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Protokół  Nr XVII/2012 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie
z  dnia 27 czerwca 2012 roku

Radnych ogółem    -  21
Radnych obecnych na sesji – 21 

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powitał przybyłych na sesję radnych, Burmistrza Wołomina Ryszarda Madziara,  Zastępcę 
Burmistrza  Sylwestra  Jagodzińskiego  i  Zastępcę  Burmistrza  Grzegorza  Mickiewicza, 
pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli  Rad  Osiedlowych,  Sołtysów  i 
przedstawicieli prasy, którzy obecni byli na sesji. 
Stwierdziwszy quorum konieczne do prawomocności obrad ( Na sali obecnych było     20  
radnych.  Nieobecni  to radny Dominik  Kozaczka) ,  Przewodniczący Rady otworzył  XVII 
sesję Rady Miejskiej w Wołominie w dniu 27 czerwca 2012 roku o godz. 10:10

Pkt 1
Do pełnienia funkcji sekretarza obrad radni wybrali radnego Rafała Białego w głosowaniu 
jawnym za - 20 głosów, przeciw-0, wstrz. - 0

Pkt 2

Porządek obrad został radnym przesłany wraz z zawiadomieniem o terminie sesji 
( załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu)

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej
Odczytał  wnioski  Burmistrza  Wołomina  w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku  obrad 
dodatkowych projektów uchwał:
- wniosek z dnia 19 czerwca 2012 roku ( zał. Nr 3 do niniejszego protokołu ) dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad uchwał:

• w  sprawie  przekazania  Państwowej  Straży  Pożarnej  środków 
finansowych na zakup samochodu pożarniczego;

• w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Domu Kultury w Wołominie;
• w  sprawie  ustalenia  zasad  wypłacania  diet  Przewodniczącym 

Zarządów Osiedli i Sołtysom;
- wniosek z dnia 21 czerwca 2012 roku ( zał. Nr 4 do niniejszego protokołu ) dotyczący 
wprowadzenia do porządku obrad uchwał:

• w sprawie nadania nazwy rondu w Wołominie;
• w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2012 rok;
• w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;

-  wniosek  z  dnia  25  czerwca  2012  roku  (  załącznik  Nr  5  do  niniejszego  protokołu  ) 
dotyczący wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie powołania samorządowej 
instytucji  kultury  „Park  Kulturowy  –  Ossów –  Wrota  Bitwy  Warszawskiej  1920  roku”  i 
uchwalenia jej statutu.
Prowadzący obrady odczytał  również wniosek Burmistrza Wołomina z dnia 22 czerwca 
2012 roku ( załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu ) dotyczący wycofania z porządku 
obrad uchwał: 

2



• w  sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków  dochodów 
samorządowych jednostek budżetowych;

• w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów Zespołu Szkół 
Nr 5 w Wołominie;

Ryszard  Madziar – Burmistrz Wołomina
Wycofał swój wniosek dotyczący wprowadzenia do porządku obrad uchwały  powołania 
samorządowej  instytucji  kultury „Park Kulturowy – Ossów – Wrota Bitwy Warszawskiej 
1920 roku” i uchwalenia jej statutu.

Porządek obrad z wprowadzonymi zmianami został przyjęty w głosowaniu jawnym za – 20 
głosów, przeciw-0, wstrz.-1 osoba.

Porządek obrad po zmianach:
 1. Wybór sekretarza obrad
 2. Ustalenie porządku obrad.
 3. Przyjęcie protokółu z Sesji Rady Miejskiej z dnia  31 maja 2012 roku
 4. Informacje Komisji Rady o pracy między sesjami.   
 5. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie
 6. Informacja Burmistrza Wołomina o pracy między sesjami.
 7. Interpelacje i zapytania radnych
 8. Podjecie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok  (1) i podjęcie uchwały w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok (2)  po zapoznaniu się z:
-  sprawozdaniem finansowym Gminy Wołomin za 2011 rok;
-  sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok;
- informacją o stanie mienia  Gminy Wołomin
-  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  przedłożonym  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu 
Gminy Wołomin za 2011 r.
-  stanowiskiem Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  przedłożonego  sprawozdania  finansowego  Gminy 
Wołomin za 2011 r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok wraz z  
wnioskiem w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok.
-  opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej

      9.  Podjecie uchwał w sprawie:
(3) przyjęcia do realizacji zadania Powiatu Wołomińskiego – utrzymanie zieleni przydrożnej;
(4) pomocy finansowej dla Powiatu Wołomińskiego – ochrona zdrowia;
(5) Statutu  MSP Zakładu Opieki Zdrowotnej Nr 1 w Wołominie;        
(6) nabycia nieruchomości;
(7) zgody na dzierżawę nieruchomości – ul. Legionów 
(8) zgody na dzierżawę nieruchomości  - ul. Wiosenna
(9)  Regulaminu udzielania uczniom pomocy materialnej                                

     (10) likwidacji i przekształcenia MZO w  Spółkę z o.o.;                     
     (11) przekazania państwowej Straży Pożarnej środków finansowych;
     (12) uchwalenia Statutu Miejskiego Domu Kultury w Wołominie;
     (13) zasad wypłacania diet dla Przewodniczących Zarządów Osiedli i Sołtysów;
     (14) nadania nazwy rondu w Wołominie;
     (15) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2012 rok;              
     (16) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;
 10. Informacje Przewodniczącego Rady
 11.Sprawy bieżące

                                            Na sesję przybył radny Dominik Kozaczka  godz. 10:20

Pkt 3
Protokół  był  wyłożony do wglądu w Biurze Rady.  Radni  otrzymali  go również w wersji 
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elektronicznej. Protokół z XVI sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 31 maja 2012 roku 
został przyjęty bez uwag w głosowaniu jawnym za- 21 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Pkt 4
Informacje Komisji Rady o pracy między sesjami

Komisja Bezpieczeństwa – Andrzej Żelezik
Komisja spotkała się jeden raz. Omawiano projekty uchwał  i zaopiniowano je pozytywnie. 
Komisja zajmowała się również sprawami związanymi z bezpieczeństwem i utrzymaniem 
porządku  w  gminie.  Zastanawiano  się  nad  sposobem  zintensyfikowania  pracy  Straży 
Miejskiej ku dwóm celom. Po pierwsze by właściwie wykorzystać Straż Miejską i po drugie 
by poprawić wizerunek tej służby w mieście. Głównie chodziło o to by w okresie letnim 
zależało by na tym, żeby praca Straży Miejskiej odbywała się również w godzinach późno 
wieczorowych, a nawet nocnych. Zastępca Burmistrza Sylwester Jagodziński przedstawił 
pewne propozycje i komisja podjęła działania, które dadzą się zauważyć i będą dobrze 
odebrane  przez  mieszkańców  naszej  gminy.  Rozmawiano  również  o  sprawach 
związanych z pracą szpitala powiatowego oraz o sprawach związanych ze współpracą z 
kombatantami  w  okresie  przed  obchodami  rocznicy  „15  sierpnia”.  Tych  kombatantów 
niewielu  pozostało  i  we współpracy z OPS trzeba im pomóc by mogli  uczestniczyć  w 
uroczystościach które dla nich maja olbrzymie znaczenie.   

Komisja Gospodarki – Dominik Kozaczka
Komisja w okresie między sesjami spotkała się dwa razy. Pierwsze posiedzenie odbyło się 
z  zespołem zadaniowym ds.  wdrożenia  „ustawy śmieciowej”.   Na  drugim posiedzeniu 
opiniowano  projekty  uchwał  na  sesję.  Wszystkie  uchwały  zostały  zaopiniowane 
pozytywnie, oprócz uchwały w sprawie parku kulturowego. 

Komisja Edukacji – Joanna Pełszyk
Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oprócz uchwały 
w sprawie parku kulturowego, która została wycofana z porządku obrad. 

Komisja Finansów Gminnych – Leszek Czarzasty
Na odbytym przez komisję posiedzeniu opiniowano projekty uchwał. Wszystkie projekty 
zostały pozytywnie zaopiniowane.  

Komisja Rewizyjna – Adam Bereda
Przedmiotem prac komisji  było zaopiniowanie sprawozdania finansowego za 2011 rok i 
przedłożonego przez Burmistrza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 
2011 rok  i  wypracowanie  wniosku w sprawie  absolutorium.  Komisja  swoje  stanowisko 
przedstawiła Radzie Miejskiej. 
Komisja rozpoczęła kontrolę w Miejskim Zakładzie Oczyszczania w Wołominie.

Igor Sulich – radny
Zwrócił uwagę na to, że Przewodniczący Komisji Finansów  Gminnych nie poinformował, 
że  nie  opiniował  uchwał  związanych  z  przyjęciem  absolutorium  dla  burmistrza.  To 
radnemu wydało się dziwne, bo to wyglądało jakby go to w ogóle nie interesowało jako 
przewodniczącego komisji finansowej. Radny stwierdził, że podawanym argumentem było 
to,  że nie ma tego w statucie.  Zdaniem radnego jest taki  zapis,  bo uchwały maja być 
opiniowane  przez  dwie  komisje  branżowe.  Dlatego  uważał,  że  w  tym  wypadku  ten 
obowiązek nie został spełniony. 
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Leszek Czarzasty – Przewodniczący Komisji Finansów Gminnych
Stwierdził,  że  zgodnie  z  ustawą  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  i  sprawozdanie 
finansowe  opiniuje  Komisja  Rewizyjna.  Dlatego  nie  uważał  za  stosowne  zwoływania 
Komisji Finansów Gminnych dla omówienia tego tematu. Jeżeli radny Igor Sulich miał taka 
wolę , to mógł zgłosić wniosek o zwołanie posiedzenia komisji by na temat sprawozdania  
podyskutować. Jednak od nikogo nie wpłynął wniosek, by zwołać takie posiedzenie , by na 
nim dyskutować na ten temat. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Wyjaśnił, że komisje mogą rozmawiać na temat sprawozdania z wykonania budżetu. Miały 
na to czas od miesiąca marca. Jedynie Komisja Rewizyjna musi wydać pisemna opinię i to 
jest sformalizowane ustawowo. 

Igor Sulich – radny
Przypomniał Przewodniczącemu Rady, że zgodnie ze statutem projekty uchwały powinny 
opiniować dwie  komisje  branżowe.  Na posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej,  gdy omawiano 
sprawozdanie nie był obecny żaden burmistrz, by odpowiedzieć na ewentualne pytania. 
Natomiast był przygotowany do podpisania protokół do podpisania przez członków komisji. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Poinformował  Radę,  żer  jest  w  posiadaniu  protokołu  Komisji  Rewizyjnej,  który  jest  
podpisany przez wszystkich członków tej komisji. 

Rafał Biały – radny
Uważał, że takie są ustalenia, iż po to są komisje branżowe, by tam dokonywać wszelkich 
ocen,  zadawać  pytania.  Dlatego  jego  zdaniem w dobrym  tonie  byłoby utrzymanie  tej  
formuły, która przez wiele lat towarzyszyła absolutorium. Za kilka godzin Rada Miejska 
będzie  rozpatrywała  uchwałę  w  sprawie  absolutorium  i  w  sprawie  sprawozdania  z 
wykonania  budżetu  i  dla  tego powinno się  utrzymać tą  formułę,  że  na posiedzeniach 
komisji gospodarki, finansowej i rewizyjnej jest dyskusja  na temat tych uchwał, by uniknąć 
niepotrzebnych debat na sesji. Dlatego radny prosił by utrzymać ta nie pisana formułę, że 
po to są komisje branżowe, aby tam toczyć debatę, a nie na sesji by nie trwonić cennego  
czasu radnych. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przyznał  rację  radnemu  Rafałowi  Białemu.  W  protokole  z  poprzedniej  sesji  jest 
odzwierciedlony fakt, że przypominał, że komisje powinny zajmować się przedstawionym 
sprawozdaniem. 

Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
Poinformowała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Edukacji,  jej  członkowie  omawiali  kwestię 
zaopiniowania wspomnianych uchwał pod kątem oświaty, kultury i sportu.  Każda komisja 
w swojej dziedzinie mogła podjąć takie działania. 

Igor Sulich – radny
Przyznał, że nie pamięta na pamięć treści statutu, ale uważał, że w kompetencji Komisji 
Rewizyjnej  jest  m.in.  opiniowanie  uchwały  budżetowej  i  projektu  oraz  sprawozdania  z 
wykonania.  To  jest  dość  szczegółowo  wpisane,  dlatego  radny  ubolewał  nad  tym,  że 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w ogóle nie widzi problemu. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Zapytał radnego Igora Sulicha, czy rzeczywiście ma na myśli Przewodniczącego Komisji 
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rewizyjnej ?

Igor Sulich – radny
Odpowiedział, że chodziło mu o Komisję Finansów Gminnych. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Poprosił  radcę  prawnego  urzędu  o  zajęcie  stanowiska  w  tej  kwestii.  Natomiast 
Wiceprzewodniczącego  Rady  Krzysztofa  Wytrykusa  poprosił  o  odczytanie  zapisów  ze 
Statutu Gminy na ten temat. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu.
Powiedział, że zgodnie z ustawą o finansach publiczny wymóg opiniowania jest nałożony 
wyłącznie na Komisję Rewizyjną.  

Pkt 5
Informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Miejskiej  przedstawił  Maksym  Gołoś  –  Naczelnik 
Wydziału Organizacji i  Komunikacji Społecznej ( Treść tej informacji stanowi załącznik Nr  
7 do niniejszego protokołu )

Pkt 6

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
W swoim sprawozdaniu  z pracy między sesjami poinformował że:
-  Rada  Nadzorcza  Spółki  Przedsiębiorstw  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  w 
Wołominie z dniem 1 czerwca 2012 roku na stanowisko Prezesa Zarządu Spółki powołała 
Pana Pawła SOLISA. 
- Budowa drogi w ulicy Geodetów na odc. Nowa Wieś do dz. nr. ew 62 obr. 06.  W 
dniu  11.06.2012  r.  podpisano  umowę  z  MZDW  na  wspólną  realizację  inwestycji.  Po 
przekazaniu  prefabrykatów  betonowych  niezbędnych  do  realizacji  zadania,  Gmina 
rozpocznie  procedury  przetargowe  w  zakresie  wykonawstwa  oraz  zakupu  materiałów 
budowlanych na podbudowę.
- Budowa ulicy Lipiny B  - poziom zaangażowania prac na ulicy Lipiny B jest zgodny 
zatwierdzonym harmonogramem rzeczowo-finansowym. Trwają procedury dot. realizacji 
robót dodatkowych. WRG na bieżąco przekazuje do Wydziału  Budżetowego wnioski  o 
wypłatę odszkodowań za działki przejęte przez Gminę Wołomin pod budowę drogi.  
- Budowa ulicy Bocznej –  W dniu 14.06.2012 r. nastąpiło otwarcie ofert na budowę ul. 
Bocznej. Wpłynęło 12 ofert. Wartość najtańszej oferty to 174.744,05 zł, najdroższa oferta o 
wartości 258.300,00 zł Trwają prace komisji przetargowej.
-  Budowa ulicy Matejki odcinek od ul. 1 Maja do ul. Lipińskiej  -  ogłoszono 
postępowanie  o  zamówienie  publiczne  na  realizację  powyższego  zadania.  W  dniu 
26.06.2012 r. nastąpiło otwarcie ofert. 
-  Budowa  mostu  na  rzece  Czarna  w  ciągu  drogi  gminnej  w  Majdanie  -  w dniu 
25.05.2012 r. odbyło się spotkanie komisji odbioru dokumentacji. W dniu 01.06.2012 r. 
wysłano projektantom notatkę ze spotkania. Projektant  zadeklarował  termin  usunięcia 
poprawek  do  22.06.2012r. Na  dzień  dzisiejszy  do  Urzędu  nie  wpłynęła  poprawiona 
dokumentacja. 
- Przebudowa ul. Sławkowskiej na odc. ul. Kolejowej do ul. Armii Krajowej -W dniu 
15.06.2012r. geodeta przekazał mapy do celów projektowych i uzgodnienia ZUD oraz 
mapy podziału działki nr 160/2 obr. 20. W trakcie jest przygotowania wniosek o ZRID
- Budowa ul. Wiejskiej –  W dniu 15.06.2012 r. nastąpiło otwarcie ofert na budowę ul. 
Wiejskiej.  Wpłynęło  8 ofert. Wartość najtańszej oferty to 975.726,21 zł,  a   najdroższa 
oferta o wartości 1.218.117,06 zł Trwają prace komisji przetargowej.
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-  Budowa ul.  Batorego -  W dniu  18.06.2012  r.  złożono  wniosek  ZRID w Starostwie 
Powiatowym w Wołominie.
-  Budowa ul. Czwartaków  i  Szarych  Szeregów-  W  dn.  04.06.12r.  przekazano 
projektantowi  uzgodniony przez WZN projekt z prośbą o naniesienie istotnych zmian.
-  Budowa  chodnika  w  ul.  Wiosennej  w  Lipinkach  -  Wniosek  o  ZRiD  złożono  do 
Starostwa  15.05.2012r. Po uzyskaniu decyzji,WRG rozpocznie procedury przetargowe.
- Budowa chodnika w ulicy Parkowej na odcinku od ul. Kolejowej do ul. Wiosennej 
w Lipinkach - WRG przygotował wniosek ZRiD wraz z niezbędnymi załącznikami.
- Budowa chodnika w ul. Armii Krajowej w Zagościńcu na odc. od ul. Szkolnej do 
cmentarza, Budowa chodnika w ul. Granicznej w Zagościńcu od ul. 100-lecia do ul. 
Piaskowej,  Budowa chodnika w ul. Rozwadowskiego w Ossowie -  Na okoliczność 
sprawdzenia postępu robót, wezwano projektanta do Urzędu. Projektant zadeklarował do 
końca czerwca 2012r. dostarczyć koncepcję chodników.
-  Remont  kapitalny  i  rozbudowa budynku  Urzędu  Miejskiego- W dniu  11.06.2012 
nastąpiło otwarcie ofert na remont i rozbudowę budynku Urzędu Miejskiego, wpłynęły 2 
oferty, oferta nr 1   na kwotę –  3.132.477,49 zł,  oferta nr 2  na kwotę –  3.799.242,57 zł. 
WRG dokonał sprawdzenia kosztorysów ofertowych, trwają prace komisji przetargowej.
Budowa sali  gimnastycznej  przy ZS nr  4  - Kontynuacja robót.  Wartość robót netto 
wykonanych od początku budowy wynosi 1.998.427,11 zł (62,44%). Roboty realizowane 
zgodnie z harmonogramem robót.
-  Budowa  szkoły  w  Leśniakowiźnie  - Na  terenie  budowy  przystąpiono  do  robót 
ziemnych. Podpisano umowę z firmą WECTOR z Warszawy na nadzór inwestorski  na 
kwotę brutto 92.250,00 zł, oraz podpisano umowę z Projektantem firma LOCUM z Kalisza 
na nadzór autorski na kwotę brutto 68.880 zł.
-  Budowa kompleksu sportowego przy Zespole Szkół nr 3 w Wołominie –W dniu 
12.06.2012 r.  nastąpiło otwarcie ofert na budowę boisk. Wpłynęło 7 ofert najtańsza na 
kwotę  966.996,13 zł,  najdroższa na  kwotę  1.139.253,06.  WRG dokonało  sprawdzenia 
ofert. Trwają prace komisji przetargowej.
-  Budowa Przedszkola nr 9 -  W dn.18.06.2012 r. nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęło 4 
oferty najtańsza na kwotę 7.980.977,89 zł, najdroższa na kwotę 10.481.393.17 zł. Przetarg 
został  unieważniony,  ponieważ  oferta  z  najniższą  ceną  przekraczała  kwotę,  jaką 
Zamawiający  zamierzał  przeznaczyć  na  sfinansowanie  zamówienia.  Będzie  ogłoszony 
nowy przetarg na realizację tej inwestycji. 
- Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Łukasiewicza - W dniu 20.06.2012 r. nastąpiło 
otwarcie  ofert  na  budowę  kanalizacji  deszczowej.  Wpłynęły  4  oferty.  Wartość  oferty 
najtańszej  to  349.320,69 zł,  wartość oferty najdroższej  to  520.060,61 zł.  Trwają prace 
komisji przetargowej.
-  Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Kolonia Gródek Etap II wraz z remontem 
nawierzchni  -  Trwają roboty budowlane.   Poziom zaawansowania prac na dzień 
22.06.2012 r. to 84%.
- Budowa kanalizacji deszczowej w ulicach Ujazdowej, Przejazdowej i Skłodowskiej - 
W dniu 13.06.2012 r. nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęły 4 oferty. Wartość oferty najtańszej 
to 244.155,00 zł, wartość oferty najdroższej to 424.350,00 zł. Trwają prace komisji 
przetargowej.
-  Budowa  kanalizacji  deszczowej  w  ulicach  Pomorskiej,  Karpackiej,  Sudeckiej  i 
Mazurskiej -W dniu 13.06.2012 r. złożono wniosek do ZZP o wszczęcie postępowania o 
udzielenie  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu  nieograniczonego.  W  dniu 
09.07.2012 r. nastąpi otwarcie ofert w przetargu.
- Wykonanie dokumentacji technicznej dot. odwodnienia ul. Kleeberga w Wołominie 
-Zgodnie  z  umową  tj.  15.06.2012  r.  Projektant  przekazał  dokumentacje  projektowo-
kosztorysową dla potrzeb budowy odwodnienia ul. Kleeberga.  
- Budowa i ogrodzenie placu zabaw dla dzieci w Lipinkach – Nastąpił odbiór robót. 
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Trwa rozliczenie inwestycji.
- Modernizacja i rozbudowa oświetlenia – 
Po  zleceniu planowanych  w  2012r  projektów budowlanych  i zbilansowaniu kosztów, 
pozostały środki finansowe w ramach zadania inwestycyjnego, w związku z powyższym 
planuje się zlecenie n/w lokalizacji do wykonania projektów technicznych oświetlenia tj.:
1. Leśniakowizna ul. Poligonowa
2. Zagościniec ul. Tramwajowa
3. Zagościniec ul. Sucha
4. Lipinki – dz. nr 231/1, 232/1
5. Lipinki – dz. nr 125/4
6. Lipinki – dz. nr 191/9
7. Majdan ul. Racławicka
- W Starostwie  odbyło się spotkanie w sprawie modernizacji kolei. Wszyscy Burmistrzowie 
gmin usytuowanych w pobliżu torów kolejowych, zostali poinformowani o bieżącej sytuacji 
w  zakresie  przebudowy.   Przedstawiciele  samorządów  mogli  przedstawić  swoje 
zapatrywania na przebudowę. Obecni byli dyrektor i szef projektu.

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Odczytał zapisy z ustawy o samorządzie gminnym i ze statutu Gminy Wołomin dotyczące 
opiniowania sprawozdania z wykonania budżetu. W § 12 pkt 3 brzmi: „ O liczbie członków 
komisji, składzie osobowym, przedmiocie działania, jak też członkiem ilu komisji może być 
radny,  decyduje  Rada  Miejska  w  odrębnej  uchwale.”  -  Gmina  Wołomin  nie  ma  takiej 
uchwały i  nie  ma takiego zapisu,  że Komisja  Finansów Gminnych musi  zajmować się 
sprawozdaniem z wykonania budżetu. Ustawa o samorządzie gminnym w art 18a ust 3 
mówi: „ Komisja Rewizyjna opiniuje wykonanie budżetu gminy i występuje z wnioskiem do 
rady  gminy  w  sprawie  udzielenia  lub  nieudzielenia  absolutorium  wójtowi.  Wniosek  w 
sprawie absolutorium podlega zaopiniowaniu przez regionalna izbę obrachunkową”. Nie 
ma mowy o innych komisjach. Statut Gminy Wołomin w § 39  pkt 5 mówi ;” Projekty uchwał  
podlegają  zaopiniowaniu  przez  co  najmniej  dwie  komisje  Rady”.  To  na  ten  paragraf  
powoływał się radny Igor Sulich, jednak  Krzysztof Wytrykus zwrócił uwagę, że to nie była 
uchwała lecz sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Igor Sulich – radny
Dziwił  się,  że  Radca  Prawny  Urzędu  nie  zna  statutu,  gdzie  jest  napisane,  że  każdą 
uchwałę opiniują dwie komisje. Jeżeli w projekcie uchwały jest wprost zapisane, że jedną z 
tych komisji  jest Komisja Rewizyjna, to drugą właściwą do zaopiniowania sprawozdania 
finansowego, z racji nawet samej nazwy, jest Komisja Finansów Gminnych.  Ubolewał, że 
Przewodniczący Komisji Finansów Gminnych tego nie zrobił. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Zgodził się w pewnym obszarze z radnym Igorem Sulichem. Jednak zwrócił uwagę, żę 
uchwała, którą radni będą podejmowali nie wymaga opiniowania, bo jest w niej zapis, że 
albo  rada  udziela  absolutorium  albo  nie.  Podejrzewał,  że  radny  myli  uchwałę  ze 
sprawozdaniem.  

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
W świetle toczącej się dyskusji zaproponował, by rada podjęła odrębną uchwałę,  która 
określi,  że  uchwałę  w  sprawie  sprawozdania  finansowego i  z  wykonania  budżetu  i  w 
sprawie  absolutorium  będzie  rozpatrywała  komisja  rewizyjna  i  komisja  finansowa.  To 
będzie skwitowanie toczącej się dyskusji. Może to być również wpisane w Statucie Gminy. 

Igor Sulich – radny
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Powiedział, że przez poprzednio  to nie było zapisane w Statucie, ale i tak sprawozdanie z  
wykonania budżetu było opiniowane przez  komisję finansową  przez ostatnich 5 lat.

Adam Bereda – radny
Uważał, że skoro radni sprawozdanie z wykonania budżetu otrzymali prawie trzy miesiące 
temu, a Komisja  Finansów Gminnych składa się z  7  radnych,  to  skoro ci  radni  chcieli 
dyskutować  na temat  tego sprawozdania  to  mogli  zadawać pytania  odnoszące się  do 
niego  na  posiedzeniach  komisji.   Mogli  też  zobowiązać  Przewodniczącego  Komisji  by 
poprosił na posiedzenie komisji tylu urzędników, ilu tylko radni sobie życzą. Jeżeli przez 
tak długi czas żaden z członków komisji finansów nie zadał takiego pytania, to trudno teraz 
obwiniać przewodniczącego komisji, że nie wprowadził tego tematu pod obrady. 

Igor Sulich – radny
Odpowiedział, że pracami komisji zarządza jej przewodniczący.

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Komisji Finansów Gminnych
wie, że pracami komisji kieruje jej przewodniczący, ale przypomniał, że radny Igor Sulich 
również jest również przewodniczący i zarządza pracami innej komisji, która nie zbierała 
się od roku. Nie jest pewny czy radny Igor Sulich sporządził  sprawozdanie z pracy tej  
komisji za poprzedni rok bo go nie widział. 

Katarzyna Lubiak - Wiceprzewodnicząca Rady
Tak jak wcześniej wspomniała, że Komisja Edukacji omawiano ten temat w części oświaty,  
kultury  i  sportu,  Każdy  z  radnych  mógł  tez  omawiać  to  na  każdej  komisji  w  ramach 
zakresów  jakie  jego  komisja  posiada.  Jeżeli  jednak  nie  ma  prawnego  przymusu  by 
sprawozdanie było  opiniowane przez dwie komisje  to  stwierdziła,  że należy zakończyć 
dyskusję. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał  jak  wygląda  sprawa  uporządkowania  z  inwestorem  „Stolarki”  kwestii 
dofinansowania modernizacji infrastruktury technicznej w tamtym rejonie. On deklarował 
wniesienie  do  budżetu  pewnej  sumy  pieniędzy.  Dlatego  radny  zadaje  te  pytania  jak 
Burmistrz w tej kwestii działa.  Jak w swojej informacji przekazał Burmistrz kroki ze strony 
kolei są czynione, a Burmistrz nie informuje jakie podjął kroki w sprawie pozyskania od 
inwestora pieniędzy, które ten deklarował. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział,  że  ciągle  trwają  prace  komisji  przetargowej  związanej  z  modernizacją  linii  
kolejowej.  Trzeba poczekać,  aż  ta  sprawa zostanie  wyjaśniona  i  będzie  wiadomo,  kto 
będzie modernizował  tą  linię  kolejową.  Obecnie inwestor  nie  ma możliwości  realizacji 
inwestycji  na terenie Stolarki.  Rada podjęła uchwałę w sprawie przygotowania projektu 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Stolarki.  W tej  chwili  Burmistrz nie 
może wymagać inwestował w inwestycje w mieście, dopóki nie będzie zielonego światła 
dla inwestycji w tym rejonie miasta. 
Dominik Kozaczka – radny
Wyjaśnił,  że  jego  pytania  mają  na  celu  monitorowanie  by  Burmistrz  nie  przespał 
odpowiedniego momentu. Jak Burmistrz przeczytał w swoim sprawozdaniu urząd będzie 
wykonywał ul. Łukasiewicza, a to jest ulica, która dotyka tego terenu i może można by było 
uzyskać  parę  złotych  partycypacji.  Potem  okaże  się,  że  gmina  wszystko  zrobiła,  nie  
dostając  ani  jednej  złotówki  pomocy od inwestora  terenu po Stolarce,  która  to  pomoc 
deklarował w listopadzie ub. r. w konkretnej kwocie. 
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Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że remontowany obecnie odcinek ul. Łukasiewicza nie dotyka terenu po Stolarce. 

Dominik Kozaczka – radny
Kolejne  pytanie  radnego  dotyczyło  jeszcze  czterech  ulic,  które  zostały  wymienione  w 
sprawozdaniu Burmistrza i  to są ulice:  Sławkowska, Wiejska, Batorego i  Łukasiewicza. 
Przy  dwóch  ulicach  radny  usłyszał,  że  trwają  prace  komisji  przetargowej.  Prosił  o 
informację, czy istnieją jakieś przesłanki mówiące o tym, że te ulice nie zostaną wykonane 
w tym roku i czy wszystko idzie zgodnie z planem ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Odpowiedział, że w ul. Łukasiewicza będzie wykonywana tylko kanalizacja deszczowa. Ul. 
Batorego jest przewidziana do realizacji w okresie dwuletnim, tj. w latach 2012 i 2013. Tak 
samo  jak  ulica  Sławkowska  na  odcinku  od  ul.  Kolejowej  do  Al.  Armii  Krajowej.  Ulica 
Wielska będzie  realizowana w bieżącym roku.  Obecnie  prace są  na etapie,  który jest 
decydujący jeśli  chodzi o realizację tych inwestycji.  Pojawiły się oferty, które są poniżej 
pieniędzy jakie zostały zabezpieczone w budżecie. Oznacza to, że jeżeli te oferty będą 
spełniały  wymagania  postawione  w  specyfikacji  istotnych  warunków  zamówienia,  to 
zostanie  wybrana  jedna  z  tych  firm.  Kryterium  w  tych  wszystkich  postępowaniach 
przetargowych to jest cena. Będzie można podpisać umowę z wybraną firmą, wprowadzić 
ją na budowę by zrealizować inwestycję. 
Zastępca Burmistrza poinformował, że w okresie ostatnich dwóch tygodni zostały otwarte 
oferty  w  ośmiu  postępowaniach  przetargowych.  To  nie  były  małe  postępowania 
przetargowe.  Te  postępowania  przetargowe  nie  dotyczyły  kwot  kilkunastu  czy 
kilkudziesięciu tys. zł., tylko inwestycji  wielomilionowych. Dokumentacja, którą wykonawcy 
przedkładają do sprawdzenia to nie jest jedna  czy kilkanaście kartek, tylko to jest kilka 
tomów. Taka dokumentacja to są i kosztorysy i przedmiary. Trzeba sprawdzić specyfikację 
techniczna wykonania i odbioru robót drogowych czy też inwestycji kubaturowych. Na to 
zgodnie z ustawą zamówień publicznych jest 30 dni. To jest termin związania z ofertą od 
momentu otwarcia tych ofert. Obecnie jest nie najlepszy okres na te prace, bo rozpoczął 
się okres urlopowy i jest rotacja kadr w wydziałach urzędu. Ale mimo wszystko pracownicy 
poradzą sobie z tym wszystkim i w najbliższym czasie Burmistrz będzie mógł podpisać 
umowy na te kilka czy też kilkanaście  inwestycji i będzie można rozpocząć ich realizację. 

Marek Górski – radny
Zauważył  w  sprawozdaniu  Burmistrza  braku  informacji  o  odsłonięciu  pomnika  jakiejś 
zacnej osoby w Ossowie.  Jeżeli ten pomnik stoi na terenie Wołomina, to radni czuja się 
zaskoczeni, że nie zostali zaproszeni na te uroczystości. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina 
Odpowiedział,  że  jeżeli  radny jest  zainteresowany to  powinien  zgłosić  się  do  komitetu 
organizacyjnego z pytaniem dlaczego nie otrzymał zaproszenia. Co do terenu na którym 
znajduje się pomnik to wyjaśnił, że znajduje się on na terenie Zielonki w pobliżu kaplicy w 
Ossowie.

Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
Odniosła  się  do  informacji  realizacji  inwestycji  na  ul.  Lipiny  B.  Wykonawca  w  trakcie 
realizacji tej inwestycji podłączał się do kanalizacji deszczowej, która znajduje się u zbiegu 
ul.  1  Maja  i  ul.  Sikorskiego,  ale  nie  naprawił  nawierzchni  tych  ulic.  Radna  prosiła  o 
zwrócenie uwagi wykonawcy by naprawił nawierzchnię na tym skrzyżowaniu. 

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego.
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Przyznała,  że  wykonawca  inwestycji  na  ul.  Lipiny  B  dokonał  podłączenia  kanalizacji 
deszczowej w rejonie o którym mówi radna Katarzyna Lubiak. W mijającym tygodniu został  
podpisany  protokół  konieczności  na  wykonanie  tych  robót.  Wykonawca  czeka  na  ten 
protokół  i po jego otrzymaniu przystąpi do prac. 

Andrzej Żelezik – radny
Prosił  o  wskazanie  terminów  związanych  z  modernizacją  linii  kolejowej  Warszawa 
Wileńska – Białystok.  Pytał  o to ,  bo jak wiadomo drogi  z Wołomina do Warszawy są 
niesprawne.  W  Warszawie  jest  budowana  nitka  metra.  Kolej  staje  się  ponownie 
najważniejszym  środkiem  transportu.   W  poprzedniej  kadencji  było  organizowane 
spotkanie  z  posłem  Piechocińskim,  który  był  w  sejmie   przewodniczącym  komisji 
transportu  i już wtedy była o tym mowa. 
W tym temacie, modernizacji kolei, mówi się również, że przejazdów przez linię kolejową 
będzie mało. Jeżeli  ulicą Sasina, już obecnie, z takim trudem przejeżdża się na druga 
stronę torów, to jeżeli w Kobyłce nie będzie przejazdy, to przejazdy w Wołominie będą 
całkowicie zablokowane. Dlatego prosił by na to Burmistrz zwrócił uwagę. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Jego zdaniem, przebudowa linii kolejowej jest wielką szansą dla Wołomina. Poinformował, 
że w Kobyłce jest planowana budowa przejazdu drogowego tunelem pod  linia kolejową. W 
Wołominie takie przejazdy będą na ul. Sasina i na ul. Geodetów. W Zagościńcu będzie  
przejazd przez tory podobny jak obecnie, choć może w bardziej zabezpieczonej formie niż 
obecnie. Dyskusja była w temacie Tłuszcza, gdzie nie jest zaplanowany żaden przejazd 
przez tory. Tamtejszy Burmistrz wnosił uwagi. Również Burmistrz Zielonki wnosił uwagi.  
Zakończenie  inwestycji  jest  przewidziane  i  musi  się  zakończyć  w  2015  roku.   Jest 
determinacja kolei, bo środki zewnętrzne muszą być w odpowiednim czasie wykorzystane. 
Burmistrz liczył na to, że ta przebudowa linii kolejowej pozwoli na zintensyfikowanie miasta 
pomiędzy jego dwoma częściami, ale również poprawi się komunikacja z Warszawą. Jak 
wiadomo  droga  634  nie  szybko  zostanie  zmodernizowana,  ponieważ  nie  ma  na  to 
środków. 

Igor Sulich – radny
 Odniósł się do braku komunikacji pomiędzy radnymi a Burmistrzem. Radny przychylił się 
do opinii radnego Marka Górskiego, gdyż uważał, że radni powinni wiedzieć co się dzieje 
w  Ossowie,  ze  względu  na  to,  że  powstał  tam  Park  Kulturowy.  Burmistrz  Wołomina 
podpisał porozumienie z Burmistrzem Zielonki, że wspólnie będą ten park organizować.  
Tam jest napisane wprost, że na tym terenie jest zakaz tworzenia wszystkiego co nie jest  
związane z bitwą 1920 roku. Radny zapytał  Burmistrza czy wyciągnie jakieś wnioski  z 
zapisu uchwały, która cały czas obowiązuje ?
Radny również odniósł się do sprawy powołania nowego Prezesa PWiK. Na poprzedniej  
sesji Burmistrz burmistrz zapewniał, że nie ma jeszcze podjętych w tej sprawie żadnych 
decyzji. Natomiast już dzień po sesji nowy Prezes rozpoczął pracę.  Poprosił o kilka słów 
uzasadnienia  merytorycznego  powołania  właśnie  Pawła  Solisa  na  stanowisko  Prezesa 
PWiK. Zapewnił,  że z pewnością zrozumie jeżeli  to uzasadnienie będzie merytoryczne, 
choć Burmistrz wyraził swoje wątpliwości na posiedzeniu komisji. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Ubolewał  nad  faktem,  że  radny  Igor  Sulich  nie  rozumie  tego  co  wcześniej  Burmistrz 
powiedział. Gdyby słuchał jego informacji to wieszałby, że Rada Nadzorcza PWiK Spółka z 
o.o. Powołała Pana Pawła Solisa do pełnienia funkcji Prezesa Zarządu tej spółki. To nie 
Burmistrz powołuje prezesa tylko rada nadzorcza. 
Burmistrz nie zamierza wyciągać żadnych konsekwencji związanych z pomnikiem. 
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Igor Sulich – radny
Przypomniał,  że  większość  członków  Rady  Nadzorczej   Spółki  jaką  jest  PWiK  jest 
powoływanych przez Burmistrza, który pełni rolę organu właścicielskiego. Dlatego prosił o 
przedstawienie uzasadnienia merytorycznego podjęcia takich decyzji personalnych. Robi 
to  z  uzasadnionych  powodów,  gdyż  z  mediów  dotarły  informacje,  że  wybór  nowego 
Prezesa PWiK był  wyborem politycznym a nie  merytorycznym.  Dlatego radny prosił  o 
zdementowanie tych doniesień przez Burmistrza i przedstawienie swojej opinii, bo uważał,  
że powinien on mieć swoje zdanie w tej sprawie.  
Co do pomnika w Ossowie, radny wyjaśnił, że w swoim wystąpieniu podkreślał, że jest  
uchwała, której realizacja należy m.in. do Burmistrza. Jest w niej zapis, że należy tam robić 
wszystko co jest związane z bitwą 1920 roku i jest stan faktyczny, gdzie nie jest to robione. 
Dlatego zapytał, czy podejmowane są jakieś działania, czy też nie ?. A może Rada musi w 
jakiś sposób Burmistrza do tego zobowiązać ? A może musi to zrobić prokurator ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uznał, że pytania radnego Igora Sulicha nie było bo przekroczył on wszelkie granice.  
W kwestii PWiK po raz kolejny poinformował, że to Rada  Nadzorcza powołuje Prezesa 
spółki.  To  ona  jest  decydentem  w  tej  sprawie,  a  burmistrz  pochwala  decyzję  Rady 
Nadzorczej  PWiK  w  tej  sprawie  personalnej.  Burmistrz  uznał,  że  nie  ma  potrzeby 
uzasadniania tych decyzji.

Igor Sulich – radny
Było mu przykro, bo okazało się, że Burmistrz nie ma zdania na temat tego co się dzieje w 
spółce, która należy do gminy i której kapitał zakładowy wynosi ponad 100 mln. zł. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił, o potwierdzenie zasłyszanej informacji, że w Zagościńcu będzie przejazd przez tory 
taki jak obecnie i czy to jest możliwe, by były przejazdy kolizyjne jeżeli pociąg będzie jechał 
z prędkością 160 km/h ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział,  że  w  taki  właśnie  sposób  został  przygotowany  projekt  i  raczej  nie  ma 
możliwości zmiany.  Nie może być też tak, że wszędzie gdzie jest droga przez tory to był 
tunel. To jest też decyzja ze strony kolei i inaczej nie będzie . 

Dominik Kozaczka – radny
Jakiś  czas  temu,  Burmistrz  Ryszard  Madziar  był  w  komitecie  honorowym postawienia 
takiego samego pomnika, jak stanął w Ossowie, na terenie Wołomina. Radny zapytał czy 
Burmistrz będzie czynił  starania o postawienie konkurencyjnego pomnika w Wołominie,  
czy już nie i czy zna zamiary komitetu w tym względzie ?
Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Nie zna zamiarów komitetu, a to jest jego suwerenna decyzja. 

Rafał Biały - radny
W  sprawozdaniu  Burmistrza  nie  usłyszał  informacji  o  remontach  chodników.  Na 
poprzedniej sesji Burmistrz wspominał, że chodnik na ul. Kościelnej oraz remonty innych 
chodników mają być rozpoczęte w czerwcu.  Jest koniec czerwca, więc radny zapytał czy 
jest szansa, że w tym te,macie coś się będzie działo ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza 
Powiedział,  że  remonty  chodników już  się  rozpoczęły.  Obecnie  ekipa  MZO remontuje 
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chodnik  przy  ul.  Kurkowej.  Kolejne  chodniki  będą  remontowane  w  lipcu,  sierpniu  i 
wrześniu.  Szczegółowy harmonogram przedstawi radnemu na piśmie w przerwie sesji. 

Rafał Biały – radny
Prosił o informację o postępie prac przy budowie Orlika 2012 przy Zespole Szkół nr 3 w 
Wołominie. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział,  że obecnie trwają prace komisji  przetargowej nad złożonymi ofertami na 
wykonanie tej inwestycji. Prace ruszą jeszcze w okresie wakacyjnym.

Rafał Biały – radny
W  kolejnym  pytaniu  radny  zapytał,  kiedy  zostanie  wyłożony  plan  zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu Stolarki ? Na poprzedniej sesji Burmistrz wspomniał, że ma być 
ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawcy.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Miał nadzieję, że projekt planu będzie gotowy pod koniec bieżącego roku choć trudno mu 
o tym zapewnić gdyż prace trwają.  W ciągu najbliższych dni zostanie ogłoszony przetarg 
na wyłonienie wykonawcy tego planu. 

Igor Sulich – radny
Na  początku  pochwalił  Burmistrza  za  ogłoszenie  kolejnego  przetargu  w  tak  szybkim 
tempie.  Zapytał  kiedy  wykonawca  wejdzie  na  teren  budowy  ?  O  ile  przesunie  się 
harmonogram prac z uwagi na nierozstrzygnięcie pierwszego przetargu oraz czy termin 
zakończenia prac we wrześniu 2014 nadal jest realny ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wykonawca  zostanie  wprowadzony  na  teren  budowy  po  rozstrzygnięciu  przetargu  i 
podpisaniu  umowy.  Harmonogram realizacji  prac przesunie  się  ok.  1  miesiąca o ile  w 
drugim przetargu zostanie wyłoniony wykonawca. Miał nadzieję, że termin zakończenia 
inwestycji w 2014 roku jest realny do dotrzymania. 

Igor Sulich – radny
Poprosił  o  powtórzenie  informacji  dotyczącej  kwoty  przeznaczonej  na  remont  Urzędu 
Miejskiego w Wołominie.  Usłyszawszy odpowiedź na zadane pytanie, że jest to kwota ok. 
4mln. zł. , skonkludował, że złożona oferta jest niższa niż środki zaplanowane na ten cel w 
budżecie i nareszcie zostanie zrealizowana inwestycja, która jest planowana od kilku lat. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że obecnie trwają prace komisji przetargowej nad złożonymi ofertami. Jeżeli w 
złożonej dokumentacji nie będzie żadnych braków to rozpocznie się realizacja inwestycji.  
Termin wykonania prac to lata 2012 i 2013.

Kazimierz Tarapata – radny
W związku z remontem chodnika na ul. Kurkowej, prosił o przełożenie kostki na parkingu 
przy ul. Brzozowej bo ona źle wygląda. 
W dniu 25 czerwca w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie z mieszkańcami na temat ul.  
Marszałkowskiej.  Radny prosił  o informację co jest planowane w związku z budową tej 
ulicy. Tamtędy jeździ wiele samochodów do zlewni na oczyszczalnię. Tu nie ma drogi, a od 
strony Leśniakowizny jest zakaz wjazdu. W jakim przedziale czasu coś się w tym rejonie 
poprawi ?
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Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Pytanie zadane przez radnego wiąże się z poprawą życia mieszkańców na tamtym terenie. 
To wiąże się również z tym, że trzeba wyłożyć większą ilość pieniędzy aby ta poprawa 
życia mieszkańców tamtego rejonu nastąpiła. To należy do decyzji nie tylko Burmistrza ale 
również do radnych bo wiąże się to z zabezpieczeniem odpowiedniej ilości pieniędzy w 
przyszłych budżetach.  W posiadaniu urzędu jest część dokumentacji,  którą przekazała 
firma METRO PROJEKT. Ta dokumentacja jest tworzona od 2010 roku. Mija już trzeci rok 
kiedy  wykonawca  wykonuje  tą  dokumentację.  Zastępca  Burmistrza  z  przykrością 
stwierdził, że wykonawca nie do końca wywiązuje się z zapisów umowy podpisanej w 2010 
roku. Obecnie w posiadaniu gminy jest część tej dokumentacji, tj kosztorysy i przedmiary.  
Z tych kosztorysów wynika, że wartość inwestycji w ul. Marszałkowskiej – kompleksowego 
jej wykonania – wynosiłaby ponad 10 mln. zł. W obecnej chwili brak jest ważnej części tej 
dokumentacji tj. map podziałowych, które regulują stan prawny pasa drogowego i mówią o 
tym ile zajmie pas drogowy tej ulicy wraz z całą infrastrukturą. W tegorocznym budżecie 
umieszczone jest to zadanie inwestycyjne w wydatkach niewygasających. Ilość pism do 
wykonawcy to nie jest kilkanaście, ale już kilkadziesiąt. Ilość spotkań to nie jest kilka tylko 
odbyło się ich kilkanaście. W związku z tym, że jest już prawie 80% tej dokumentacji , to  
pracownicy gminy usiłują doprowadzić do tego by wykonawca przekazał tą dokumentację. 
Obie strony zdają sobie sprawę z faktu, że wykonawca nie powinien już otrzymać żadnych 
pieniędzy za tą dokumentację, z tego względu, że wartość kar umownych przekroczyła 
wartość  jaką  należałoby zapłacić  za  wykonanie  tej  dokumentacji  technicznej.  Ostatnie 
spotkanie odbyło się w maju. Poinformowano projektantów, że gmina może spróbować 
odebrać  tą  dokumentację  do  końca  czerwca,  bo  już  w  lipcu  ewentualne  do  zapłaty 
pieniądze  przepadają.  Do  dnia  27  czerwca  gmina  nie  otrzymała  pozostałej  części  
dokumentacji potrzebnych do złożenia wniosku o wydanie decyzji na realizację inwestycji  
celu publicznego. Do końca miesiąca pozostało jeszcze dwa dni i  Zastępca Burmistrza 
liczył, że zdarzy się cud i wykonawca przekaże tą dokumentację. Jednak to tylko pierwszy 
etap dokumentacyjny. Potem trzeba uzyskać zezwolenie na realizacje inwestycji drogowej 
i  ewentualnie  trzeba zabezpieczyć  pieniądze w przyszłorocznym budżecie  i  budżetach 
kolejnych by tą inwestycje wykonać. Inwestycja za 10 mln. byłaby największą inwestycją 
drogową w tej kadencji.  

Pkt 7

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Poinformował,  że  w okresie  między sesjami  do  Biura  Rady wpłynęło  kilka  interpelacji,  
zapytań  i  wniosków  radnych.  Na  żadną  z  nich  nie  ma  jeszcze  odpowiedzi.   Były  to 
interpelacje:
– Igora  Sulicha  dot.  podjęcia  działań  zwiększających  bezpieczeństwo  na  terenie 
gminy w czasie Euro 2012
– Klubu Radnych SKW dot  Domu nad Łąkami w tym nieruchomości   będącej  we 
władaniu gminy, a położonej bezpośrednio przed tym Muzeum.
– Igora Sulicha dot. Parku Kulturowego Ossów Wrota Bitwy Warszawskiej 1920 roku
– Adama Beredy dotyczące porządku na terenie  gminy (  5  szt)  w sprawie:  tablic 
informacyjnych, oczyszczenia terenów zieleni, oznakowania ścieżek rowerowych, usterek 
koniecznych do usunięcia na Placu 3 Maja, naprawy uszkodzonych elementów na placach 
zabaw. 
Wszystkie interpelacje i odpowiedzi na nie znajda się na stronie internetowej by wszyscy 
mogli się z nimi zapoznać. 
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Michał Milewski – radny
Odniósł się do uroczystości w Ossowie. Tłumaczył, że kolegom radnym nie chodzi o  to 
czy była to uroczystość zasadna czy też nie. Chodziło o to, że radni wołomińscy czują się 
pominięci. Wiadomo, że Starosta był jedną z osób, które były inicjatorami tego wydarzenia, 
a oba urzędy są tak blisko siebie, a radni nie otrzymali zaproszenia. 
Radny zapytał na jakim etapie jest przygotowywanie dokumentacji na realizację inwestycji  
budowy sali  gimnastycznej  w  Czarnej.  Wiadomo,  że  były  tak  jakieś  kłopoty z  gazem.  
Chciałby wiedzieć jak jest,  by w 2013 roku,  kiedy miało  nastąpić  rozpoczęcie budowy, 
radni nie kłócili się z Burmistrzem. 
Ostatnie pytanie dotyczyło złego dojazdu do Warszawy. Niedługo rozpocznie się remont 
linii  kolejowej  co  będzie  uciążliwe  dla  mieszkańców  korzystających  z  tego  środka 
komunikacji.  Dlatego  radny  powrócił  do  drogi  635,  która  jest  alternatywą  dojazdu 
mieszkańców Wołomina do Warszawy. Ta droga jest zaniedbana. Nie chodziło radnemu o 
odcinek  tej  drogi  na  odcinku  ul.  Geodetów  do  ul.  Nowa  Wieś,  bo  to  jest  dwieście 
kilkadziesiąt  metrów.  Miał  na  myśli  odcinek,  który  przebiega  przez  wieś  Czarną,  wieś 
Helenów.  Nie  ma  tam  ani  chodnika,  ani  nowej  nawierzchni.  Wie,  że  jest  to  droga 
wojewódzka, ale wyrównanie pobocza czy tez wysypanie go jakimś destruktem , by było 
utwardzone,  uważał  za  możliwe  do  zrobienia  przez  gminę.  Gdy  pojedzie  się  kilka 
kilometrów dalej, już w Ciemnym już taki chodnik jest. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Odpowiadając  na  pytania  radnego   odnośnie  drogi  wojewódzkiej  635  i  ul.  Geodetów, 
powiedział, że w bieżącym roku gmina będzie realizować budowę chodnika od ul. Nowa 
Wieś do końca zabudowań.  Dzięki pracy i staraniom Burmistrza i jego współpracowników 
przez ostatnie półtora roku udało się zaktualizować całą dokumentację odcinka tej drogi od 
ul. Łukasiewicza do ul. Nowa wieś.  Umowę o wspólnej realizacji tej dokumentacji, władze 
Wołomina podpisały w 2006 roku. Mija 6 rok wykonywania tej dokumentacji. Nie można 
ukryć, że odbywa to się z pewnymi problemami ze strony Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. MZDW przez ostatnie półtora roku prosił  Gminę Wołomin o aktualizacje 
wielu  obszarów  w  tej  dokumentacji,  o  wykonanie  uzgodnień,  o  przekazanie  w 
odpowiednich  formatach   linii  rozgraniczających  w  tym  projekcie.  Strona  Wołomińska 
dzięki swoim staraniom to wykonała i na koniec 2011 roku do MZDW została przekazana 
kompletna dokumentacja.  Nikt  nie  może powiedzieć,  że  coś zostało  zaniedbane przez 
Gminę Wołomin lub czegoś gmina nie zrobiła. Obecnie praca wołomińskich urzędników 
skupia  się  na  tym  by  przekonać  władze  MZDW  jak  również  Zarząd  Województwa 
Mazowieckiego,  żeby  chociaż  w  bieżącym  roku  MZDW  wystąpił  do  Wojewody 
Mazowieckiego  o  wydanie  zezwolenia  na  realizacje  inwestycji  drogowej.  Niestety  w 
budżecie Województwa Mazowieckiego nie zostały zabezpieczone pieniądze na realizację 
przebudowy tego  odcinka  drogi  wojewódzkiej  635.  Z  rozmów z  władzami  zarządu  jak 
również z dyrektorami Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich wynika, że jak będzie 
dokumentacja  i będzie można złożyć wniosek o ZRID, to kolejnym etapem w przyszłym 
roku  byłoby  zabezpieczenie  pieniędzy  na  właściwą  realizację.   Burmistrz  monitoruje 
działania  zarządu  województwa  jak  również  władz  MZDW  czy  wniosek  o  realizację 
inwestycji  drogowych  zostanie  złożony.  Zaproponowano nawet  wyrażenie  zgody,  by to 
Gmina  Wołomina,  po  otrzymaniu  pełnych  pełnomocnictw,  zakładała  wniosek  o  ZRID. 
Zastępca Burmistrza uważał, że  jego pracownicy zrobiliby to szybciej  i  sprawniej.  Na 
razie oczekuje na odpowiedź od władz województwa, czy takie pełnomocnictwo zostanie 
udzielone,  by  to  Gmina  Wołomin  mogła  składać  wniosek  o  ZRID  w  imieniu  władz 
województwa. 
Z  posiadanej  przez  Zastępcę  Burmistrza  wiedzy  wynika,  że  poprzednio  nie  były 
prowadzone żadne rozmowy na temat przebiegu dalszej  części tej  drogi wojewódzkiej. 
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Wiadomo  też,  że  powiat  wraz  z  województwem  mazowieckim  miałby  wykonywać 
koncepcje\ę techniczną nowego przebiegu drogi wojewódzkiej 635 do węzła Wołomin, w 
momencie wybudowania trasy S8. Miał obawy, czy Zarząd Województwa Mazowieckiego 
podejmie się realizacji  tego bo może to być trudne, chociażby w połączeniu z planami 
obwodnicy.
W  sprawie  sali  gimnastycznej  w  Czarnej  odpowiedział,  że  jest  już  wykonana 
dokumentacja.  W  tegorocznym  budżecie  nie  ma  środków na  realizację  tej  inwestycji. 
Obecnie trwa przygotowanie do złożenia wniosku o uzyskanie pozwolenia na budowę. Jest  
to wstrzymywane, bo jest tu do wykonania pewien rodzaj dość sporej pracy. Oczekuje się 
też z tym do momentu, aż będą przygotowywane wnioski do budżetu na 2013 rok. 

Michał Milewski – radny
nie  był  usatysfakcjonowany uzyskaną  odpowiedzią.  Zapraszał  Zastępcę  Burmistrza  na 
wycieczkę do sołectw Czarna i Helenów by zobaczył o czym radny mówi. Nie pytał on o ul. 
Geodetów i  ul.  Łukasiewicza.   Chodnik  przy  drodze  635  kończy się  na  ul.  Boryny w 
Wołominie,  a  zaczyna  się  we  wsi  Ciemne  i  całe  sołectwo  Helenów  jest  pozbawione 
chodnika,  lub  jakiejkolwiek  drogi  pieszej   w  stronę  szkoły.  Radny wie,  że  tam będzie 
budowa węzła, ale chodzi mu o to by Gmina Wołomin zadbała, jeżeli nie o ulicę, to chociaż 
o pobocze by można było nim chodzić. 
Powiedział  również, że nowego śladu drogi 635 nie będzie. Będzie tylko wcinka, która 
będzie szła na wysokości obecnego gazociągu i wchodziła klinem  na wysokości Boryny. 
Natomiast 635 będzie nadal droga do Radzymina. 
Radny rozumiał, że sprawa gazociągu w Czarnej, który kolidował z salą gimnastyczną jest 
już rozwiązana.

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Oświadczył, że sprawa gazociągu jest w trakcie załatwiania, ale zapewnił, że Naczelnik 
Mariola Klimek poradzi sobie z tym problemem. 
Przyznał, że na początku swojej wypowiedzi radny Michał Milewski słusznie zauważył, że 
jest to droga wojewódzka. Prosił by radni zwrócili uwagę na fakt, jak długo i jak żmudne są  
rozmowy  i  uzgodnienia  z  Mazowieckim  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich.  i  Zarządem 
Województwa Mazowieckiego.  
To jest  droga wojewódzka, a radni  w marcu ub.  Roku podjęli  uchwałę zezwalającą na  
prowadzenie rozmów w zakresie 150 m. odcinka od ul. Nowa Wieś do końca zabudowań. 
Obecnie jest połowa roku 2012  i  to dopiero będzie realizowane w okresie od lipca do 
września.   To  będzie  kosztowało  tylko  150  tys.  zł.  Aby  to  mogło  być  realizowane  to 
burmistrzowie  wielokrotnie byli  w MZDW, wysłano też wiele pism i dużo lobbowano  i  
proszono. 
Jednak nadal jest to droga wojewódzka i gmina może prosić lub ewentualnie podpisać 
porozumienie, gdzie część obowiązków i ciężaru finansowego gmina weźmie na siebie. 
To jest robione i w przypadku powiatu również. 
Zastępca Burmistrza powiedział, iż w prasie pojawiła się informacja, że Marszałek Adam 
Struzik uzyskał absolutorium. Ktoś kto jest spostrzegawczy zaobserwował by, że uzyskał to 
absolutorium mimo tego,  że budżet  województwa mazowieckiego w ubiegłym roku był 
zmieniany 34 razy i zmniejszono kwotę dochodów budżetu województwa mazowieckiego o 
kwotę 2,5 mld zł. , a inwestycji o kwotę 1,4 mld zł. Jak widać województwo ma coraz mniej 
pieniędzy na inwestycje, coraz mniej dochodów, gmina ma cały czas roszczenia, cały czas 
tam chodzi i ich prosi. Jest to tak, że raz się uda a innym razem się nie uda. 
Radny  Michał  Milewski  mówi  o  kompleksowym  wyposażaniu  w  infrastrukturę  części 
pobocza,  chociażby  o  chodnik.  Zastępca  Burmistrza  obiecał,  że  spróbuje   i  wyśle 
zapytanie tak jak to  zrobił  w przypadku chodnika w Duczkach,  by tą  zasadą wspólnej 
partycypacji coś można było zrobić dla mieszkańców.
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Dominik Kozaczka – radny
Chciał  wiedzieć czy jest  w planach wykonanie boiska asfaltowego czy też o sztucznej  
nawierzchni jak jest to robione obecnie na boiskach typu Orlik 2012 przy Zespole Szkół Nr 
1 na ul. Sasina ? 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Uważał,  że  jest  taka możliwość chociażby z  tego względu,  że Gmina Wołomin  jest  w 
Lokalnej Grupie Działania Równiny Wołomińskiej. Do tej pory był nabór i będzie jeszcze 
jeden nabór otwarty na tego typu inwestycje. Obiecał, że wraz z Zespołem Pozyskiwania  
Środków Zewnętrznych postara się to sprawdzić. Z racji uczestnictwa w Lokalnej Grupie 
Działania Gmina Wołomin ma zabezpieczone pewne pieniądze. Te pieniądze się jeszcze 
zwiększyły, bo jak radni zapewne pamiętają, w zeszłym roku podjęli uchwałę by przekazać 
dodatkowo 15 000 zł. W związku z problemami LGD.  Takie pieniądze LGD otrzymała i 
dzięki temu nasze pieniądze w LGD zwiększyły się o 50 000 zł., a jak ostatnio Zastępca 
Burmistrza - działający w radzie LGD, usłyszał od Prezesa tej grupy nawet o 100 000 zł.  
Tych pieniędzy w LGD Gmina Wołomin ma na tyle by pokusić się o złożenie wniosku o 
dofinansowanie budowy boiska. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił więc by taki wniosek został złożony, bo może się uda.
W sprawozdaniu Burmistrza usłyszał,  że na budowę rożnych ulic były składane oferty, 
które mówiły o niższych kosztach niż środki zabezpieczone na ten cel w budżecie. 
Radny chciałby się dowiedzieć, czy z tych oszczędności, które były obiecywane zostaną 
dokończone dwie ulice tj. ul. Średnia i ul. Sasina. Burmistrzowie obiecali mieszkańcom, że 
te ulice zostaną wykonane.  Radny razem z radnym Zbigniewem Paziewskim i  radnym 
Dimitarem Jugrewem był obecny na spotkaniu Rady Osiedla Wołominek i tam te kwestie 
były podnoszone. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza 
Przypomniał, że już kilka razy mówił, iż obecnie trwa procedura oceny ofert złożonych w 
tych  kilku  postępowaniach  przetargowych.  Kryterium  była  cena  i  te  oferty  są  poniżej 
zabezpieczonych środków. Jednak rożnie to bywa. Radni wspominali o remoncie Urzędu 
Miejskiego. Były złożone dwie oferty. Jedna na prawie 3 200 000 zł, a druga na 3 800 000 
zł. Oczywiście chciałoby się wybrać ta ofertę tańszą, bo byłaby to realna oszczędność w 
budżecie o ponad 600 000 zł. Jednak czasami po pracach komisji przetargowych wynika, 
że  firma  z  tańsza  ofertą  nie  złożyła  kilku  dokumentów,  o  które  proszono  na  etapie 
ogłaszania postępowania przetargowego.  Są wprawdzie rzeczy które można uzupełnić, 
ale są też rzeczy których uzupełnić nie można. W tym wypadku dokumentacji przetargowej 
nie można uzupełnić bo chodzi tu o uzupełnienie kosztorysu. Pocieszającym , jest to, że 
nawet jeżeli  by kosztorys został  uzupełniony to różnica pomiędzy jedna oferta a drugą 
wyniosłaby niecałe 200 000 zł. Przy inwestycji wartej ponad 4 mln. zł., nie jest to różnica 
duża. Najniższą ofertę wybiera się wtedy gdy spełnia ona wszystkie wymagania. Jeżeli w 
tych  wszystkich  postępowaniach  przetargowych  zostaną  wybrane  oferty  z  jedna  z 
najniższych cen to może się zdarzyć tak, że będą oszczędności po przetargowe, to wtedy 
będzie można się zastanawiać nad tym jak te pieniądze rozdysponować.  
Zastępca  Burmistrza  wspomniał,  że  pieniądze  na  modernizacje  targowiska  miejskiego 
udało się wygospodarować nie tylko z budżetu, ale również z tego, że gmina otrzymała 
zwrot  kwoty ponad 400  000 zł  z  projektu  e-Wołomin  i  ponad  230 000 zł  z  inwestycji  
budowy boiska w Duczkach. Bo oprócz tego, że pracownicy starają się wybrać najtańsze i  
najlepsze oferty,  to również starają się zapewnić wpływy do budżetu gminy również ze 
środków zewnętrznych.  
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Dominik Kozaczka – radny
W  wielu  jednostkach  samorządowych,  by  inwestycje  były  tańsze,  bo  pomniejszone  o 
podatek VAT, powstają spółki do realizacji zadań.  Burmistrz ma tendencje do tworzenia 
jednostek. Radny proponował, by powstała spółka która będzie te inwestycje wykonywać 
by w niektórych przypadkach gmina mogłaby odliczyć sobie VAT. Wyglądałoby to tak, że z 
20 mln. budżet inwestycyjny pomniejszony byłby o ponad 4 mln. zł. VAT., bo jak wiadomo 
gmina przy każdej inwestycji musi zapłacić VAT, a spółka mogłaby sobie ten VAT w wielu 
elementach odliczyć. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina 
Tworzenie  kolejnych  spółek  nie  jest  planowane.  Są  jedynie  rozważane  sytuacje  z 
możliwością  odzyskania  VAT.   Obecnie  trwają  prace  i  są  podjęte  działania  celem 
odzyskania VAT od inwestycji, które zostały już wykonane.  Część środków wpłynęła już na 
konto gminy. Trwają kolejne negocjacje w kwestii odzyskania VAT z kolejnych inwestycji. 
Propozycje radnego uznała za wartą zastanowienia i tego by się nad nią pochylić. 

Dominik Kozaczka – radny
Dowiedział  się  od   Pana Józefa  Wierzbowskiego -  Sekretarza  Gminy,  że  w OPS jest 
obecnie  kontroler.  Ten  kontroler  miał  zakończyć  pracę  do  końca  bieżącego  miesiąca. 
Zapytał czy są już jakieś wyniki tej kontroli i kiedy Rada Miejska zostanie powiadomiona o 
wynikach tej kontroli ? 

Radosław Kowalczyk – Dyrektor OPS
Dotychczas w Ośrodku Pomocy Społecznej w Wołominie , od kiedy on jest dyrektorem 
była tylko  jedna kontrola  z  Państwowej  Inspekcji  Pracy.  Prosił  więc  radnego Dominika 
Kozaczkę o uściślenie o jaką kontrole mu chodzi. 

Dominik Kozaczka – radny
Z otrzymanych informacji  wie,  że w OPS jest  prowadzona kontrola  prowadzona przez 
kontrolera z urzędu. 

Radosław Kowalczyk – Dyrektor OPS
Z racji skutecznego i efektywnego prowadzenia kontroli zarządczej , pewne elementy są 
do uzupełnienia i poprosił Burmistrza o audyt wewnętrzny dotyczący kontroli zarządczej. 
Rzeczywiście taki kontroler ma się zjawić w jednostce. Obecnie Dyrektor szykuje pewne 
dokumenty. Taka kontrola zarządcza ma być przeprowadzona w jednostce.

Dominik Kozaczka – radny
Zwracając się do Prezesa PWiK a jednocześnie Przewodniczącego Rady Powiatu, powie-
dział, że na ul. Armii Krajowej w Wołominie na odcinku od ul. Sasina do ronda przy ul. Za-
łuskiego w Kobyłce pozapadały się studzienki. Radny wie, że to jest droga powiatowa, ale  
dowiedział się, że jest to w gestii PWiK żeby zostały one podwyższone. Zapytał prezesa 
PWiK czy ta praca będzie wykonana ?

Paweł Solis – Prezes PWiK
Wyraził zadowolenie z uzyskanego zaufania jakim obdarzył go szef wołomińskiego ratusza 
– Burmistrza Ryszarda Madziara. Miał nadzieję, że się na nim nie zawiedzie i obiecał, że 
zrobi wszystko by polityczne podteksty odnośnie jego pracy nie miały miejsca. Zapewnił, 
że jako Prezes PWIK nie będzie pytał zgłaszających się do niego mieszkańców nie będzie 
pytał o przynależność partyjną czy polityczną i nie będzie kierował się sugestiami politycz-
nymi.  
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Pochwalił, że szczęściem jest, że w Wołominie jest taka koalicyjna Rada, bo przysłuchując 
się obradom  widzi, że problemy o które zapytał radny Michał Milewski można rozwiązać 
ponieważ trochę polityki jest u marszałka województwa. Tam Platforma Obywatelska wraz 
z Polskim stronnictwem Ludowym decyduje o budżecie województwa mazowieckiego. Dla-
tego liczy na to, że problemy drogi wojewódzkiej 635, czy jej przebudowy czy budowy jej  
nowego śladu, o co apeluje radny nie będą problemem. 
Natomiast inwestycja o której mówił Zastępca Burmistrza Grzegorz Mickiewicz w ul. Geo-
detów trwa już 10 lat i tu widział polityczne działanie.
Zapewnił, że w PWiK polityki nie ma. Załoga w przedsiębiorstwie jest bardzo dobra. Miał 
nadzieję, że wszyscy chcą pracować i postarają się by oczekiwania mieszkańców, żeby 
mogli  korzystać z wody i  odprowadzać ścieki  zostały spełnione. Kiedyś było tak, że to  
mieszkańcy Wołomina zwracali się do Burmistrza czy do PWiK o realizacje inwestycji. Te-
raz role się odwróciły. Teraz PWiK występuje do mieszkańców z prośbą o to by się podłą-
czali do wodociągów i kanalizacji. 
Wiadomo, że spółka ma dobrą kondycje, ale ma też dużo problemów. Obciążona jest po-
życzka na kwotę 55 mln. zł.  To jest problem Prezesa PWiK, Burmistrza i Radnych bo jest  
to najbardziej zadłużona spółka.
Z drugiej strony mieszkańcy się tym nie interesują, oczekując jedynie od PWiK, że to zre-
alizuje. 
Zastępca Burmistrza Grzegorz Mickiewicz przedstawił zakres inwestycji. PWiK może je re-
alizować, ale warunkiem jest chęć przyłączania się mieszkańców. PWiK ich podłączy i wte-
dy zakończy inwestycję. 
Po spotkaniu z Zastępca Burmistrza Sylwestrem Jogodzińskim, Prezes PWiK stwierdza, 
że ta współpraca układa się bardzo dobrze. Zastępca Burmistrza przedstawił dwa etapy 
przetargów, które gmina realizuje tj. drogi na których będą robione nakładki.  Nie ma jed-
nak sensu robienia nakładek jeżeli mieszkańcy nie podłączą się do wodociągów i kanaliza-
cji.  Prezes PWiK obiecał , że do końca wakacji wyjaśni wszystkie problemy i mieszkańcy,  
którzy zechcą się podłączyć to zostaną podłączeni. Wprowadzono program według które-
go mieszkańcy płacą symboliczną złotówkę za projekt przyłącza kanalizacyjnego, a przyłą-
cze jest realizowane za cenę materiałów. 
Aleja Armii Krajowej w Wołominie od ronda w Kobyłce, aż do al. Niepodległości w całości 
jest drogą powiatową. Studzienki kanalizacji deszczowej nie są własnością PWiK  bo ich 
właścicielem jest zarządca drogi którym jest Powiat Wołomiński. PWiK jedynie na zlecenie 
powiatu to konserwuje. Obiecał, że zwróci uwagę Staroście i Naczelnikowi wydziału Dróg 
Powiatowych, żeby wyegzekwować naprawy gwarancyjne po zakończeniu tej inwestycji w 
Al. Armii Krajowej na odcinku od ul. Sasina do ronda w Kobyłce.
Jako powiat w 2012 roku, na prośbę Burmistrza będzie frezowana ul. Wileńska na odcinku 
od ul. Ogrodowej do ronda przy ul. Sikorskiego.  Jest to inwestycja pilna, ale prosił o jej od-
roczenie, bo sprawdził i okazało się, że na tym odcinku jest  rurociąg azbestowy. Planuje 
się wymianę tego wodociągu i wykonanie nowych przyłączy wszystkim mieszkańcom.
Prezes PWiK widział tez problem w stanie technicznym mieszkalnych budynków komunal-
nych gdzie nie są zrobione ani przyłącza wodociągowe, ani kanalizacyjne. Wspólnie z Bur-
mistrzem i Prezesem Przedsiębiorstwa Komunalnego podjęto decyzję o pilnym wykonaniu 
tych przyłączy. 
Następną ulicą, w której powiat wspólnie z gminą będzie wykonywał odwodnienie to jest ul.  
Lipińska na odcinku od ul. Sikorskiego do Al. Niepodległości. 
Pozostanie ul. Matarewicza w Ossowie. 
W Leśniakowiźnie, Turowie i Ossowie są problemy z mieszkańcami. W związku z tym wy-
słano zapytania i zaproszenia do podłączenia do kanalizacji unijnej. Większość mieszkań-
ców już się zgodziło i jeżeli zostaną uzupełnione przyłącza wodociągowe i kanalizacyjne to 
niezwłocznie zostanie położona nakładka na ul. Matarewicza. 
Na zakończenie swojego wystąpienia  prosił, by Burmistrz tak często nie zmieniał preze-
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sów, bo on jest już chyba czwartym prezesem w przeciągu półtora roku, a w takim tempie 
to nie zdąży spełnić wszystkich swoich obietnic. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił  by Prezes PWiK Paweł  Solis  doprowadził  do  naprawy wspomnianych wcześniej 
przez niego studzienek, bo są one w jego gestii tak jako Prezesa PWiK jak i jako Przewod-
niczącego Rady Powiatu Wołomińskiego. Skoro Burmistrz ma zamiłowanie do zmiany pre-
zesów, to prosił by przynajmniej zostały zrobione studzienki na Al. Armii Krajowej w Woło-
minie. 

Marek Górski – radny
Powiedział, że cieszy się z wyboru Pawła Solisa na stanowisko Prezesa PWiK, bo w ulicy 
na której mieszka od razu wykonano brakujący dotychczas fragment wodociągu. 
Przyznał, że zrobiono ładne oznakowanie ulic w Gminie Wołomin, jednak nie wszystkie uli-
ce zostały oznakowane.  Prosił o uzupełnienie tych brakujących tablic. 
Przypomniał, że na posiedzeniach komisji mówiono o przekazaniu środków finansowych 
dla powiatu na koszenie poboczy. Przy drogach gminnych, na terenach niezabudowanych 
pobocza są zarośnięte. Wtedy widoczność jest ograniczona i jest duże niebezpieczeństwo 
dla rowerzystów, bo gdyby chcieli uciec przed samochodem to jedynym wyjściem jest wje-
chanie w krzaki.  Prosił o wykoszenie tych poboczy i o załatanie dziur w jezdniach. Ofero-
wał się podać takie miejsca. 
Radny prosił o informację czy przetarg na czyszczenie rowów został rozstrzygnięty.
Prosił o podanie planu wykonywania prac poprawy przejezdności dróg. Niektóre ulice zo-
stały wykorytowane, wytłuczniowane i pozostawione w takim stanie już jakieś dwa lata.  
Należałoby te ulice dokończyć i rozpocząć następne. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Jeżeli chodzi o tablice informacyjne, to wiele z nich już zostało ustawionych. Wiadomo też,  
że są jeszcze miejsca gdzie tych tablic brakuje lub zostały za blisko czy za daleko ustawio-
ne i to będzie poprawiane. 
Koszenie poboczy jest realizowane i Zastępca Burmistrza miał nadzieję, że ulice o których 
mówił radny marek Górski są już obkaszane. Jeżeli nie to prosił o kontakt z Wydziałem 
Ochrony Środowiska.  
Od kilku miesięcy dochodzą słuchy, że sprzęt zakupiony przez MZO służący do naprawy 
ubytków w nawierzchni dróg, ulega częstym awariom. Jednak sukcesywnie uzupełnia się 
ubytki w jezdniach. Oczekuje się by nowy Dyrektor MZO szybko uporał się z problemem. 
Konserwacja rowów- przetarg zostanie rozstrzygnięty na początku lipca i już w lipcu prace 
rozpoczną się na urządzeniach melioracyjnych. 
Przetarg na wykonanie nakładek asfaltowych również zostanie rozstrzygnięty w ciągu kilku 
dni. Zatem w lipcu nakładki asfaltowe będą wykonywane. Drugi przetarg na nakładki asfal-
towe będzie skonstruowany w ten sposób finansowy, że oszczędności poprzetargowe, któ-
re się pojawią, zostaną zsumowane i na sesji po wakacjach przeznaczy si  e zaoszczędzo-
ne pieniądze na wykonanie nakładek asfaltowych w ramach drugiego przetargu. Był zda-
nia, że tak jak w roku ubiegłym, kiedy drugi przetarg był ogłaszany jesienią, do końca roku 
roboty zostały wykonane. Wykonano 20 nakładek asfaltowych.

Marek Górski – radny
Radny usłyszał, od osób które prowadzą usługi asenizacyjne, że trzeba długo czekać przy 
zlewni na odbiór ścieków.  Takie też sygnały są z MZO. Prosił by Prezes PWiK zwrócił na 
to uwagę i w miarę możliwości wpłynął na sprawniejszy odbiór ścieków przy zlewni. 

20



Adam Bereda – radny
W Gminie Wołomin nie ma planu gospodarowania nieruchomościami, ponieważ poprzed-
nio przyjęty był do 2011 roku. Radny zapytał kiedy powstanie i kiedy będzie możliwa deba-
ta burmistrza z radnymi na ten temat ?  Temat jest bardzo ważny. Jest dużo zgłoszeń do 
komisji mieszkaniowej. W samym centrum miasta jest dużo szpecących je budynków, bo 
ich stan techniczny jest niezadowalający. Dlatego pilnie należy się tym zająć.  
Województwo Mazowieckie realizuje projekt wsparcia rewitalizacji  centrum miast JESSI-
CA. Radny zapytał Burmistrza, czy Gmina Wołomin będzie aplikowała do tych środków ? 
Program dopiero powstaje, a konkretne programy  uruchomione w drugiej części roku. 
Radny przekazał  wniosek, który był  również omawiany na posiedzeniu Komisji  Bezpie-
czeństwa, o ponowne otwarcie szaletu miejskiego, który usytuowany jest u zbiegu ulic Że-
laznej i Legionów. 
Ostatnim tematem poruszonym przez radnego był  problem nazewnictwa ulic w Starym 
Grabiu. Prosił o uporządkowanie stanu rzeczy. 

 Sylwester Jagodziński - Zastępca Burmistrza
Odpowiedział, że obecnie trwają prace nad przygotowaniem Programu Gospodarowania 
Zasobem Komunalnym. Należy zdawać sobie sprawę, że w takim  dokumencie nie chodzi  
o to, żeby zaplanować przyszłość wskazując jakie piękne mają być te budynki i w jakim 
czasie i jaką obrać drogę dążąc do tego celu. Trzeba się zderzyć z rzeczywistością, z wy-
sokością środków jakie gmina może przeznaczyć, z nową rzeczywistością, jeśli chodzi o 
pożary. W związku z tym planuje się, aby od miesiąca września spotykać się z radnymi ,  
żeby wnieść do tego co już zostało wypracowane nowe pomysły i nowe rozwiązania. Na 
posiedzeniach komisji  i  na sesjach, ówczesny naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego 
przedstawił radnym obecny stan naszego mieszkaniowego zasobu komunalnego. Nie wy-
gląda to najlepiej. Tamta informacja będzie wkładem do rozpoczynającej się od września 
dyskusji , która będzie miała na celu wspólne wypracowanie rozwiązań. To co zostanie wy-
pracowane na tych spotkaniach, będzie wsadem do tego wspomnianego planu. Trzeba 
zdecydować,  jaką drogę się  obierze:  czy w kolejnych budżetach przeznaczać większe 
środki na odnowienie tej substancji mieszkaniowej, czy należy wybudować nowe budynki 
komunalne na nieruchomościach gminnych, czy może są jakieś inne pomysły na rozwiąza-
nie tej problematycznej kwestii złego stanu mieszkaniowych zasobów komunalnych.

 Adam Bereda – radny
Proponował, by prace nad programem odbywały się w takiej samej formie jak zespołu ds. 
wdrożenia „ustawy śmieciowej „

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Udzielił odpowiedzi na pytanie dot. JESSICI. Radny Adam Bereda wymienił jedną z trzech 
inicjatyw wspólnotowych. Jest jeszcze Jasper i Jeremi. Gmina Wołomin kwalifikuje się do 
programu Jessica.  Pozostałe dwie dotyczą przedsiębiorców i dużych obszarów metropoli -
tarnych.
Według tego, co przekazał Koordynator Zespołu Pozyskiwania Środków Zewnętrznych Da-
niel Kowalski, nabór ma być od końca września do końca października bieżącego roku. 
Będzie to pierwszy nabór,  w ramach inicjatywy wspólnotowej Jessica, w Województwie 
Mazowieckim. Nabór był już w Województwie Wielkopolskim i Dolnośląskim. Tam już są 
dokumenty programowe, które powstały i  na ich bazie powstaje dokument programowy 
Jessici w Województwie Mazowieckim. Wybrano operatora, czyli bank, który będzie dyspo-
nował tymi pieniędzmi.  Jednym z działań jest rewitalizacja i pierwotnie Gmina Wołomin 
miała być liderem projektu realizowanego wspólnie z Powiatem Wołomińskim, którego ce-
lem miała być realizacja wspólnej  inwestycji.  Po stronie gminy miał być nowy budynek 
Miejskiego Domu Kultury na działce po starym basenie. Natomiast Powiat chciał wybudo-
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wać nowe centrum rehabilitacyjno-rekreacyjne i przenieść tam Powiatowe Centrum Pomo-
cy Rodzinie.  W budżecie Gminy Wołomin nie ma pieniędzy by dokonać prac koncepcyj -
nych, które są wymagane na etapie aplikowania. Dlatego wydaje się,że to powiat będzie ta  
instytucja, która będzie składać wniosek i przygotowywać te prace koncepcyjne.  Starosta 
zaprosił Burmistrza  i jego współpracowników na spotkanie na którym miałaby być opraco-
wana koncepcja.  Znajdzie się tam zapis, co władze gminny chciałyby by w tym Miejskim 
Domu Kultury było. Należy omówić kwestie techniczne, funkcjonalne i użytkowe.

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Postara się przyjrzeć tematowi nazewnictwa ulic w Starym Grabiu i postara się aby szalet 
miejski zaczął funkcjonować. 

Igor Sulich – radny
Uważał, że w kwestii drogi 635 potrzebna jest taka dobra współpraca jak przy drodze w 
Starym Grabiu tj destrukt na poboczach i wszystko co się da zrobić.  Poparł stanowisko 
Zastępcy Burmistrza Grzegorza Mickiewicza, optujące za nowym śladem tej drogi. Ta kon-
cepcja jest bardziej rozwojowa, a nie wkładanie kolejnych pieniędzy w starą drogę, tak jak  
to ma miejsce przy chodniku. Należy zastanowić się nad współpracą z powiatem i woje-
wództwem, przy budowie nowego śladu i przy założeniu pewnych kosztów już nawet w ko-
lejnym roku budżetowym. Bo droga S* powstanie, a gmina zostanie z niewybudowaną dro-
gą. 
Radny wyjaśnił, że wbrew temu co powiedział Zastępca Burmistrza Grzegorz Mickiewicz 
na temat dofinansowania na budowę boiska przy ZS Nr 1 z LGD Równiny Wołomińskiej, 
nie będzie można uzyskać tego dofinansowania z tego źródła, bo LGD finansuje tylko in-
westycje realizowane na terenach wiejskich. Budowa boiska przy ZS nr 1 pozostaje do 
rozwiązania w inny sposób np. przez wpisanie tej inwestycji do budżetu gminy i realizowa-
nie jej z własnych środków. 

Zbigniew Paziewski – radny
Zwrócił uwagę, że na ul. Radzymińskiej powstałą ścieżka rowerowa i nowy chodnik, ale 
brak jest pionowych oznaczeń. Rowerzyści jeżdżą tymi trasami i zdarzyło się wiele potrą-
ceń. Ludzie starsi chodzą do kościoła, a dzieci do szkoły. 
Ul. Piłsudzkiego jak i Al. Niepodległości traktowane są jak tory wyścigowe. Pojazdy poru-
szają się bardzo szybko i np. na ul. Poznańskiej brak jest oznakowań pasów na przejściu  
dla pieszych.
Przy ul. Gdyńskiej jest otwarty punkt pomocy sanitarnej. Do tego punktu przyjeżdżają lu-
dzie z zewnątrz, a parking przed tym punktem jest słabo oznakowany. Ludzie przyjeżdża-
jący z zewnątrz, w nocy szukają i nie mogą tego punktu odnaleźć. Tam powinno być dobre 
oznakowanie i oświetlenie. 
Przy ul. Piłsudskiego jest parking, który w czasie remontu ul. Gdyńskiej był miejscem skła-
dowania materiałów budowlanych i został zdewastowany.  Należałoby ten parking napra-
wić i podłączyć go do kanalizacji deszczowej. 
Ulica Reja stała się bardzo ważna ulicą, która łączy ul. Wileńską i ul. 1 Maja. Obie te ul są 
ulicami o dużym natężeniu ruchu.  Skrzyżowanie ulic Wileńskiej i Reja stało się bardzo nie-
bezpiecznym skrzyżowaniem, a w godzinach szczytu jest prawie nieprzejezdne. Zdarzają 
się tam też wypadki. Jeżeli nie można tam wybudować ronda, to może chociaż założyć 
światła. 
Poinformował o złym stanie ul. Żeleznaj na odcinku od ul. 6 września do ul. Sikorskiego. 
Zła nawierzchnia i brak oświetlenia na tej ulicy stwarza niebezpieczeństwo dla osób które 
chodzą czy jadą rowerami z zakupami od Kauflandu w stronę osiedla. 
Radny wnioskował też o wykonanie nakładki na ul. Zakładowej od ul. Peronowej do Al.  
Niepodległości. Ulica Zakładowa została wyremontowana do ul. Peronowej, a dalej już nie. 
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W bieżącym roku planuje się wykonanie ulicy Bocznej i ul. Reja.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przyznał, że każda nierówność w chodniku jest istotna, każda dziura w jezdni również i  
każda nie świecąca się latarnia również, ale prosił o to by o takich sprawach radni rozma-
wiali bezpośrednio z wydziałami  urzędu czy z Burmistrzem w całym okresie między sesja-
mi. Dwie godziny trwa sesja, a porządek obrad nie został jeszcze zrealizowany do uchwał. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Odnotował sobie uwagi radnego Zbigniewa Paziewskiego i zaprosił go do siebie by omó-
wić tematy i zastanowić się co można zrobić by te wnioski zrealizować. Udzieli odpowiedzi  
w późniejszym terminie.

Arleta Dębkowska – radna
Zwróciła  uwagę,  że  budka  dla  „Stopka”  została  ustawiona  na  ścieżce  rowerowej  przy 
skrzyżowaniu ul. Lipińskiej i ul. Niepodległości.  Budka oprócz tego, że zajęła całą szero-
kość ścieżki rowerowej to jeszcze zasłania widoczność kierowcom. 

Ryszard Madziar – Burtmistrz wołomina
Obiecał, że przyjrzy się sprawie. Przyznał, e nie wiedział, że ta budka ma taki negatywny 
wpływ na ruch drogowy w tamtym miejscu. 

Arleta Dębkowska – radna
Zapytała, czy w najbliższym roku jest przewidziana budowa ul. Teligi ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że to zależy od Rady Miejskiej. Jeżeli ta zdecyduje o takiej przebudowie, to  
będzie to wykonane. Tam obecnie planowane jest wykonanie oświetlenia tej ulicy. Jeżeli  
tam jest uporządkowana kwestia własności gruntu pod pasem drogowym, to można się za-
stanowić nad wykonaniem nakładki na ul. Teligii. 

Arleta Dębkowska – radna
Na placu 3 Maja został zlikwidowany ten tzw. „Grzybek”. Radna przekazała pytanie miesz-
kańców czy takie miejsce powstanie w innej lokalizacji ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że żadna działania nie zostały podjęte, aby w innym  miejscu taka inwesty-
cja powstała. Wcześniej proponowano firmie inne miejsce gdzie taki „Grzybek” mógłby sta-
nąć, ale żadna propozycja ze strony Firmy Batory nie wpłynęła. 

Arleta Dębkowska – radna
Czy planowana jest wspólna inwestycja z powiatem, mająca na celu budowę ścieżki rowe-
rowej w stronę cmentarza. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że obecnie nie są prowadzone żadne rozmowy w kwestii budowy ścieżki rowe-
rowej w kierunku cmentarza.  Będzie miał ten temat na uwadze i będzie rozmawiał o tym 
ze Starostą. Przypomniał, że Powiat również prowadzi wiele inwestycji i ma wiele potrzeb.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przypomniał, że historia ścieżki rowerowej do cmentarza jest tak długa jak budowa kładki 
w  Miejscowości  Mostówka  ,  przy  drodze  gminnej,  na  odcinku  między  miejscowością 
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Mostówka a Majdanem. Połowa kolejnej kadencji i sprawa nie jest załatwiona. Również 
przez cztery lata poprzedniej kadencji też radni słyszeli od Burmistrza i Starosty, że wyko-
nywany jest projekt. Na koniec skonstatował, że po projekcie nie da się chodzić. 

Rafał Biały – radny
Zapytał, jak Burmistrz ocenia postęp prac przy tworzeniu jednostki budżetowej, którą Rada 
Miejska powołała uchwałą przed miesiącem. Wtedy wydzielono część MZO przekształca-
jąc ją w jednostkę budżetową pod nazwą Miejski Zakład Dróg i Zieleni.  Radny prosił o 
ocenę postępu prac, zapytał czy są jakieś problemy i czy praca jednostki ruszy do 1 lipca  
2012 roku ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że prace idą zgodnie z harmonogramem. Te działania, które można było  
wykonać w przeciągu miesiąca to zostały wykonane lub są w trakcie wykonywania. Ta jed-
nostka powinna już lada chwila rozpocząć funkcjonowanie i wypełniać zadania dla których 
została stworzona. 

Krzysztof Kuśmierowski – Dyrektor MZO
Uzupełnił informacje o które prosił radny Rafał Biały. Wyjaśnił, że podjęta uchwała wskazu-
je dzień 1 lipca 2012 roku jako termin powstania jednostki i zakłada czas w jakim ta jed-
nostka będzie organizowana. Statut jednostki, który również był przedmiotem uchwały, zo-
stał wysłany do publikacji w Dzienniku Urzędowym województwa Mazowieckiego, a termin 
jego wejścia w życie jest ściśle związany z dniem publikacji. Do dnia sesji nie został on  
jednak opublikowany. Gdy zostanie opublikowany to po upływie 14 dni wejdzie w życie i da  
początek rozpoczęcia działania jednostki budżetowej. Natomiast harmonogram prac jest 
realizowany na bieżąco  i terminy nie są zagrożone.

Rafał Biały - radny 
Prosił o informację, czy jest znana lokalizacja części administracyjnej tego zakładu ?

Krzysztof Kuśmierowski – Dyrektor MZO
Odpowiedział, że są już pewne propozycje. Zebrano oferty z rynku zarówno komercyjnego 
jak i z rynku gminnego. Jednak konkretna propozycja nie została wybrana. Są pewne infor-
macje zarówno cenowe jak i powierzchniowe oraz lokalizacyjne.   Nie ma jednak ostatecz-
nej lokalizacji. 

Rafał Biały – radny
Prosił o potwierdzenie, czy dzień 1 lipca jest tym dniem kiedy to ruszy operacyjnie. 

Krzysztof Kuśmierowski – Dyrektor MZO
Przyznał, że 1 lipca jest tym dniem od którego jednostka powinna działać, ale rozpocznie 
ona działalność po upływie 14 dni od dnia publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Wo-
jewództwa Mazowieckiego. 

Rafał Biały – radny
Prosił o informacje dotyczące konwersji MZO w spółkę. Czy dokonywana jest już rejestra-
cja  i czy cokolwiek się dzieje. Na odpowiedź na to pytanie poczeka do punktu w którym 
będzie omawiane przekształcenie MZO w spółkę. 

Grzegorz Szewczyk – radny
Prosił o rozpatrzenie możliwości ustawienia w mieście  stojaków na rowery. Wiele osób 
skorzystałoby z tych urządzeń. Najlepiej jeżeli stanęłyby te stojaki w pobliżu kamer monito-
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ringu miejskiego. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Obiecał, że rozpatrzy możliwość realizacji prośby radnego w kontekście możliwości finan-
sowych gminy. Za dobry pomysł uznał postawienie tych stojaków w pobliżu kamer monito-
ringu miejskiego co zwiększy poczucie bezpieczeństwa osób, które te rowery tam zosta-
wią. 

Andrzej Żelezik – radny
Uważał, że na okres wakacji budki dla „Stopków” powinny być zabrane i przechowane do 
września. 
Mówiono wiele o budowie ul. Marszałkowskiej. Jednak wybudowanie samej ul. Marszał-
kowskiej to nie wystarczy. Po to by te ciężkie samochody dojechały do oczyszczalni to  
trzeba zrobić porządek z ulicami przyległymi tak jak to zrobiono na os. Sławek.:Wiosenna, 
Gdyńska, Armii Krajowej. Po stronie ul. Marszałkowskiej planowana była modernizacja ul.  
Partyzantów i z tego zrezygnowano, a przecież do ul. Marszałkowskiej trzeba dojechać. 
Przy tworzeniu planu inwestycji drogowych na przyszły rok, należy pamiętać o stworzeniu 
możliwości ominięcia odcinka drogi 634 – ul. 1 Maja ( przy targowisku ) osobom dojeżdża-
jącym do Warszawy. Konieczne jest wybudowanie ul.  Granicznej od Cmentarza , która 
prowadzi do PWiK, oraz ul. Partyzantów. Stworzy to możliwość dojazdy do oczyszczalni. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że budowa ul. Partyzantów, ul. Marszałkowska, ul. Grabiczna, według koszto-
rysów będzie kosztowała ok. 25 mln. zł. Trzeba się zastanowić co z tego wybrać i którą in-
westycję robić w pierwszej kolejności. To Burmistrz razem z radnymi muszą podjąć decy-
zję jak ten problem rozwiązać. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Poinformował, że ulicą Legionów  już od 5 rano jeżdżą wywrotki, które wożą do lasu tajem-
niczą ziemię. Dziwił się, że żadna z gazet nie zainteresowała się tymi wycieczkami. Zapy-
tał, czy służby Burmistrza wiedzą co tam się buduje. Z drugiej strony jeżeli tam jest wysy-
pywana ziemia i poziom gruntu jest podnoszony, to czy wie o tym ochrona środowiska ? 
Tam w pobliżu jest rezerwat Grabicz. Dziwne, że nikt tym się nie interesuje. Nawet w ciągu 
dnia można zobaczyć jak wielkie wywrotki tam jeżdżą – ok. 50 ton. Gmina będzie budowa-
ła ulice, a potem takie wielkie ciężarówki będą je niszczyły. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przypomniał, że ten temat był poruszany na poprzedniej sesji i na komisjach i cały czas 
jest monitorowany przez miasto. 

Sebastian Nowak – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
Gmina otrzymała informację, że Nadleśnictwo Drewnica wszczęło postępowanie o nie-
zgodną z prawem zmianę przeznaczenia terenu. To postępowanie zostało wszczęte 26 
maja 2012 roku i gmina oczekuje na wyniki tego postępowania. To Gmina Wołomin poin-
formowała nadleśnictwo i starostwo o pracach jakie na tym terenie leśnym maja miejsce. 
Tam jest plan zagospodarowania przestrzennego z 2002 roku oraz plan zagospodarowa-
nia lasu. Zwraca uwagę fakt, że dość dużo drzew zostało usuniętych, a bagna są zasypy-
wane. 

Michał Milewski – radny
Zawartość połowy rowów melioracyjnych, które mają być czyszczone, będzie wpływała do 
rzeki Czarnej. W ubiegłym roku była dyskusja dotycząca pogłębienia i wyczyszczenia tej  
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rzeki. Poprosił o informację, czy coś w tym temacie zostało ustalone. Plany były daleko-
siężne. Rzeka miała być czyszczona i pogłębiona od Duczek do kończ miejscowości Czar-
na. Jest lipiec 2012 roku, a radny nie widział by chociaż burty rzeki były koszone. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
W ubiegłym tygodniu rozmawiał  z Panem Andrzejem Makieła na temat prac na rzekach,  
które są na terenie Gminy Wołomin. Z uzyskanych informacji wiadomo, że prace na rzece 
Czarna będą wykonywane w okresie letnim: lipiec – sierpień na odcinku od Duczek w górę 
rzeki.  Na ten cel zostały pozyskane pieniądze na prace konserwacyjne urządzeń wod-
nych.  Natomiast bieżące konserwacje tj. wykaszanie brzegów będzie wykonywane na ca-
łych długościach rzek, którymi zajmuje się Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wod-
nych. 

Wojciech Plichta – radny
W informacji Burmistrza o pracy między sesjami usłyszał informację na jakich ulicach zo-
stanie wybudowana instalacja oświetleniowa. Prosił o dodatkowa informację na jakim eta-
pie jest budowa oświetlenia na ul. Długiej w Duczkach ?

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Odpowiedziała, że w sprawie inwestycji budowy oświetlenia na ul. Długiej, oczekuje się na 
odpowiedź mieszkańców. Wcześniej już wspominała, że do wszystkich mieszkańców czy 
też właścicieli, których nieruchomości znajdują się  w pasie budowy słupów zostały wysła-
ne  pisma. Jedna z tych odpowiedzi jest negatywna, czyli mieszkańcy nie wyrażają zgody 
na budowę oświetlenia przy ich nieruchomości. To spowoduje konieczność podjęcia in-
nych działań. Z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami trzeba będzie wystąpić 
do Starostwa o odstępstwa. 

Wojciech Plichta – radny
Zapytał kiedy to będzie miało miejsce ? Czy to będzie za rok, miesiąc czy też tydzień ?
Czy pomimo sprzeciwu jednego z mieszkańców, w bieżącym roku pozostała część miesz-
kańców ulicy Długiej doczeka się oświetlenia tej ulicy ?

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Pracownicy urzędu oczekują na odpowiedzi mieszkańców i to mieszkańcy zdecydują kiedy 
odpowiedzą na zapytanie. Pani naczelnik trudno odpowiedzieć kiedy te odpowiedzi wpły-
ną. W chwili obecnej nie otrzymała wszystkich odpowiedzi. 

Wojciech Plichta – radny
Wiadomo mu jest, że część właścicieli nieruchomości nie mieszka na ul. Długiej. Zapytał  
więc co się stanie gdy do urzędu nie trafią ani odpowiedzi twierdzące ani negatywne ? Czy 
wydział  określił  w  jakim  terminie  te  odpowiedzi  muszą  wpłynąć,  by  wystąpić  do 
Starostwa ? W jakim terminie wydział wystąpi do Starostwa jeżeli od niektórych mieszkań-
ców nie otrzyma żadnej odpowiedzi ?

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Pracownicy urzędu posiadają wiedzę, które nieruchomości są własnością osób nieżyją-
cych. Obecnie oczekują na odpowiedzi od tych osób od których powinni otrzymać te odpo-
wiedzi mieszkańców.  Pani naczelnik nie pamięta dokładnej daty wysłania wspomnianych 
pism. Zapewniła jednak, że pracownicy jej wydziału liczą dokładnie czas który jest nie-
zbędny. To są terminy zgodne z KPA. Dwa razy wysłane i dwa razy awizo, które musi do -
trzeć do mieszkańca. Poczta więc 14 dni i okres oczekiwania na zwrotkę która dotrze do 
Urzędu Miejskiego. Wtedy można dalej działać. 
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Wojciech Plichta – radny
Kolejne pytanie radnego dotyczyło terminy w jakim ruszą prace odwodnienia i położenia 
asfaltu na ul. Zachodnia, Miła, Grabowska, Krótka w Duczkach ? W ubiegłym roku na tych 
ulicach, po obfitych opadach deszczu problem nasilił  się. Mówi się również o remoncie 
drogi powiatowej ul. Willowej. Zapytał więc czy przy okazji mieszkańcy tych wymienionych 
ulic doczekają się odwodnienia. Nie chodzi tu o budowę kanalizacji deszczowej ale o nało-
żenie dobrego asfaltu. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że powiat zamierza przebudować ul. Willowa w Duczkach. W planach, któ-
re dotyczą odwodnienia tej ulicy jest przeprowadzenie kanału deszczowego ulicą Krótką. 
Są też postulaty by ten kanał szedł ulicą Miłą. Dla gminy jest to dobra informacja. Gdyby 
między ul. Krótką a ul. Miłą był kanał deszczowy to gmina wyraziłaby zgodę na odprowa-
dzenie tego kanału do gminnej  studzienki  rewizyjnej,  pod warunkiem, że zaplanowany 
zrzut wody do rzeki będzie odpowiednio wyższy i będzie dotyczył również wód deszczo-
wych z ulic gminnych tj. Krótkiej, Miłe,j a w przyszłości  z pozostałych ulic z najbliższej 
okolicy by tym sposobem zrobić w tamtej okolicy kanalizację deszczową.  Jeżeli powiat  
wykona kanał deszczowy w ul. Krótkiej i Miłej, to po stronie gminy pozostanie jedynie wy-
konanie studzienek w tych ulicach.  
Co do łatania dziur i remonty ulic, to poprosił radnego Wojciecha Plichtę o dokładne infor-
macje o które ulice chodzi. Obiecał, że zajmie się sprawą i wyjaśni dlaczego nie zostały 
one naprawione. 

Wojciech Plichta – radny
Prosił  o uczulenie Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, gdyż na drodze woje-
wódzkiej 634, na ul. Szosa Jadowska, w momencie gdy kończy się ścieżka rowerowa i jest 
przejście dla pieszych, to w tym miejscu od ponad miesiąca nie ma pasów dla pieszych. 
Zdarzyły się w tym miejscu już dwa wypadki z potraceniem pieszego. Pomimo oznakowa-
nia pionowego kierowca nie widząc pasów, nie zatrzymał się.  Trzeba pamiętać o oznako-
waniu przejść dla pieszych. Tamtędy chodzą ludzie do kościoła , a dzieci do szkoły. 
W dniu 23 kwietnia 2012 roku zgłosił problem rowu melioracyjnego, który był zapchany,  
niedrożny i zarośnięty. Ten rów jest przy drodze powiatowej. Obiecano zmianę tego stanu 
w „przyszłym tygodniu”, a ten „przyszły tydzień” trwa już dwa miesiące. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powiedział, że we wspomnianym przez radnego miejscu wypadki się zdarzają bez wzglę-
du na to czy te pasy są widoczne, czy też nie. Ale pocieszające jest to, że w czasie dysku-
sji trwało malowanie pasów na przejściu dla pieszych w miejscu wskazanym przez radne-
go Wojciecha Plichtę. 

Grażyna Więch – radna
Wie,że były opóźnienia przy montażu zabawek na placach zabaw. Ten termin został prze-
sunięty na dzień 29 czerwca. Zapytała więc, czy wiadomo czy ten termin zostanie dotrzy-
many, czy też będą znowu jakieś zmiany terminu ? W Ossowie nikt do tej pory nie skon-
taktował się z Panią dyrektor szkoły na której terenie ten plac zabaw ma być urządzony.  
Czy w innych miejscach te opóźnienia również są ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Odpowiedział, że firma, która wygrała konkurs na dostarczenie zabawek, miała je osta-
tecznie dostarczyć do dnia 16 czerwca. Część zabawek miała być dostarczona jeszcze na 
początku czerwca.  Firma ciągle występowała o przedłużanie terminu. W zamian za to za-
oferowali dostarczenie dodatkowych zabawek za 2-3 tys. zł. Więcej.  Jednak gmina popro-
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siła o dostarczenie tych zabawek  w ustalonym terminie. Obecnie będą naliczane kary 
umowne. Zabawki muszą się w niedługim czasie pojawić, bo firmie nie będzie się to opła-
cało. 

Grażyna Więch – radna
Wywnioskowała, że zakup tych zabawek dotyczył kilku placów zabaw. W obecnej sytuacji  
jest zagrożenie, że do 29 czerwca te place nadal nie będą funkcjonowały. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Obiecał, że wyjaśni sprawę z pracownikiem na jakim etapie są rozmowy w tej sprawie.

Grażyna Więch – radna
Pojawiła się informacja o przerwie technicznej na basenie w miesiącu lipcu. Radna uważa-
ła, że termin zamknięcia jest niefortunny. Zaczynają się wakacje i praktycznie na tak długi 
okres jest zamykany basen. Rozumiała, że terminu tej przerwy nie można zmienić, ale 
może można go chociażby skrócić.  W okresie wakacji ten basen jest najbardziej potrzeb-
ny. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Wyjaśnił, że na początku lipca jest najmniejsze obłożenie bo szkoły rozpoczynają wakacje 
i wiele osób wyjeżdża. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powiedział, że to jest przerwa techniczna i kiedyś musi się odbyć. Natomiast w Pulsie Wo-
łomina jest podana informacja o organizowanych półkoloniach dla dzieci „Lato w mieście”.  
Jeden z turnusów jest do połowy lipca, a drugi w sierpniu i w obu jedną z atrakcji jest pły-
walnia. 

Janusz Krawczyk – radny
Zapytał co z placem po byłym Globi. Były sugestie by ten teren wykorzystać na miejsca 
parkingowe. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu  
Poinformował, że w pierwszej instancji sąd wydał wyrok na rzecz Gminy Wołomin. Strona 
przeciwna wystąpiła z apelacją. Gmina wysłała odpowiedź na tą apelację. Obecnie ocze-
kuje się na wyznaczenie terminu rozprawy przez sad apelacyjny. Po tej rozprawie sprawa 
będzie definitywnie zakończona.

Za zgoda radnych Przewodniczący Rady ogłosił 40 minutową przerwę w obradach.

Po przerwie od godz. 13:50 kontynuowano realizację porządku obrad. 

Pkt 8

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Rozpoczął realizację punktu dotyczącego podjęcia uchwał w sprawie rozpatrzenie i za-
twierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Wołomin za 2011 rok w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok. Nie-
zbędne do pracy materiały radni otrzymali w marcu i w maju bieżącego roku. Była wystar -
czająca ilość czasu na wypracowanie sobie opinii.  Radni otrzymali zarządzenie Burmi-
strza Wołomina w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 
Gminy Wołomin ( załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) . Przekazano również sprawoz-
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danie finansowe Gminy Wołomin za 2012 rok ( załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu ).  
W skład tego sprawozdania weszły:
– Bilans z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok
– Łączny bilans jednostek budżetowych i zakładu budżetowego za 2011 rok
– Łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych i zakładu budżetowego za 
2011 rok
– Łączne zestawienie zmian funduszu jednostek budżetowych i zakładu budżetowego 
za 2011 rok.
Wśród materiałów jakie radni otrzymali była informacja o stanie mienia gminy Wołomin na 
koniec 2011 roku. ( załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu )
Następnie Przewodniczący Rady, przy pomocy Wiceprzewodniczącej Rady Katarzyny Lu-
biak która odczytywała treść dokumentów, zapoznał radnych :
– uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Wołomina sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wo-
łomin za 2011 rok ( załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu )
– wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  w  sprawie  opinii  o 
przedłożonym przez Burmistrza Wołomina sprawozdaniu finansowym za 2011 rok ( za-
łącznik nr 12 do niniejszego protokołu ). 

– wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  w  sprawie  opinii  o 
przedłożonym  przez  Burmistrza  Wołomina  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu 
Gminy Wołomin za 2011 rok oraz w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wołomina 
za 2011 rok ( załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu ) - Komisja zaopiniowała 
sprawozdanie pozytywnie.

– uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie zaopiniowania 
wniosku Komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie w sprawie udzielenia abso-
lutorium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok. ( załącznik Nr 14 do niniejszego pro-
tokołu ) - Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdanie i wniosko-
wała do Rady Miejskiej 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
W związku z uwagą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, że Komisja Rewizyjna 
Rady Miejskiej w Wołominie w swoim wniosku dot.  przedłożonego przez Burmistrza Woło-
mina sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok oraz dot  absoluto-
rium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok nie zawarła informacji, że zapoznała się z infor -
macją o stanie mienia Gminy Wołomin, zapytał Przewodniczącego Komisji rewizyjnej czy 
członkowie tej komisji zapoznali się z tym dokumentem ?

Adam Bereda – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie
Odpowiedział, że członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie zapoznali się 
z informacją o stanie mienia Gminy Wołomin i była ona przedmiotem obrad komisji. Infor-
macja ta była załączona do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 
rok. Komisja uznaje uwagę Regionalnej Izby Obrachunkowej i w przyszłych latach będzie 
umieszczała stosowną uwagę w swoim wniosku. 

Dyskusja na temat sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przypomniał, że sprawozdanie z jego  działalności za 2011 rok było przedstawiane w grud-
niu 2011 roku, podczas sesji na której omawiano projekt budżetu na 2012 rok. Wówczas 
przedstawił  wszystkie  działania,  które  zostały podjęte  przez poprzedniego Burmistrza i 
przez współpracowników obecnego Burmistrza w roku 2011. Burmistrz jednak ponownie 
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przedstawił w skrócie te działania i przesłanki jakie nim kierowały by te działania podejmo-
wać. W 2011 roku gmina Wołomin uzyskała dochody w kwocie ponad 117 mln. zł. Zapla-
nowane dochody gminy zostały więc wykonane w wysokości  ponad 96%. Wydatki zostały 
wykonane w kwocie ponad 125 mln. zł. , co stanowi ponad 91% w stosunku do pierwotne-
go planu wydatków. Budżet Gminy Wołomin na koniec 2011 roku zamknął się deficytem w 
wysokości ponad 7 mln. zł. , przy planowanym deficycie ponad 15 mln. zł. W ciągu 2011 
roku planowano wyemitowanie obligacji na kwotę 20 mln. zł , jednak wyemitowano obliga-
cje na kwotę 14 mln. zł. 
Gdy Ryszard Madziar obejmował funkcję Burmistrza w grudniu 2010 roku wiedział,  że 
przed nim jest wiele wyzwań i oczekiwań mieszkańców w stosunku do niego jako do Bur -
mistrza i w stosunku do Rady Miejskiej. Wiedział, że tych zadań sam nie udźwignie, że po-
trzebni są mu dobrzy współpracownicy , którzy moje pomysły, wspólne pomysły będą reali -
zować i będą je doprowadzać do końca. Dlatego jego pierwszymi działaniami było wyszu-
kanie takich osób, które będą mogły realizować te zadania i jednocześnie będą mogły po-
twierdzić to co deklarowano w kampanii wyborczej.  
Burmistrz przypomniał o inwestycjach o których często przypominali mieszkańcy i na które 
mieszkańcy oczekiwali przez wiele lat, a które już w pierwszym roku jego działalności i  
działalności rady zrealizować. Realizacja tych inwestycji pozwoliła na podtrzymanie zaufa-
nia społecznego. Dotychczas udało się wyremontować następujące ulice: ul.  Krucza w 
Wołominie, ul. Kolejowa w Zagościńcu, ul. Azaliowa w Duczkach, ul. Kopernika w Wołomi-
nie, ul. Myśliwska w Duczkach, ul. Nowe Grabie, ul. Przytorowa w Duczkach, ul. Granicz-
na w Lipinkach, ul. Podmiejska w Wołominie, ul. Topolowa w Wołominie, ul. Mickiewicza w 
Wołominie, ul. Rycerska i ul. Kresowa w Wołominie, ul. Gagarina w Wołominie, ul. Tulipa-
nowa w Wołominie, ul. Kleberga w Wołominie, ul. Poprzeczna w Duczkach, ul. Suwalska w 
Wołominie, ul. Kwitnąca – sięgacz  w Starych Lipinach, ul. Ludowa w Wołominie, ul. Czar-
nieckiego w Czarnej. 
Jednocześnie dokonywano remontów chodników, które w naszym mieście też nie wyglą-
dają najlepiej i wymagają ciągłych starań i ciągłych działań. Wykonano chodniki w nastę-
pujących ulicach: chodnik w Nowym Grabiu, ul. Wąska w Wołominie, ul. Kościelna w Wo-
łominie, ul. Gagarina w Wołominie, ul. Sikorskiego w Wołominie, ul. Ogrodowa w Wołomi-
nie, ul. Ręczajska w Duczkach.
Oprócz tego były wykonywane całkowite modernizacje dróg, które miały projekty i które w 
budżecie na 2011 rok były przygotowane. Część z tych dróg została wykonana w ubiegłym 
roku, a część dokończona już w roku bieżącym, gdyż były to inwestycje wieloletnie. Kilka  
tygodni temu oddano do użytku ul. Rejtana, która znajduje się obok pływalni, a która zo-
stała ukończona w terminie. Wykonano również ul. Tęczową w Wołominie, która do ubie-
głego roku była skomunikowana objazdem, ponieważ nie była dokończona. Budowa ulicy 
Andersa i  ulicy Zakładowej.  Wykonano również w ubiegłym roku kilka projektów, które 
obecnie są realizowane tj: ul. Matejki, ul. Boczna, ul. Grabiczna, ul. Marszałkowska, ul. 
Geodetów – odcinek chodnika.
Rok 2011 był również rokiem intensywnych prac i rokiem przełomowym w zakresie inwe-
stycji sportowych.  Rok 2011 jest tym rokiem, który pozwolił na nadgonienie tych zaległości  
i w pewnym sensie przejdzie do historii, bo z boisk będą korzystać nie tylko młodzi spor-
towcy, ale również wszystkie osoby, które będą mogły tam spędzać wolny czas. Zakończo-
no budowę kompleksu boisk przy ZS Nr 2. Rozpoczęto inwestycję budowy sali  gimna-
stycznej przy Zespole Szkół Nr 4. Wybudowano boisko przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. 
Wybudowano boisko Orlik 2012 przy Zespole Szkół Nr 5. Budowa boiska przy Zespole 
Szkół w Duczkach. Dokończenie inwestycji budowy basenu na terenie Ośrodka Sportu i 
Rekreacji. Przygotowano projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Czarnej. 
Te wszystkie inwestycje, które zostały zrealizowane i te które są na ukończeniu, to zda-
niem Burmistrza są wielkim krokiem dla naszego miasta i dla naszej gminy w kwestii po-
prawy infrastruktury sportowej. 
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Burmistrz przypomniał inwestycje infrastruktury oświatowej. W ramach tej informacji wy-
mienił dokończenie w 2011 roku  budowy Przedszkola w Duczkach. Wykonano również w 
tym roku projekt budowy Przedszkola Nr 9 ( którego realizacja rozpocznie się w 2012 
roku)
Rozbudowano również monitoring wizyjny na terenie gmin. Jest pomysł na powstanie cen-
trum monitoringu, które będzie poprawiało działalność służb w kwestii bezpieczeństwa w 
mieście. 
Burmistrz przypomniał również o modernizacji i rozbudowie oświetlenia ulicznego o co mo-
nitowali mieszkańcy i radni. Nowe oświetlenie zostało wybudowane w Wołominie w  ul. Ba-
talionu Zośka, ul. Kolejowej, ul. Białostockiej, ul. Zimowej, ul. Polskiej, Alei Armii Krajowej,  
ul. Dojazdowej, ul. Bocznej, a w Lipinkach w ul. Parkowej i w ul. Barwnej. 
W 2011 roku zrealizowano budowę kanalizacji deszczowej w ulicy Gdyńskiej na odcinku 
od ul. Piłsudskiego do ul. Laskowej, na ul. Kolonia Gródek, w ulicy Ujazdowej, ul. Przejaz-
dowej, ul. Skłodowskiej, ul. Pomorskiej, ul. Karpackiej, ul. Mazurskiej – projekt. 
Bardzo dobrze układa się Burmistrzowi współpraca z powiatem. Wspólnie z powiatem w 
ubiegłym roku gmina realizowała inwestycje: przebudowa Alei Armii Krajowej – dzięki za-
angażowaniu finansowemu i wsparciu gminy ta ulica powstała i mieszkańcy Gminy Woło-
min mogą z tej ulicy korzystać. 
Trzeba też pamiętać o budowie chodnika i ścieżki rowerowej w ul. Piłsudskiego oraz o wy-
mianie stolarki okiennej w Muzeum Zofii i Wacława Nałkowskich. 
Burmistrz ma też bardzo ambitne plany na realizację kolejnych inwestycji wspólnie z po-
wiatem.
Rok 2011 to również walka z klęskami  żywiołowymi. Na przełomie lipca i sierpnia był pro-
blem z podtopieniami. Był to niebywała , na skalę miasta i gminy Wołomin, ilość wody i wy-
soki poziom wód gruntowych spowodował, że  dziesiątki posesji tonęło w wodzie.  Działo  
się to wtedy, gdy pełnił  funkcję Burmistrza od zaledwie pół roku i musiał część urzędu 
przemieścić by można było szybko reagować zaistniałe problemy. Jednocześnie te klęski 
pozwoliły zdefiniować burmistrzowi te działania, które były podjęte na początku roku. Udo-
wodniło to, że te kroki, które podjął w kwestii reorganizacji urzędu jak również jednostek 
gminnych idą w dobrym kierunku. Dzięki tej reorganizacji udało się pomóc osobom które 
będą pracowały, a jednocześnie zaproponować takie działania, które w przyszłości nie po-
zwolą na to by takie podtopienia miały miejsce. 
Kolejnym sprawdzianem dla Burmistrza i jego urzędu była sprawa pożaru w 2012 roku. 
Gdyby nie odpowiednie działania jakie Burmistrz podjął w 2011 roku, przygotowanie urzę-
du i dobranie odpowiednich osób do współpracy, to nie byłoby takiego „sukcesu” w kwestii  
pomocy tym poszkodowanym w pożarze osobom. 
Burmistrzowi zależało na tym by zweryfikować, czy jego działania związane z organizacją 
urzędu są właściwe. Dlatego też pod koniec 2011 roku, przy okazji sondażu w kwestii sto-
larki, poprosił mieszkańców o opinię jak oceniają urząd i pracę Burmistrza. Okazało się, że 
ponad 55% dobrze ocenia pracę Burmistrza. Oznacza to, że podjęte przez niego działania 
idą w dobrym kierunku. W 2012 roku przygotowano ankietę, w której poproszono miesz-
kańców o opinie na temat urzędu. Z ankiety wynika, że ponad 85% mieszkańców również 
dobrze ocenia działalność urzędu. Te opinie nie powodują osiadania na laurach, ale nadal 
Burmistrz i jego współpracownicy starają się doskonalić i starają się aby urząd był coraz 
bardziej funkcjonalny i bliski mieszkańcom. Obecnie toczą się prace nad programem certy-
fikatu ISO 9001 – 2009. Będzie to kolejny krok w kierunku doskonalenia urzędu  i byciu co-
raz bliżej mieszkańców. 
Burmistrz podziękował wszystkim swoim współpracownikom za pracę w 2011 roku. Po-
dziękował również radnym za wspieranie jego propozycji jak również za dyskusje na tema-
ty trudne. Jednym z takich tematów, który udało się wspólnie rozwiązać w 2011 roku była 
kwestia Studium. Konsultacje społeczne, które Burmistrz wówczas zaproponował  spełniły 
swoje zadanie. Udało się przekonać mieszkańców i  radnych do pewnych działań.  Ok. 
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90% radnych poparło Studium. Dzięki przyjęciu Studium są uchwalane pierwsze plany za-
gospodarowania przestrzennego i to czego oczekują mieszkańcy dzieje się. 
W omawianym roku Burmistrz wprowadził zmiany w jednostkach organizacyjnych gminy. 
Starał się szukać osób optymalnych, które mogłyby tak poprowadzić te jednostki aby one 
dobrze funkcjonowały, aby były to osoby, które są kompetentne na tych stanowiskach. Zo-
stał powołany nowy Dyrektor w Ośrodku sportu i Rekreacji. Jego działania, które podjął od 
razu w 2011 roku są widoczne już teraz. Zakładano, że basen będzie deficytowy i trzeba 
będzie dokładać do niego dużo środków finansowych, obecnie bilansuje się na plusie. To 
jest zasługą nowego dyrektora i należą mu się podziękowania za to i za wspaniały Memo-
riał im. Małgorzaty Dydek, który zgromadził zawodników z europy oraz był wydarzeniem 
na arenie Wołomina.
Podnoszona też była kwestia Prezesa PWiK, że jest to drugi czy trzeci prezes. Wyjaśnie-
niem jest fakt, iż Burmistrz szuka optymalnych osób. Jeżeli ktoś na danym stanowisku nie 
spełnia oczekiwań jego, społecznych i rady to musi liczyć się z tym, że tego stanowiska 
nie będzie pełnił.  Każda osoba, która jest pracownikiem Burmistrza ma tego świadomość, 
dlatego stara się intensywnie pracować, aby być dobrze ocenianym przez Burmistrza i 
mieszkańców.
W bieżącym roku jest też nowa Dyrektor Miejskiego domu Kultury, która zdaniem Burmi-
strza w przeciągu jednego miesiąca działalności  zrobiła więcej niż poprzednie władze 
MDK przez ponad rok. Dlatego Burmistrz podziękował Pani Dyrektor. 
Podziękowania Burmistrz przekazał Dyrektorowi OPS , który w momencie przejęcia kie-
rownictwa tej jednostki, został rzucony na „głęboką wodę”. Po pożarach jakie miały miej-
sce w naszym mieście również się sprawdził w działaniu. 
Jeżeli radni będą mieli jakieś pytania lub będą potrzebowali wyjaśnień to Burmistrz ofero-
wał się z udzieleniem informacji.

Dominik Kozaczka – radny
Podziękował Burmistrzowi za prezentację. Zażartował, że ta wypowiedź była tak słodka, 
że podniósł się do niebywałych rozmiarów jego poziom cukru.  Jednak uzyskać dodatkowe 
wyjaśnienia, radny zapytał dlaczego większość działów została wykonana zgodnie z pla-
nem, ale w jednym w dziale i rozdziale były duże dysproporcje. Prosił by wyjaśnić mu dla-
czego w dziale gospodarki gruntami i nieruchomościami, po stronie i dochodów i wydat-
ków były duże dysproporcje wykonania do planu. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że w dziale 700 zaplanowano wydatki z tytułu rozliczeń z Przedsiębior-
stwem  Komunalnym  Spółka  z  o.o.  w  Wołominie  na  utrzymanie  komunalnego  zasobu 
mieszkaniowego. Umowa nie została podpisana, toteż nie zostały poniesione ani dochody 
ani wydatki.

Dominik Kozaczka – radny
Skoro umowa nie została zawarta, to czy to zostanie przeniesione na bieżący rok ? 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powiedziała, że prace robocze nad umową trwają. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił o informację, co stoi na przeszkodzie, że to tyle trwa ?  

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że podpisanie umowy jest w gestii Zastępcy Burmistrza Sylwestra Jagodziń-
skiego i to on może powiedzieć dlaczego to tak długo trwa. Ona może udzielić wyjaśnień 
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od strony finansowej. Na rok bieżący na razie  nie są zaplanowane, ani dochody, ani wy-
datki. Jeśli umowa będzie zbliżała się ku finalizacji to na pewno stosowne zmiany w bu-
dżecie zostaną poczynione. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił, że dochody z zasobu komunalnego gminy wpływają do Przedsiębiorstwa Komu-
nalnego i przez Przedsiębiorstwo Komunalne są rozdysponowywane. W 2011 roku w bu-
dżecie zaplanowane było to, by te dochody wpłynęły do budżetu, by potem to wpisać po 
stronie wydatków. Zastanawiano się nad rozpisaniem przetargu na administrowanie zaso-
bem komunalnym. Jednak ostatecznie zdecydowano się na to, by zasób komunalny był 
administrowany przez Spółkę Gminną, by wszystko pozostało po staremu. 

Andrzej Żelezik – radny
Podczas toczącej się dyskusji było powiedziane  jak długiego czasu potrzeba na przygoto-
wanie inwestycji. Tak jak to przedstawił Burmistrz, to może przedszkolakom byłoby oczywi-
ste, ale nie radnym na sesji rady i zgromadzonym na niej obywatelom.  Nie można wszyst-
kich wspomnianych przez Burmistrza inwestycji zorganizować w jednym roku i mówić , że 
to”ja zrobiłem”. Chwała obecnemu Burmistrzowi, że nic nie zablokował. Jednak każdy ro-
zumny człowiek wie o tym, że w jednym roku nie mógł On zrealizować inwestycji od planu 
w budżecie, od przygotowania inwestycji do zakończenia jej realizacji, aż do wystawienia 
piersi do przypięcia medalu.  Wystąpienie Burmistrza radny określił jako propagandę suk-
cesu.  Nie zaprzeczył, że wiele zostało wykonane i wiele rzeczy zostało dopilnowane, ale z 
wystąpienia Burmistrza można odnieść wrażenie, że w 2011 roku inwestycja była podjęta 
od samego początku i zakończona. Burmistrz Ryszard Madziar był  radnym poprzedniej 
kadencji  i widział ile potrzeba było czasu by te tematy wdrożyć. Te tematy zostały wdrożo-
ne,  a  obecnie  zostały doprowadzone do pozytywnego zakończenia.  To wszystko  musi 
trwać i nie może być zrobione w jednym roku. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział,  że gdyby radny Andrzej  Żelezik zwrócił  uwagę, to zauważyłby,  że w wielu 
przypadkach mówił: „dokończenie inwestycji”, czy „wykonanie inwestycji”. Nie jest tak, że 
Burmistrz wszystko przypisuje sobie, ale mówił, ze dokończył inwestycje, które były rozpo-
częte w poprzedniej kadencji, w której również był radnym. Miał nadzieję, że większość 
radnych wychwyciła ten niuans. 

Adam Bereda – radny
Nie odniósł  wrażenia,  że w wypowiedzi  Burmistrza byłą  umniejszona rola  poprzednich 
władz. Wiadomo, że jest kontynuacja pokoleń od początku istnienia samorządu. Kolejni  
Burmistrzowie przejmują to, co zostało zaprojektowane przez poprzedników i chwała im za 
to.  Tak samo jak obecny Burmistrz skończy urzędowanie i przyjdzie kolejny, przejmie po 
swoim poprzedniku jakieś projekty i będzie się chwalił tym, że to zostało wykonane.  Każ-
dy przychodzący Burmistrz przyjmuje to co dobre, a zostało wykonane przez poprzedni-
ków. Każdy z Burmistrzów ma swój sposób działania i to jest wprowadzane w gminie.  W 
poprzednim  Burmistrzu  radny widział  dużo  pozytywów,  ale  były  tez  sprawy,  które  nie 
wszystkim się podobały. Radny cieszył się, że obecny Burmistrz Wołomina przyjął te pozy-
tywy zostawione przez poprzedniego włodarza. Nikt tych dokonań nie umniejsza i należy 
cieszyć się tym, że zmienił to co było niedoskonałe.  Jeżeli w przyszłości przyjdzie następ-
ny Burmistrz na ten urząd, to z pewnością poprawi to co nie wszystkim się się podoba. 
Trzeba też zrozumieć, że każdy woli mówić o swoich zaletach, a nie wadach. Po to są rad-
ni i z pewnością praca obecnej kadencji rady jest sprawniejsza niż prace poprzednich ka-
dencji. Wreszcie zapanowała spokojna dyskusja. Mimo, że radni różnią się wiekiem i do-
świadczeniem czy mentalnością to wszystkie uwagi są pochwalane. Każdy uczy się od po-
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przedników i osób starszych. Sam radny Adam Bereda też miał przyjemność wiele na-
uczyć się od radnego Andrzeja Żelezika czy od radnego Marka Górskiego.   Cieszył się, że 
było mu to dane. Bardzo pozytywnie ocenia bieżąca kadencję i cieszył się, że jest dialog,  
że jednostki pomocnicze gminy tak sprawnie działają i że ich rola jest podnoszona, a sa-
morządność wita wreszcie coraz bardziej do naszych domów. To nie tylko radni w gronie 
21 osób zawiadują sprawami gminy i jej budżetem o wartości 120 mln. zł. , tylko coraz 
częściej o tym decydują mieszkańcy.  Pokolenie radnego Adama Beredy częściej korzysta 
z elektronicznego przekazu. Na arenie Gminy Wołomin pojawiły się fora internetowe i po-
jawili się ludzie, którzy dyskutują. 
Budżet został zamknięty w mniejszym deficycie niż to było założone tj. o kwotę 7 mln. . Ży-
czył sobie by następne budżety też tak były wykonane. 

Marek  Górski – radny
Zwrócił uwagę burmistrzowi, że w jego sprawozdaniu wkradł się błąd, bo ulica Kolejowa 
nie została do chwili obecnej zrobiona, choć od dwóch lat oczekuje. Ktoś Burmistrza wpro-
wadził w błąd i prosił o wyjaśnienie tego. 

Igor Sulich – radny
Uzasadnił, dlaczego radni Platformy Obywatelskiej będą przeciwni udzieleniu absolutorium 
Burmistrzowi. Jeśli chodzi o inwestycje to przyznał, że rzeczywiście dużo się wydarzyło i  
powstało dużo dobrych dróg jeśli  chodzi o nakładki asfaltowe i poprawę przejezdności.  
Miał też nadzieję, że te nakładki długo wytrzymają bo są dobrej jakości, a firma która je  
wykonywała bierze pełna odpowiedzialność za to co zrobił. To okaże się w ciągu 2-3 lat.  
Wśród tych  wymienionych przez Burmistrza inwestycji  była  ul.  Kopernika.  Przypomniał  
więc, że na sesji był obecny wieloletni radny Pan Maciej Łoś i mówił on o tym jak ta ulica 
jest wykonana i jak ta inwestycja wygląda. Do tej pory, od początku zeszłego roku, nie po-
prawiono chodników na ul. Kopernika, bo nie ma właściciela i gospodarza.
Jeśli chodzi o tą część inwestycyjną to radny przyznał, że można ją ocenić pozytywnie. 
Natomiast jeśli  chodzi  o prowadzona politykę personalną i  kadrową to nie jest  dobrze. 
Ocenę tej polityki można odnieść do liczby spraw w sądzie pracy, które Burmistrz wygrał, a 
które przegrał czy też poszedł na ugodę. Radny nie wchodził w szczegóły. Wspomniał tyl-
ko o MZO i OSiR gdzie wśród pracowników kontrowersje budziły decyzje personalne no-
wego dyrektora. Tak samo sprawa wygląda w MDK.
Inwestycję na ul. Tęczowej Burmistrz wymienił jako sukces, ale radny słyszał, że osoby, 
których dom został wyburzony odwołują się od tej decyzji. Radny prosił o krótkie wyjaśnie-
nie.

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Powiedział, że jeśli chodzi o przebicie ul. Tęczowej to gmina uzyskała decyzję ZRID, która  
miała klauzulę natychmiastowej wykonalności.  Na bazie tej  decyzji  to przebicie zostało 
zrealizowane. To było sto kilkadziesiąt metrów, które umożliwiło bezkolizyjny ruch poprzez 
ulicę Tęczową bez objazdu. Tam trzeba było wyburzyć  część jednego budynku gospodar-
czego. Zrobiono to tak, by to było jak najmniejszym kosztem dla tych mieszkańców, by jak 
najmniej pogorszyć jakość ich życia. Drugi raz dokonano podziału tej nieruchomości by jak 
najmniej tej nieruchomości zabrać jej właścicielom. Rzeczywiście jest tak, że ta decyzja 
ZRID została uchylona przez Wojewodę Mazowieckiego. Jednak nie stało się to z powo-
dów zawinionych przez pracowników gminy, lecz z powodu  formalnych i proceduralnych 
tj. pracownicy Starostwa Powiatowego trochę błędnie wpisali w tą decyzję pewne numery 
działek. Z tego względu trwa kolejne postępowanie, którego celem będzie wydanie już pra-
widłowej decyzji Zezwolenia na Realizację Inwestycji  Drogowej tego przebicia. To nie po-
woduje, że gmina będzie musiała przywrócić stan jaki był przed realizacja tego przebicia. 
Należy się z tego cieszyć, bo byłoby to bardzo trudne, a nawet niemożliwe. Trzeba mieć 
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nadzieję, że druga decyzja wydana przez Starostwo będzie prawidłowa. 
Rzeczywiście mieszkańcy byli wielokrotnie na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. Radni 
brali również udział w negocjacjach z tymi mieszkańcami.  Ci mieszkańcy podpisali proto-
koły zajęcia terenu, za wyjątkiem jednej rodziny. Jednak decyzja nie została uchylona z 
tego powodu, że te osoby się odwoływały, lecz z powodów formalnych. 

Igor Sulich – radny
Radny ponownie powtórzył, że o sprawozdaniu z wykonania budżetu radni nie rozmawiali  
na komisjach, bo o każdej z inwestycji  można by było coś powiedzieć niekorzystnego,  
choć Burmistrz o wszystkim opowiadał tak „cukierkowo”

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Powrócił do ul. Kopernika i wykonanej tam nakładki. Powiedział, że rozmawiał z byłym rad-
nym Maciejem Łoś i z nakładki asfaltowej na tej ulicy jest on bardzo zadowolony. On wska-
zuje, że chodnik tam istniejący nie pasuje do tej nakładki bo jest on stary i zużyty. Takich 
chodników na terenie Wołomina jest wiele. Planuje się naprawę tych chodników. Pozosta-
wione dziury w chodniku na ul. Kopernika zostały już przez MZO poprawione. Nie poprawi-
ło to wyglądu tego chodnika choć poprawiło jakość przejścia. Ten fragment chodnika jest  
do gruntownej wymiany. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odniósł się do tego, że do decyzji ZRID wkradł się błąd przy podaniu numerów działek i te-
raz są jakieś perturbacje. Chciał  by wszystkich traktować jedną miarą. O wspomnianej 
sprawie radni dowiedzieli się przypadkiem, że są jakieś zawirowania w procedowaniu tej  
inwestycji. Na poprzedniej sesji błąd pracownika urzędu był w sposób publiczny ganiony. 
Dlatego prosił, by we wszystkich przypadkach odnosić się jedna miarą.

Andrzej Żelezik – radny
Odczytał stanowisko Klubu Radnych SKW odnośnie uchwały absolutoryjnej stawianej na 
sesji w dniu 27 czerwca 2012 roku. Wyrażono w nim zaniepokojenie sposobem przygoto-
wania materiałów na sesję Rady Miejskiej w Wołominie, które kolejny raz były dostarczane 
niekompletnie i w kilku częściach. Do dnia spisania odczytywanego tekstu, radni z Klubu 
Radnych SKW nie znali  zaplanowanego porządku obrad,  który rożni  się od pierwotnie 
przekazanej radnym wersji. Ich zdaniem  Przewodniczący Rady Miejskiej i Burmistrz Wo-
łomina nie zadbali o to, by uchwały dotyczące sprawozdania finansowego i udzielenia ab-
solutorium były omawiane na komisjach branżowych tj. Gospodarki Gminnej i Finansowej. 
Uważają też, że:
– realizacja budżetu przygotowanego, w znacznej części, przez władze samorządowe 
poprzedniej kadencji, była wykonywana w większości pozycji w sposób zadowalający, lecz 
nie ustrzeżono się niedociągnięć. Nie wykonano zadań z zakresu informatyzacji gminy, na 
którą to były przewidziane środki na sumę 500 000 zł.  Nie w pełni wykonano przyjęte do 
realizacji zadania inwestycyjne. 
– brak było aktywności, po stronie Burmistrza Ryszarda Madziara, w przygotowaniu 
materiałów urbanistycznych niezbędnych do rozwoju gminy.  
– Pan Burmistrz Ryszard Madziar opóźnił prace nad restrukturyzacją Miejskiego Za-
kładu Oczyszczania. Zakład Budżetowy MZO był w całości gotowy do przekształcenia na 
koniec 2010 roku. Burmistrz zamiast nadawać bieg koniecznej restrukturyzacji od począt-
ku 2011 roku dokonywał czystek personalnych w Urzędzie Miejskim i podległych mu jed-
nostkach budżetowych. Prowadzona przez Burmistrza własna, trudna do zrozumienia, po-
lityka kadrowa, nie była nigdy wyjaśniana w sposób racjonalny grupie radnych. W konse-
kwencji  podjętych  działań  nastąpiła  zmiana  wieloletniego,  doświadczonego  Dyrektora 
MZO, który prowadził zakład w sposób przejrzysty i przynoszący korzyści w wymiarze eko-

35



nomicznym i społecznym, na nową ekipę, która po rocznych rządach doprowadziła zakład 
do stanu znacznego zadłużenia. Radnym SKW wydaje się, że Burmistrz Ryszard Madziar, 
choć z opóźnieniem, dostrzegł destrukcyjny sposób funkcjonowania MZO i kolejny raz wy-
mienił kadrę zarządzającą. Dlatego w chwili obecnej jest sytuacja, że Radni Rady Miejskiej  
zmuszeni są do podejmowania decyzji, z których żadna nie zapewnia pełnego i oczekiwa-
nego rozwoju dla nowo powstałej jednostki budżetowej. Te działania opóźniły rozwój przy-
gotowywanej spółki prawa handlowego.
– W dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa w dochodach zrealizowano plan jedynie 
w 27,73% co zmniejszyło dochody gminy o blisko 7 mln. zł.  
Radni SKW nie wspominali o wielu innych niedociągnięciach, które miały szkodliwy wpływ 
dla budżetu gminy, stojąc na stanowisku, że o tych problemach powinno się dyskutować w 
trakcie obrad komisji branżowych, a nie w trakcie sesji Rady Miejskiej. W ocenie radnych z 
tego ugrupowania takie prowadzenie gospodarki  gminnej  nie  stwarza warunków do jej 
zrównoważonego rozwoju i poprawy życia jej mieszkańców. Zanegowali prowadzenie licz-
nych działań marketingowych i promocyjnych wyłącznie osoby, a nie sprawy związanej z 
rozwojem naszej gminy. 
Biorąc pod uwagę wymienione fakty członkowie Klubu Radnych SKW nie są w stanie zde-
cydowanie poprzeć uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wołomina.
Pięciu radnych, którzy podpisali odczytane stanowisko prosili o zamieszczenie jego treści 
w protokole z sesji. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Oświadczył, że szanuje decyzje radnych, ale nie zgadza się z przedstawionymi zarzutami.

Adam  Bereda 
Przypomniał, że kolega radny Marek Górski uczył go komentowania usłyszanych wypo-
wiedzi. Jednak wypowiedzi radnych SKW radny nie skomentował. Skorygował jedynie nie-
które nieścisłości. Wprawdzie dochody w dziale gospodarki nieruchomościami nie zostały 
wykonane, ale nie zostały też wykonane wydatki w tym dziale. Dlatego to się zrównoważy-
ło. Oczywiście polityka personalna jest zawsze sprawą drażliwą i dyskusyjną. Radny przy-
pomniał, że poprzedni Burmistrz i poprzednie władze też taką politykę prowadziły na po-
czątku swojej kadencji.  To też budziło wiele dyskusji i komentarzy.  Tego też się nie pa-
mięta, bo poprzedni Burmistrz rządził dwie kadencje, tj. 8 lat. Też wprowadzał swoich ludzi  
i to też było szeroko komentowane. Burmistrz obejmując funkcję zatrudnia zaufane osoby 
by pomagały mu w realizacji jego zadań. Tak samo zadziało się i teraz. Zawsze takie decy-
zje będą niepopularne i będą komentowane. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Poinformował, że poprzedni Burmistrz w czasie swojej kadencji też miał ok 10 spraw w są-
dzie pracy. 

Marcin  Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odnosząc się do zarzutów dotyczących porządku obrad, wyjaśnił, że porządek obrad, od 
zawsze, nie tylko w tej kadencji, był „ciałem żywym”. Zawsze się zmieniał i zawsze były 
wprowadzane do porządku obrad uchwały takie czy też inne. Materiały związane z realiza-
cją budżetu za rok ubiegły i z toczącą się sesją  zostały dostarczone w wymaganym termi -
nie, a nawet wcześniej niż to bywało zwyczajowo. 
Co do zarzutu promocji osób, to oświadczył, że on sam nie jest promowany. Natomiast  
można też przejrzeć wydawnictwa z przedniej kadencji. 

Rafał Biały – radny
Przyznał, że porządek obrad jest „żywym organizmem”, niemniej przypomniał, że na po-
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siedzeniu Komisji Gospodarki sam Przewodniczący Rady był pogubiony w porządku dys-
kusji i uchwał, które radni mieli analizować.  Radny przypomniał sytuację sprzed dwóch lat,  
kiedy obecny Przewodniczący Rady, a wtedy radny, oponował, że nie dostał w terminie 
materiałów na sesję i chciał ją zerwać. Przypomniał, też, że radni wielokrotnie otrzymywali 
materiały na sesję z opóźnieniem, bez zachowania ustawowego terminu i umieli przyjąć to  
do wiadomości i nie robili z tego problemu. 

Ryszard  Madziar – Burmistrz Wołomina
Uzupełnił, że materiały związane z sesją absolutoryjną musiały być dostarczone radnym 
dwa tygodnie przed tocząca się sesją. Oprócz tego przed radnymi dwa miesiące wakacji, 
dlatego niektóre uchwały zostały zaproponowane do podjęcia w ostatniej  chwili,  by nie 
czekały dwa miesiące na uchwalenie. 

Andrzej Żelezik – radny
Odniósł się do wypowiedzi radnego Adama Beredy. Powiedział, że zdaje sobie sprawę z 
tego, że każdy burmistrz musi dopasować sobie swoich pracowników pod kątem ich przy-
datności. Proponował jednak, by radny Adam Bereda zadał sobie trud i sprawdził, ilu pra-
cowników zostało  wymienionych  podczas  dwóch  kadencji  poprzednich  władz,  a  ilu  w 
obecnej kadencji, to wtedy będzie wiedział o czym jest mowa. 

Joanna Pełszyk – radna
Prosiła jedynie by nie mówić o wymianie kadrowej, ani w obecnej ani w poprzedniej ka-
dencji. 

Dyskusja w sprawie realizacji budżetu została wyczerpana, w związku z czym prowadzący 
obrady ogłosił jej zakończenie.

                                 Salę obrad opuścili radni Emil Wiatrak i Michał Milewski  godz. 14:55

Uchwała  Nr  XVII-49/2012 w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2011 rok.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 19 radnych na sali obrad, 
za- 17 głosów, przeciw-2 głosy, wstrz.-0

Uchwała Nr XVII-50/2012 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2011 rok.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 19 radnych na sali obrad 
za-12 głosów, przeciw-2 głosy, wstrz.-5 osób

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Podziękował  Radzie  Miejskiej  za  udzielenie  absolutorium  za  2011  rok.  Podziękował 
również  swoim współpracownikom.  Powiedział,  że  to  była  ciężka praca,  ale  udzielone 
absolutorium jest wyrazem uznania i jest to ważne dla Niego i Jego współpracowników. To 
jest  dodatkowa  siła  i  argument  na  2012  rok,  by  również  praca  w  2012  roku  była  
pozytywnie zaopiniowana. 
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Pkt 9
Podjecie uchwał
 
Salę opuścili radni Igor Sulich,  Dimitar Jugrew, a powrócił radny Emil Wiatrak godz. 15:05

Adam Bereda – radny
Zgłosił wniosek o nieczytanie treści uchwał, gdyż radni są w ich posiadaniu

Radni  zaakceptowali  wniosek  radnego  Adama  Beredy  w  głosowaniu  jawnym  za-  14 
głosów, przeciw-0, wstrz.-4 osoby

Uchwała Nr XVII-51/2012 w sprawie przyjęcia zadania z zakresu Powiatu Wołomińskiego 
polegającego na utrzymaniu  zieleni  przydrożnej  w pasie  dróg powiatowych  na terenie 
miasta Wołomin.

Sebastian Nowak – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
Przedstawił  uzasadnienie  do  projektu  uchwały.  Powiedział,  że  przejęte  zadania  będą 
polegały  na  wykaszaniu  zieleni  w  pasach  dróg,  jak  również  jesienne  wygrabienie 
trawników. Podobną uchwałę rada podejmowała w ubiegłym roku. W roku bieżącym są 
proponowane wyższe stawki niż w roku ubiegłym. Jest to 100% wzrost. W ubiegłym roku 
było to 12 gr/m2 za wykoszenie trawników, a w bieżącym jest to 36 gr/m2. Za wygrabianie 
było 25 gr/m2, a jest 50 gr/m2

                            Salę obrad opuścił radny Kazimierz Tarapata  godz. 15:07

Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
W uzasadnieniu do uchwały jest zapis, że „ prace te realizowane są przez Miejski Zakład 
Oczyszczania w Wołominie”. Zapytała się czy prace te będą zlecane również na zewnątrz, 
w związku z tym, że zwiększa się ilość terenów zieleni, które będą podlegało pielęgnacji, a 
pracowników w MZO nie przybywa ?

Sebastian Nowak - Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
Aby wspomóc MZO, Wydział Ochrony Środowiska w bieżącym roku przejmie te miejsca 
kluczowe na terenie miasta i zrobi zapytania ofertowe w tym zakresie. MZO będzie mogło 
się zająć wykaszaniem trawników. 

Dominik Kozaczka – radny
Wniosek w sprawie nieczytania  treści uchwał był już kilkakrotnie przegłosowywany przez 
radnych  na  poprzednich  sesjach,  ale  radny  chciałby  wyjaśnić,  czy  jest  to  zgodne  z 
prawem? Do radnego dotarły głosy że projekty uchwał powinny być zawsze odczytywane 
i,  że w poprzednich kadencjach padały zarzuty, że niektóre uchwały nie były czytane.

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Wyjaśnił,  że  po  to  jest  przewidziana  procedura  rozsyłania  wszystkich  materiałów  z 
odpowiednim wyprzedzeniem, by radni mogli  się zapoznać z projektami uchwał.  To od 
decyzji radnych i od wniosku, który został postawiony, zależy czy projekty uchwał i tych 
materiałów, które mają przed sobą radni, ponownie mają być odczytane na sesji, czy też 
nie. Oczywiście jeżeli byłyby zmiany treści uchwał na tyle istotne i na tyle daleko idące, że 
wymagałoby to dodatkowego omówienia to należałoby odczytać treść takiej  zmienionej 
uchwały od początku do końca.  Jeżeli zaś wszyscy radni dysponują projektami uchwał i te 
uchwały nie ulegają zmianie to nie ma przeciwwskazań prawnych by treści tych uchwał nie 
odczytywać. 
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Dominik Kozaczka – radny
Dopytywał, jak jest w przypadku, gdy uchwała jest dostarczona radnemu przed sesją i nie 
zdążył on się z nią zapoznać ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Odpowiedział,  że niezbywalnym prawem radnego jest prawo do głosowania. Może nie 
zagłosować lub może się wstrzymać od głosowania. W tym przypadku radny, tak jak i  
poseł na sejm nie może być w żaden sposób naciskany. Co do zasady Statut przewiduje 5 
dniowy termin przed sesją na dostarczenie projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali obrad 
za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0 

Uchwała  Nr  XVII-52/2012 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Wołomińskiemu na realizacje zadania z zakresu ochrony zdrowia.

               Salę obrad opuścił radny Krzysztof Wytrykus godz. 15:10

Liliana Zientecka – Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały.  Rekomendując tą uchwałę, powiedziała 
że taka pomoc jest udzielana już od kilku lat.  Rada zarezerwowała w budżecie gminy 
środki finansowe w wysokości 50 000 zł z przeznaczeniem na dotację celową, na pomoc 
finansową  udzieloną  między  jednostkami  samorządu.  Do  urzędu  wpłynęła  prośba 
Starostwa Powiatowego o wsparcie finansowe dla Szpitala Powiatowego w Wołominie na 
zakup aparatu do elektrochirurgii oraz kardiomonitora.  

Andrzej Zelezik – radny
Nikt z radnych nie jest przeciwny podjęciu tej uchwały, jednak co roku powtarza się pytanie 
jak inne gminy z naszego powiatu ustosunkowują się do takiej prośby ?  To jest wsparcie  
udzielane przez Gminę Wołomin dla tego szpitala bo tam są leczeni nasi mieszkańcy, ale 
są też leczeni mieszkańcy innych gmin z naszego powiatu. 

Liliana Zientecka – Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji
Próbowała wyjaśnić czy inne gminy będą równie hojne i będą jakieś środki przeznaczały.  
Wiadomo, że podobne wystąpienia były do innych gmin. Aparat który ma być zakupiony 
jest  dużo droższy niż kwota jaką przeznacza Gminna Wołomin, więc zakup na pewno 
będzie wynikiem kilku dotacji. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych na sali obrad 
za- 16 głosów, przeciw-0, wstrz.-0 

Przewodniczący za zgodą radnych ogłosił 20 min. przerwę.
                      Po przerwie o godz. 15:35 kontynuowano realizacje porządku obrad

Po przerwie na sali obrad brak radnych : Dimitara Jugrewa, Michała Milewskiego, Emila 
Wiatraka, Wojciecha Plichty, Igora Sulicha, Arlety Dębkowskiej, Adama Beredy
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Uchwała  Nr  XVII-53/2012  w  sprawie  Statutu  Miejskiego  Samodzielnego  Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Nr 1 w Wołominie z siedzibą w Wołominie, ul. Prądzyńskiego 
11.

Irina Zakrzewska – Przedstawicielka ZOZ Nr 1
Wniosła o wprowadzenie do projektu uchwały dwóch zmian, które były już pozytywnie 
zaopiniowane  przez  dwie  komisje  Rady Miejskiej.  Pierwsza  zmiana  w  §  14  zamiast:” 
Stosunek pracy z dyrektorem Zakładu nawiązuje i rozwiązuje podmiot tworzący”, powinno 
być: „ Stosunek pracy z dyrektorem Zakładu nawiązuje i rozwiązuje Burmistrz Wołomina”.
Druga poprawka dotyczy § 24 ust 1  o treści „Z dniem podjęcia uchwały” który należy 
skreślić. 
W związku z wejściem w życie ustawy o działalności leczniczej, od dnia 1 lipca 2011 roku 
Publiczne  Zakłady  Opieki  Zdrowotnej  stają  się  podmiotami  leczniczymi  i  zostały 
zobowiązane  do  wprowadzenia  zmian,  dostosowując  swoja  działalność  oraz  statut  do 
wymogów powyższej ustawy. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych na sali obrad 
za- 14 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała Nr XVII-54/2012 w sprawie nabycia nieruchomości.

  Na salę obrad powrócili radni: Emil Wiatrak, Adam Bereda, Igor Sulich, Arleta Dębkowska 
                                                             godz. 15:40

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
W  uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  powiedział,  że  chodzi  o  nabycie  nieruchomości  
stanowiącej działkę 37/1 w  obrębie Lipiny B o powierzchni 554 m2 za cenę 55 400 zł.  
Środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie. Część tej nieruchomości jest obecnie 
zajęta pod drogę publiczną ul. Górną. Nabycie jest realizacją roszczenia właściciela tej 
nieruchomości.  Orientacyjna  powierzchnia  zajętego  terenu  to  jest  160  m2.  Natomiast 
pozostała część tej nieruchomości może być w przyszłości przeznaczona pod poszerzenie 
ul. Batalionów Chłopskich od strony północnej, na powierzchni ok. 70m2, co łącznie daje 
230  m2.  Jest  to  powierzchni  bliska  50%  całości  nieruchomości.  Pozostała  część 
nieruchomości  może  być  wykorzystana  na  cele  publiczne.  Obecnie  jest  to  teren 
zakrzewiony.  Natomiast  w  Studium  Uwarunkowań  Zagospodarowania  Przestrzennego 
Gminy  Wołomin  jest  tam  teren  przeznaczony  na  budownictwo  mieszkaniowe.   Z  tą 
nieruchomością graniczy nieruchomość gminna tj. działka 36. Jeżeli ta działka nie zostanie 
wykorzystana pod ul. Batalionów Chłopskich i Górną , będzie stanowić uzasadnienie do 
nabycia tej nieruchomości za cenę uzgodnioną z właścicielem. 

Grażyna Więch – radna
Prosiła  o  sprawdzenie  wymiarów  działki  37  i  36  która  już  jest  własnością  gminy  i  
powierzchni nie zajętej pod drogę. 

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
Pozostałość tej działki 37/1 tj. 320 m2. Część działki gminnej  36 nie zajęte pod drogę  
może wynieść do 420  m2 .

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-1 osoba
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Uchwała Nr XVII-55/2012  w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na 
okres 5 lat przy ul. Legionów.

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
Przedstawił  uzasadnienie  do  proponowanej  uchwały.  Projekt  uchwały  dotyczy 
nieruchomości stanowiącej część działki ewidencyjnej 1 w obr. 37 o pow. 350 m2, która 
jest przeznaczona na powiększenie nieruchomości sąsiedniej. Stanowi część przykrytego 
rowu melioracyjnego. Celem dzierżawy jest teren zieleni i jako dojazd do posesji. Uchwała 
jest konieczna do zawarcia umowy kontynuacji wydzierżawienia na kolejny 5 letni okres. 

Na sali obrad nieobecni byli radni Michał  Milewski, Dimitar Jugrew, Wojciech Plichta

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Salę obrad opuścił Przewodniczący Rady Marcin Dutkiewicz przekazując przewodniczenie 
obradom Wiceprzewodniczącemu Rady Krzysztofowi Wytrykusowi – godz. 15:45

Uchwała Nr XVII-56/2012  w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na 
okres 5 lat przy ul. Wiosennej.

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
Wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  dotyczy  wyrażenia  zgody  na  dzierżawę  nieruchomości 
stanowiącej część działki ewidencyjnej 75/5 w obrębie 08 o powierzchni oraz 26/1 i 34/6 w 
obrębie 14  o łącznej powierzchni 210 m2. Uchwała ta została przygotowana na wniosek 
dotyczący kontynuacji dotychczasowej umowy dzierżawy, która była zawarta na 3 lata.

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali obrad 
za- 15 głosów, przeciw-0, wstrz.-2 osoby

Uchwała  Nr  XVII-57/2012 w  sprawie  Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wołomin.

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
Wyjaśniła,  że potrzeba przedłożenia do uchwalenia Radzie Miejskiej  znowelizowanego 
regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  wynika  z 
następujących aspektów:

– w 2010 roku zmienił  się zapis ustawy o systemie oświaty,  który daje możliwość 
Radzie by przekazała kompetencje udzielania pomocy materialnej dla uczniów do 
ośrodków pomocy społecznej;

– w 2011  roku  w  Gminie  Wołomin  została  przeprowadzona  kontrola  NIK  z  której  
wynikało  wyraźnie,  że  ZEASiP  nie  powinien  prowadzić  przydzielania  pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym.  W odpowiedzi  na  wystąpienie  pokontrolne 
burmistrz  zobowiązał  się  do  przedłożenia  Radzie  Miejskiej  znowelizowanego 
regulaminu.

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali obrad 
za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0
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Uchwała  Nr  XVII-58/2012 w  sprawie  likwidacji  i  przekształcenia  Miejskiego  Zakładu 
Oczyszczania w Wołominie w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Krzysztof Kuśmierowski – Dyrektor MZO w Wołominie
Wnioskował,  aby  do  treści  uchwały  posiadanej  przez  radnych  została  wprowadzona 
autopoprawka  do  §  1  ust  2.  W  związku  z  tym,  iż  planuje  się  o  ubieganie  się  o  
dofinansowanie  ze  środków  unijnych  na  rozbudowę  zakładu,  to  konieczne  jest 
dostosowanie jest pewnych nazewnictw do nomenklatury Unii Europejskiej. Dlatego § 1 
ust.  2  powinien  brzmieć  po  poprawce:  "Spółka  powstaje  w  celu  realizacji  zadania 
własnego  Gminy  Wołomin,  polegającego  na  utrzymaniu  czystości  i  porządku,  oraz 
urządzeń sanitarnych ….” - Słowo „wysypisk” zastępuje się słowem „składowisk”, a słowo 
unieszkodliwiania”  zastępuje  się  słowem „zagospodarowania  odpadów komunalnych”  - 
”.....  oraz  zapewnienia  świadczenia  usług  w  ogólnym  interesie  gospodarczym 
( stanowiących UiEG ). Usługi w ogólnym zakresie gospodarczym traktowane są przez 
Unię  Europejską  jako  powszechne  usługi  publiczne,  które  stanowią  użyteczność 
publiczną. Dlatego dobrze by było, by takie zapisy znalazły się w tej uchwale.  Uchwała ta 
daje tez możliwość bezkolizyjnego przekształcenia zakładu. Dniem przekształcenia jest 
dzień  rejestracji  Spółki  w  Krajowym  Rejestrze  Sądowym.  W  związku  z  tym  bilans 
zamknięcia jest jednocześnie bilansem otwarcia. 

Igor Sulich – radny
Zapytał,  czy  Dyrektor  Krzysztof  Kuśmierowski  sprawdził  zapis  punktu  2  §  1  o  czym 
rozmawiano na posiedzeniu Komisji Gospodarki.

Krzysztof Kuśmierowski – Dyrektor MZO w Wołominie
Prosił,  by wspomniany punkt pozostał w brzmieniu : „Spółka powstaje w celu realizacji  
zadania  własnego  Gminy  Wołomin  …..  „.  Jest  to  zadanie  opisane  w  ustawie  o 
samorządzie gminnym. 

                                            Na salę obrad powrócił radny Wojciech Plichta godz. 15:55

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała Nr XVII-59/2012  w sprawie przekazania Państwowej Straży Pożarnej środków 
finansowych na zakup samochodu pożarniczego.

Jarosław Kielczyk – Koordynator ds. Bezpieczeństwa
W  uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  powiedział,  że  Komendant  państwowej  Straży 
Pożarnej w Wołominie zwrócił  się do Burmistrza Wołomina z prośba o dofinansowanie 
zakupu  samochodu  ratowniczego  dla  Państwowej  Straży  Pożarnej.   Po  zakupie  tego 
samochodu  Państwowa  Straż  Pożarna  przekaże  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w 
Wołominie  10  letni  samochód  ratowniczo  –  gaśniczy,  który  jest  sprawny  technicznie. 
Wartość tego samochodu to jest ok. 300 000 zł. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał, co będzie jeżeli Straż Pożarna się rozmyśli co do oddania nam samochodu, to 
czy środki pieniężne o których mówi uchwała zostaną im przekazane, czy może ta kwestia 
stanie się nieaktualna ? 
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Jarosław Kielczyk – Koordynator ds. Bezpieczeństwa
Jeżeli tylko uchwała zostanie podjęta, to następnego dnia zostanie podpisana umowa z 
Komendantem Powiatowym. Natomiast samochód na pewno gmina dostanie. 

Dominik Kozaczka – radny
Wyjaśnił, że Jego pytanie było spowodowane faktem, iż ustalenia były jakiś czas temu, a 
dopiero  teraz  jest  podejmowana  uchwała.  Być  może  komendant  zmieni  zdanie  i  nie 
przekaże tego samochodu. Czy wtedy również gmina nie przekaże tych środków, czy też 
nie.

Jarosław Kielczyk – Koordynator ds. Bezpieczeństwa
Odpowiedział, że zakup samochodu dofinansowany przez Gminę Wołomin nastąpi w roku 
bieżącym.  Natomiast  gminie  ten  używany  samochód  zostanie  przekazany  dopiero  w 
przyszłym  roku.   Przyznał,  że  dla  zabezpieczenia  realizacji  obietnicy  Powiatowego 
Komendanta Straży Pożarnej o przekazaniu samochodu na rzecz gminy można podpisać 
stosowne porozumienie. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił by Koordynator ds. Bezpieczeństwa tą sprawę nadzorował by przekazanie środków 
było transakcją „ wymienną”. 

Uchwałą została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  XVII-60/2012 w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miejskiego  Domu  Kultury  w 
Wołominie.

Marzena Małetko – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Wołominie
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Poinformowała, że dnia 1 stycznia 2012 
roku weszła w życie  nowa ustawa o organizowaniu działalności  kulturalnej.  Ta ustawa 
zobowiązuje  organizatorów  instytucji  kultury  do  zmiany  i  dostosowania  Statutów  tych 
instytucji w terminie 6 dni od wejścia w życie tekstu jednolitego tej ustawy.  Oznacza, to, że 
należy to  zrobić  do dnia 16  października 2012 roku.  W związku z tym,  że statut  jest  
najważniejszym  dokumentem  w  instytucji  kultury,  a  nowa  dyrektor  chciałaby  dokonać 
zmian struktury organizacyjnej tej instytucji powołując się już na obowiązujący akt prawny.

Dominik Kozaczka – radny
O treści  tego  statutu  dyskutowano  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki.  Jednak  radny 
wydrukował  sobie  Statut  jeszcze obowiązujący i  je  porównał.  W nowej  jego treści  nie  
podobają  się  radnemu pewne  zapisy,  zwłaszcza  w  §  11.  Nie  wie  czy jest  to  polityka 
burmistrza  by  rozbudowywać  kadry  dyrektorskie  i  kierownicze.  W  tak  małej  osobowo 
instytucji, jaką jest MDK w Wołominie i jego statucie pojawiają się niepokojące radnego 
zapisy, które z pewnością zostaną zrealizowane. Chodziło tu radnemu o zapisy § 11 pkt 6 i  
7 : „ Dyrektor może powołać jednego zastępcę dyrektora” i „zastępcę dyrektora powołuje i  
odwołuje dyrektor MDK”. Radny wnioskował o wykreślenie z § 11 pkt 6 i 7. Radny uważał,  
że wystarcza by Miejski Dom Kultury był kierowany przez jedna Panią Dyrektor. Ma ona 
niewielu  pracowników i  zdaniem radnego  taka  kadra  zarządzająca  –  kierownicza  jest 
wystarczająca dla tej jednostki. Jeżeli ta jednostka w przyszłości zostanie rozbudowana i 
taka funkcja będzie potrzebna to Rada może podjąć decyzję o powołaniu większej liczby 
dyrektorów. 
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Marzena Małetko – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Wołominie
Tworząc wraz Radcą Prawnym Statut Miejskiego Domu Kultury starała się stworzyć taki 
akt, który będzie pozwalał na rozwój tej instytucji. To, że jest zapis o możliwości powołania 
zastępcy dyrektora, wcale nie mówi o tym, że ten dyrektor zostanie powołany.  Są również 
takie  zapisy,  że  Miejski  Dom  Kultury  będzie  mógł  wydawać  wydawnictwa,  ale  to  nie 
znaczy, że je wyda czy będzie współpracować z zagranicą. Proponowany dokument ma 
optymalne zapisy by stworzyć warunki do dobrego zarządzania ta instytucją.  Do tego jest  
podstawa prawna w ustawie, która weszła w życie 1 stycznia 2012 roku.

Adam Bereda – radny
Rozumiał  sugestie  radnego  Dominika  Kozaczki,  ale  uważał,  że  należy  zdawać  sobie 
sprawę z faktu, że w przypadku zwolnienia lekarskiego  lub urlopu dyrektora tej instytucji  
to formalnie nie ma zarządu nad ta instytucją. I w tym momencie proponowane zapisy o 
powołaniu zastępcy dyrektora są zasadne.  Należy również pamiętać o tym, że MDK ma 
swój budżet. W ramach tego budżetu w części przeznaczonej na wynagrodzenia może się  
tylko poruszać. Jeżeli by pojawiła się potrzeba zatrudnienia zastępcy dyrektora to nie ma 
problemu.  To jest  tylko danie „zielonego światła”  dyrektorowi  by mogła rozbudować tą 
jednostkę potrzeb Gminy Wołomin. Trzeba też pamiętać, że w przedszkolach są zastępcy 
dyrektorów.  W  niektórych  szkołach  nie  ma  jeszcze  zastępców  dyrektora,  ale  w  tym 
kierunku radni będą dążyć. 

Dominik Kozaczka – radny
Stwierdził,  że  Burmistrzowi  najlepiej  idzie  rozbudowywanie  administracji  i  potęgowanie 
naczelników,  kierowników,  dyrektorów i  prezesów.  Dlatego nie  zgodził  się  ze  zdaniem 
radnego Adama Beredy, gdyż podczas urlopu czy zwolnienia lekarskiego dyrektora może 
zastępować upoważniony pracownik. Zrozumiałe jest, że lepiej brzmi gdy zastępstwo ma 
zastępca dyrektora tylko za odpowiednio wyższe pieniądze. Radny z doświadczenia wie,  
że  jeżeli  można  gdzieś  powołać  zastępcę  dyrektora,  naczelnika  czy  inne  to  się  ich 
powołuje, a nie mówi,  że nie zostanie powołany.  Dlatego wnioskował o usuniecie tych 
zapisów. 

Wniosek radnego Dominika Kozaczki o wykreślenie z treści projektu Statutu Miejskiego 
Domu Kultury w Wołominie punktów 6 i 7 z § 11 został przyjęty w głosowaniu jawnym za –  
10 głosów, przeciw – 8 głosów, wstrz.-0

Emil Wiatrak – radny
W punkcie 4 § 11 jest napisane, że dyrektor Miejskiego Domu Kultury może być wyłoniony 
w drodze konkursu. Chciał wiedzieć kto będzie przeprowadzał ten konkurs.

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Wyjaśnił, że ustawa poza trybem konkursowym, gdzie dedykowana będzie osoba fizyczna 
daje  również  możliwość  powierzenia  kierowania  samorządową  instytucją  kultury  innej 
osobie prawnej np. spółce. Za spółkę decyzje będzie podejmował zarząd. Dlatego jest taki  
zapis,  który  daje  możliwość  wyłonienia  osoby  fizycznej,  ale  burmistrz  może  również 
powierzyć  wykonywanie  zadań  osobie  prawnej.  Jest  to  nowość,  która  została 
wprowadzona  w związku z nowymi trendami. Na rynku powstają specjalistyczne spółki i  
organizacje, które zajmują się podobnym profilem i posiadają wiedzę w tym zakresie. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Dodał, że pkt 4 w § 1 należy czytać równocześnie z punktem 3, który mówi, że „Dyrektora  
powołuje i odwołuje Burmistrz Wołomina”, a pkt 4 mówi, że w celu wyłonienia kandydata 
może ogłosić konkurs.
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Emil Wiatrak – radny
Zaproponował czy rada może zobligować burmistrza do konieczności przeprowadzania 
konkursu. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Powiedział, że ustawa jest aktem wyższego rzędu. Dlatego, pomimo zapisu w Statucie, że  
Burmistrz  nie  będzie  mógł,  to  uprawnienia  wynikające  z  ustawy  idą  dalej.  Dlatego 
zaproponowany zapis nie będzie miał mocy prawnej. Dlatego wspomnianego zapisu nie 
należy zmieniać, bo jest to zapis ustawowy wynikający z ustawy o instytucjach kultury. 

Dominik Kozaczka – radny
Pkt 9 w § 11 mówi, że za udział w pracach Rady Programowej nie przysługują diety, ani  
zwrot kosztów. Zapytał oznacza to, iż żadne wynagrodzenie, premia czy nagroda się nie  
należą  ?  Czy  to  dotyczy  tylko  zwrotu  kosztów  i  diet  ?  Natomiast  nagroda  czy 
wynagrodzenie w innej formie może się należeć członkom Rady Programowej ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Wyjaśnił,  że o tym mówi  pkt  8:  „  Rada programowa składa się  z  trzech pracowników 
wyznaczonych  przez  dyrektora”.  Te  osoby  będą  otrzymywały  wynagrodzenia  jako 
pracownicy.  Natomiast  ekstra apanaże za to,  że zasiadają w Radzie Programowej nie 
będą z tego tytułu przysługiwały np. premie, nagrody, wyróżnienia  i inne bonusy.

Dominik Kozaczka – radny
W ustawie i projekcie statutu jest napisane, że powołanie dyrektora następuje na okres od 
3-7 lat, to czy jeżeli radny złożyłby wniosek by w Statucie został ten zapis zmieniony na „3-
4  lat”,  tzn,  na  taki  sam okres  jak  kadencja  burmistrza,  to  mimo zapisów statutowych 
burmistrz będzie mógł podpisać umowę na dłuższy okres tak jak pozwala ustawa ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Kodeks Handlowy nie mówi na jak długi okres może być powołany członek zarządu spółki  
bez względu na to czy pełni on funkcje prezesa tej spółki czy dyrektora finansowego. To 
statut czyli akt wewnętrzny spółki może definiować, że umowa jest zawierana do trzech, 
pięciu czy trzydziestu pięciu. Jest to wewnętrzna wola właścicieli. O bliższe wyjaśnienia 
sprawy MDK poprosił jego dyrektora.

Marzena Małetko – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Wołominie
Powiedziała, że gdyby nawet był inny zapis niż proponowany to i tak Burmistrz mógłby 
skorzystać z wyjścia ustawowego – dokumentu wyższego rzędu i powołać dyrektora na 7 
lat. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
W omawianym przypadku tak w Statucie jak i w ustawie jest zapis, że dyrektora powołuje  
się na okres od 3 do 7 lat. Minimalny okres to jest 3 lata, a maksymalny to 7 lat. Dłuższego 
okresu ustawa i statut nie przewidują.  Na jaki okres faktycznie dyrektor zostanie powołany 
zależy od woli Burmistrza.

Dominik Kozaczka – radny
Zgłosił wniosek by została dokonana zmiana w zapisach Statutu w § 11 w pkt 5 była zapis, 
że „powołanie dyrektora następuje na okres od 3 do 4 lat”

Ta zaproponowana zmiana została przyjęta przez radnych w głosowaniu jawnym za- 10 
głosów, przeciw – 8 głosów, wstrz.-0
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                                Salę obrad opuścił radny Igor Sulich godz. 16:15

Grażyna Więch – radna
Pkt  8  w  §  11  mówi  o  powołaniu  Rady  programowej.  Radna  zapytała,  czy  Rada 
Programowa „musi” być powoływana, czy „może” być powołana ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Odczytał art. 13 ust. 2 ppkt 3 ustawy o instytucjach kultury, który mówi, że Statut zawiera: „  
organy zarządzające i doradcze oraz sposób ich powołania”.  Organem doradczym jest 
właśnie ta Rada Programowa.  Organ doradczy został  przewidziany i  narzucony przez 
ustawodawcę. Jest więc obligatoryjność w tym względzie. 

Grażyna Więch – radna
W  §  15  pkt  5,  który  dotyczy   rocznych  sprawozdań  z  działalności  merytorycznej  i  
finansowej  mówi o obowiązku składania tych sprawozdań do końca lutego. Zgodnie z 
odrębnymi  przepisami  ten  obowiązek  jest  do  końca  marca.  Radna  zapytała,  czy  nie 
należałoby dać Pani  dyrektor  więcej  czasu – do końca marca,  na przygotowanie tych 
sprawozdań ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powiedziała,  że  omawiany Statut  nie  był  z  nią  konsultowany.  To  jest  Statut  odrębnej  
jednostki.  Zgodnie  z  ustawą  o  rachunkowości  gdzie  jest  dokładnie  napisane  w  jakich 
terminach sporządza się sprawozdania i do kogo oraz w jakich terminach powinno się je  
składać.  Również przepisy dot. rachunkowości budżetowej również określają te terminy. 
Według Pani Skarbnik takie szczegółowe zapisy nie są potrzebne, chyba, że ustawa o 
prowadzeniu działalności kulturalnej coś na ten temat mówi. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Uważał,  że  okres  dwóch  miesięcy  jest  niewystarczającym  okresem,  by  podsumować 
poprzedni  rok,  a  Burmistrzowi  da  możliwość  wywiązania  się  ze  swojego  obowiązku 
sprawozdawczego określonego na koniec marca. 

Uchwała została przyjęta  wraz z wprowadzonymi poprawkami w głosowaniu jawnym za- 9 
głosów, przeciw-8 głosów, wstrz.-0

                   Na sale obrad powrócił radny Igor Sulich godz. 16:20 

Uchwała Nr XVII-61/2012 w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet Przewodniczącym 
Zarządów Osiedli i Sołtysom.

Olga Ludwiniak – pracownik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Powiedziała, że zgodnie z art. 37 ustawy 
o  samorządzie  gminnym,  Rada  Gminy  może  ustanowić  zasady  na  jakich 
przewodniczącym organów wykonawczych  jednostki  pomocniczej  wypłacana  jest  dieta 
oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Dotychczas obowiązująca uchwała z 2007 roku 
przewidywała,  że  przewodniczącym  zarządów  osiedli  i  sołtysom  przysługuje  dieta  za 
udział  w  sesji.  W  przypadku  nieobecności  na  sesji  taka  dieta  im  nie  przysługiwała. 
Obecnie proponuje się wprowadzenie w uchwale zapisu mówiącego, że dieta przysługuje 
za pełnienie funkcji, czyli obejmująca wszystkie inne działania, które te osoby podejmują. 
Jednocześnie w ramach posiadanego budżetu na 2012 rok proponuje się wprowadzenie 
zmiany wysokości diety z 8% na 9%. Obecnie jest to kwota 211, 95 zł. Po zmianie będzie 
to  kwota  238,  50zł.   Jednocześnie  wprowadzony  jest  zapis,  że  w  przypadku  gdy 
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przewodniczący  zarządu  osiedla  lub  sołtys  jest  nieobecny  na  sesji  to  dieta  zostanie 
obniżona o 10% stawki.

Marek Górski – radny
Zwrócił uwagę na fakt , że jest koniec sesji, a stan osobowy sołtysów i przewodniczących  
zarządów osiedli jest taki jak zawsze. Obecni są tylko Ci, którzy są zawsze obecni od 
początku  sesji  do  jej  końca.  Oświadczył,  że  nie  jest  przeciwny zwiększeniu  diety,  ale 
zwrócił  uwagę  na  zagrożenie,  że  osoby,  które  dotychczas  były  aktywne  przestaną 
przychodzić na sesję. Nie był pewny czy proponowane rozwiązanie jest najlepsze. Zapytał 
nowo powołanych  przewodniczących  i  sołtysów czy otrzymali  statuty  swoich  sołectw i 
osiedli ? Wyjaśnił, że  intencją jego pytania było to, że w tych statutach jest taki punkt 
zobowiązujący do corocznego składania sprawozdań z działalności jednostki. Nie można 
mieć pretensji do osób, które nie otrzymały materiałów i nawet nie wiedzą, że w statucie 
jest taki zapis. Radny stwierdził, że po stronie urzędu jest zaniedbanie polegające na tym, 
że nowo powołani sołtysi i nowo powołani przewodniczący nie otrzymali takich materiałów. 
Radny nie może sobie wyobrazić, że można pracować jako przewodniczący osiedla czy 
rady sołeckiej nie znając statutu jednostki. Z tego co mu wiadomo to nie wszyscy mają te  
statuty.  Można  by  było  mieć  pretensję  o  brak  tych  sprawozdań,  ale  sołtysi  i  
przewodniczący rad osiedli nie maja świadomości, że takie sprawozdania powinni składać. 
Obecnie zwiększana jest  dieta,ale  ta  dieta nie  jest  dawana za udział  w sesji  tylko za 
całokształt  pracy.  Radny jednak  obwiał  się  by  nie  stało  się  tak,  że  w  wyniku  takiego 
działania na najbliższą sesję przyjdzie tylko dwie osoby. Może się okazać, że ktoś powie, 
że za 20 zł. różnicy nie będzie zwalniał się z pracy i nie będzie tracić czasu. Radnym 
przedstawiono  projekt  uchwały,  prawdopodobnie  skonsultowany  z  jednostkami 
pomocniczymi, ale nie wiedział jakie jest ich zdanie na ten temat. Wiadomym jest, że są 
tacy  Przewodniczący  Zarządów  czy  sołtysi,  którzy  przychodzą  na  chwile  na  sesję, 
podpisują listę obecności i wychodzą. Podejrzewał, że kontaktów ze społeczeństwem też 
nie mają bo nawet nie wiedzą  jakie tematy omawiano na sesji. Wszyscy wiedzą które to 
są osoby. W poprzedniej kadencji zdarzało się nawet tak, że dzieci tych osób przychodziły  
i podpisywały listę by było wszystko w porządku. Radny nie był pewny czy proponowane 
rozwiązanie jest najlepsze. Co do podwyższenia wysokości tych diet nie miał zastrzeżeń. 
Zastrzeżenia budził sposób rozliczenia nieobecności na sesji. 

Igor Sulich – radny
Nawiązał  do  kwestii  rozliczania  sołtysów.  Uważał,  że  należało  to  przygotować 
kompleksowo  i  zastanowić  się  nad  takimi  mechanizmami,  które  w  jakiś  sposób 
motywowały by do pracy przewodniczących rad osiedlowych i sołtysów. Nie chodziło mu o 
wszystkich, bo niektórych nie trzeba motywować bo zawsze są na sesji. Wprowadzenie 
omawianego zapisu tj  dot.  sprawozdania i  ewentualnych konsekwencji  finansowych za 
niezłożenie tego sprawozdania, które dałoby obraz tego w jaki sposób są konsultowane 
działania  Rady  Miejskiej  i  Burmistrza.  Radni  też  powinni  zastanowić  się  nad 
wynagradzaniem sołtysów za dostarczanie decyzji podatkowych. Radna Grażyna Więch 
przedstawiła  ten problem na posiedzeniu komisji.  Również Skarbnik gminy mówiła,  że 
realny pobór podatków przez sołtysów, a co za tym idzie wysokość prowizji spada dość 
znacząco.  Radni  powinni  zastanowić  się  nad  sprawą  kompleksowo  i  dopiero  potem 
podejść  do  pakietu  uchwał  związanych  z  wynagradzaniem  przedstawicieli  jednostek 
pomocniczych. 

Dominik Kozaczka -radny
Poinformował, że na posiedzeniu Komisji gospodarki na temat wynagrodzeń dla jednostek 
pomocniczych była dość długa dyskusja. Nikt z radnych nie był przeciwny podwyższeniu 
wysokość  tych  diet  czy  ich  wypłacaniu.  Jednak  radny  zna  przypadki,  że  są 
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Przewodniczący Rady Osiedla którzy zostali wybrani i przez cztery lata nie zrobili żadnego 
spotkania z mieszkańcami, przyszli na sesję może jeden raz, a teraz wypłaci im się kwotę 
10 000 zł w ciągu 4 lat. To jest nie w porządku wobec innych przewodniczących rad osiedli 
i  sołtysów  i  wobec  budżetu  gminy.   Ktoś  kto  zmobilizuje  30  osób,  zostanie  wybrany 
Przewodniczącym Rady Osiedla, poda numer konta w urzędzie na które urząd będzie co 
miesiąc  przesyłał  tej  osobie  pieniądze.  Zapytał  czy obecni  uważają  to  rozwiązanie  za 
prawidłowe ? Trzeba tak to zrobić by takie zachowania wyeliminować. 

Grażyna Więch – radna
zwróciła uwagę swoich przedmówców, na fakt, że odsetek osób o których oni mówią jest  
znikomy w stosunku do tych, którzy swoje funkcje wykonują w sposób należyty.  Zwróciła 
też uwagę na zapis uchwały mówiący,  że diety wypłacane będą na pokrycie ogólnych 
kosztów związanych z pełnieniem funkcji, a nie obecność na sesji.   Nie wszyscy radni 
znają  specyfikę  pracy  sołtysa.  Ona  sama  nie  zabierała  głosu  co  do  specyfiki  pracy 
Przewodniczącego Osiedla. Natomiast zna pracę sołtysa i wie, że jest to praca w terenie 
na co dzień  od rana do wieczora, wykonywanie wielu telefonów do urzędu i przyjazd tu to 
też są koszty. To są realne pieniądze które sołtys musi wyjąć z kieszeni. 
Radna, tak jak radny Igor Sulich uważa,że dobrze by było przystąpić do rozmów na temat  
wynagradzania za roznoszenie decyzji podatkowych i na temat inkasa za pobór podatków. 
Niedługo będą składane wnioski do budżetu na kolejny rok budżetowy i należy już o tym 
rozmawiać. W wakacje odbędzie się spotkanie w sprawie dożynek, więc należy na tym 
spotkaniu o tej sprawie porozmawiać. 

Igor Sulich – radny
Miał  nadzieję,  że  ani  sołtysi,  ani  przewodniczący  rad  osiedli  nie  byli  przymuszani  do 
pełnienia tych funkcji.      Jednak życie jest  inne i  ludziom później  inaczej  się układa. 
Mówienie o sprawozdaniu nie jest formą przymusu, a jedynie egzekwowaniem pewnych 
działań.  W proponowanej uchwale powinien znaleźć się stosowny zapis. Radny żałował,  
że tak mało czasu było na jej omówienie. Dlatego uważał, że podjęcie tej uchwały należy 
odłożyć, by był czas na jej omówienie i wprowadzenie do niej dodatkowych zapisów by 
zawierała ona elementy motywacyjne do pracy. 

Grażyna Więch – radna
Przyznała,  że  statuty  poszczególnych  sołectw  i  osiedli  zawierają  zapisy  dotyczące 
obowiązku  składania  sprawozdań.  Jednak  jak  jej  wiadomo,  przewodniczący  jednej  z 
komisji  rady do tej  pory również nie złożył sprawozdania ze swojej działalności w roku 
ubiegłym. Dlatego radni powinni zacząć od siebie i dać przykład. Radna była zdania, że 
sprawę należy przegłosować i zamknąć. 

Andrzej Żelezik – radny
Stwierdził,  że radni swoje pretensje kierują do przedstawicieli  jednostek pomocniczych, 
którzy są na sali, a oni są niewinni. Wyjaśnił, że w dyskusji chodzi o to by podjęta uchwała 
nobilitowała  tych  którzy uczciwie  wykonują  swoje  obowiązki,  a  tych  jest  zdecydowana 
większość.  Jednak  uważał,  że  należy  podjąć  uchwałę  i  podnieść  wysokość  diet 
przedstawicieli jednostek pomocniczych, a do innych spraw powrócić po kompleksowych 
dyskusjach by podjąć druga uchwałę. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Uważał,  że  Rada  powinna  premiować  aktywnych.  Jednak  jeżeli  osoba  aktywna  nie 
przyjdzie  na  sesję  to  będzie  to  wyjątkowy  wypadek.  Nie  należy  też  porównywać  do 
gorszych.  Był  zdania,  że  to  życie  zweryfikuje  prawidłowość  zaproponowanych 
rozwiązań,bo na sali obrad jednak jest większość przedstawicieli jednostek pomocniczych. 
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Trzeba też pamiętać , że ich praca jest w mieście. Przyjście na sesję  to jest jeden dzień w 
miesiącu, a ile dni w miesiącu te osoby pracują z mieszkańcami. 

Andrzej Wesołowski – Przewodniczący Rady Osiedla Centrum
Odnosząc się do tematu sprawozdań, powiedział, że Rada której przewodniczy od siedmiu 
lat składa wnioski do budżetu, na które albo nie otrzymuje wcale odpowiedzi albo tylko w 
znikomej  części.   Dlatego  jego  rada  podjęła  uchwałę,  że  sprawozdanie  będzie 
zastępowało wniosek do budżetu, bo jeżeli występuje z wnioskiem do budżetu i dają jakieś 
propozycje, a nie otrzymują odpowiedzi to co maja zrobić. 
Radni  w  2007  roku  podjęli  uchwałę  dot.  swoich  diet.  Przedstawiciele  jednostek 
pomocniczych otrzymują 200 zł diety za obecność na sesji. Zbliża się okres wakacyjny, 
kiedy przez dwa miesiące nie będzie sesji i nie dostaną wcale diet bo nie będzie sesji. Te 
osoby jednak cały czas pracują na  rzecz swoich  osiedli  czy sołectw.  Radni  są  wśród 
wyborców raz na cztery lata z racji wyborów. Natomiast członkowie Rad osiedli i sołtysi są 
wśród mieszkańców codziennie przez cztery lata. To powinno być wzięte pod uwagę.  

Eugeniusz Dembiński – Przewodniczący Rady Osiedla Lipińska
Przypomniał, że stosowne pismo w sprawie diet Sołtysów i Przewodniczących Zarządów 
Osiedli  zostało  złożone  na  ręce  ówczesnego  Przewodniczącego  Rady  Pana  Andrzeja 
Żelezika w 2008 roku. To pismo podpisali  wszyscy Sołtysi  i  Przewodniczący Zarządów 
Osiedli,  również  Ci,  którzy  obecnie  są  radnymi.  Dlatego  nie  powinni  być  przeciwni 
proponowanej uchwale. Radni widzą kto bywa na sesji. On sam jest na każdej sesji i robi z 
każdej  notatki.  Tymi  informacjami  dzieli  się  z  całą  Rada  Osiedla.  Aby powiadomić  jej  
wszystkich członków o terminie zebrania to trzeba wykonać 15 telefonów.  Gdy on sam 
pojawia się na osiedlu, to podchodzą do niego mieszkańcy z prośbami o interwencje w 
różnych sprawach. Przewodniczący organów jednostek pomocniczych bywają również na 
posiedzeniach rożnych komisji rady oprócz obecności na sesjach. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Gdy był przewodniczącym rady w jednej z poprzednich kadencji, dobrym zwyczajem było 
to, że jeżeli ktoś chciał opuścić sale obrad to zwalniał się u przewodniczącego. Tak jak 
radni  gdy opuszczają  sesję  fakt  ten  zgłaszają  u Przewodniczącego rady,  to  tak samo 
powinni postępować Przewodniczący Zarządów Osiedli i Sołtysi. 

Igor Sulich - radny
Podtrzymał  swoje  zdanie  by  w  przyszłości  do  tematu  prowizji  i  zmiany  sposobu 
wynagradzania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała Nr XVII-62/2012 w sprawie nadania nazwy rondu w Wołominie.

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Przedstawił  uzasadnienie  do  projektu  uchwały.  Był  w  komitecie  organizacyjnym  I 
Memoriału im. Małgorzaty Dydek.  W skład tego komitetu wchodziła również Katarzyna 
Dydek – najstarsza córka Państwa Dydek. Rodzina Państwa Dydek Wyraziła zgodę na to  
by  to  rondo  zostało  nazwane  imieniem  Małgorzaty  Dydek.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad 
za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0
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Uchwała Nr XVII-63/2012 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok 
2012.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przedstawiła  uzasadnienie  do  projektu  uchwały.  Treść  tego  uzasadnienia  została 
załączona do egzemplarza archiwalnego uchwały. 
Skarbnik  Gminy  odczytała  również  treść  jaką  będzie  miał  §  11  zmienianej  uchwały 
budżetowej,  którego treść uległa zmianie w trakcie prac nad projektem uchwały.  O tej  
zmianie  radni  byli  informowani  na  posiedzeniach  komisji.  Treść  tego  paragrafu  winna 
brzmieć:”Ustala  się  dotacje  udzielane  z  budżetu  gminy  dla  jednostek  sektora 
finansów publicznych w łącznej kwocie 6 999 032 zł,
w tym:
1)  dotacje podmiotowe, w łącznej kwocie 3 409 950 zł, zgodnie z załącznikiem nr 1 do  
uchwały
2) dotacje celowe, w łącznej kwocie 1 614 082 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2 do uchwały
3) dotacje przedmiotowe, w łącznej kwocie 1 975 000 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3 do 
uchwały”
 
Grażyna Więch – radna
Poprosiła  o  informację  jak  przebiega  harmonogram prac  przy modernizacji  targowiska 
miejskiego.  Zapytała  czy  oba  place  będą  modernizowane  jednocześnie  i  ile  czasu  to 
potrwa. Czy po wybudowaniu tych miejsc handlowych, to kupcy będą partycypować w 
kosztach  budowy tych  budek,  tak  jak  jest  to  na  targowisku Nr  2,  czy będą  płacić  za 
wynajem  czy  też  będzie  zwiększona  opłata  targowa  ?.  Radna  uważała,  że  należy 
pomyśleć o budowie jakiegoś parkingu dla samochodów i rowerów w tamtej okolicy. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Projekt  modernizacji  targowiska  Nr  1  w  Wołominie  ,  który  uzyskał  dofinansowanie  w 
kwocie do 1 mln. zł.  Realizacja tego projektu była planowana w miesiącu październiku, ze 
względu na fakt, iż było wiadomo jak długo trwają procedury oceny wniosku. Jako jedna z  
29  gmin  na  74,  które  złożyły  wniosek  z  terenu  województwa  mazowieckiego,  Gmina 
Wołomin  znalazła  się  na  9  miejscu  gmin,  którym  przyznano  dofinansowanie.  Projekt 
modernizacji zakłada budowę wiat, nowego zadaszenia, nowego ogrodzenia i oświetlenia. 
Obecnie  należy  zrobić  dokumentacje  wykonawczą  i  przekazać  ją  do  Ministerstwa 
Rolnictwa,  które  jest  instytucja  przekazującą  dofinansowanie.  Do  wniosku  o 
dofinansowanie została dołączona tylko dokumentacja potrzebna do uzyskania zgłoszenia 
budowlanego.  Jakie będą obowiązywać zasady korzystania z tego wyremontowanego 
targowiska to leży w gestii Przedsiębiorstwa Komunalnego. Otwarcie tego targowiska po 
remoncie to jest okres, kiedy można by było wdrożyć nowe zasady pobierania opłat, czy 
też korzystania z tego targowiska. Jeśli chodzi o wiatę dla rowerów to jest tylko kwestia jej  
umiejscowienia.  W  ramach  projektu  nie  zakładana  takich  urządzeń.  Projekt  miał  być  
jedynie  na  modernizację  targowiska  miejskiego.  Zdaniem  Zastępcy  Burmistrza 
wybudowanie takiej wiaty dla rowerów nie stanowi problemów i nie jest skomplikowane. 
Gmina  otrzymała  pieniądze  na  budowę  takiej  wiaty  dla  rowerów  w  ramach  projektu 
„Rowerem po parku w Ossowie”. Na terenie Polski powstaje obecnie bardzo wiele takich 
wiat rowerowych w ślad za bardziej rozwiniętymi krajami europejskimi np. Holandia, gdzie 
na  każdym  rogu  jest  taka  zadaszona  wiata.  Ta  sprawa  jest  kwestią  zabezpieczenia 
niewielkich pieniędzy i trochę chęci ze strony pracowników Urzędu Miejskiego i decyzji  
Burmistrza Wołomina. Takie wiaty mogłyby powstać również w innych rejonach miasta czy 
gminy. 
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Grażyna Więch – radna
Uważała, że już obecnie należy zacząć się zastanawiać jak przeorganizować zasady opłat 
targowych i całego regulaminu, by potem radni nie stwierdzili, że nie ma czasu bądź, że 
tego czasu było za mało. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej
Uważał, że już na etapie projektu modernizacji targowiska należy pomyśleć o tym by takie 
wiaty  powstały,  a  to  już  jest  w  zakresie  kompetencji  administratora  targowiska  czyli  
Przedsiębiorstwa Komunalnego. 

Igor Sulich – radny
Zapytał jaki jest udział własny gminy przy realizacji projektu modernizacji targowiska ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Odpowiedział, że całkowita wartość projektu to jest 1 658 000 zł., a w tym 1 300 000 zł to  
są  koszty  kwalifikowane.  Można  uzyskać  do  1  mln.  zł  dofinansowania  tych  kosztów 
kwalifikowanych, ale nie więcej niż 75%. Wartość własna to ok. 300 000 zł. 

Igor Sulich – radny
Z informacji udzielonej przez Skarbnika zrozumiał, że w dziale : drogi gminne, publiczne, 
nastąpiło  zwiększenie  wydatków  o  1  831  000  zł  .  Zapytał  czy  to  jest  związane  z 
powołaniem tej nowej jednostki budżetowej ? Wcześniej te pieniądze były zaplanowane na 
zapłacenie za pewne usługi. Obecnie są one przekazywane na wynagrodzenia osobowe 
pracowników. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Jest to zmniejszenie dotacji dla MZO i przesuniecie jej między paragrafami. Te pieniądze 
wejdą w koszty działalności tej nowej jednostki.

Igor Sulich – radny
Wcześniej te pieniądze były zaplanowane na zapłacenie za pewne usługi. Obecnie są one 
przekazywane na wynagrodzenia osobowe pracowników w znacznej mierze.
Radny zapytał  o dział  dot.  gospodarki  komunalnej  i  ochrony środowiska gdzie zostało 
zdjęte 700 000 zł. Czy to jest również zdjęcie dotacji z MZO – zakup usług pozostałych.  

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przyznała, że wszystkie wspomniane środki były zabezpieczone dla MZO albo na zadania 
w  budżecie  Urzędu  Miejskiego.  Teraz  będą  one  realizowane  przez  nowo  powołaną 
jednostkę. 

Igor Sulich – radny
Zapytał również o dotację przeznaczoną na utrzymanie zieleni w mieście. Niedawno była 
podejmowana uchwała dot. tych kosztów. Radnemu wydawało się dziwne, że 450 000 zł 
tam  przewidziane  teraz  zmniejszyło  się  do  144  000  zł.  Oznacza  to  realne,  co  roku 
stosowane koszty. Czy to oznacza mniejszą ilość zieleni ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że część zaplanowanej kwoty już została wykorzystana przez MZO. Do 
końca  czerwca  MZO  będzie  świadczył  usługi  na  rzecz  gminy  i  dlatego  część  tych 
pieniędzy zostaje. Natomiast kwota 245,500 zł jest zmniejszone z dotacji, a przeniesione 
częściowo na zakup usług albo na inne paragrafy.
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Igor Sulich – radny
Zapytał,  czy  projekt,  który  będzie  realizowany  to  jest  to  ten  sam  projekt,  który  był  
prezentowany radnym ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Wyjaśnił,  że były składane dwa wnioski na dofinansowanie. Jeden to był  do programu 
operacyjnego  :”  Innowacyjna  gospodarka  działania  e-inclusive;  przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – tu gmina otrzymała pieniądze w kwocie 2 800 000 zł. Na zakup 
komputerów,  bezprzewodowej  sieci  internetowej,  na  objecie  gminy  przeciwdziałaniu 
wykluczeniu cyfrowemu. Oczekuje się obecnie na podpisanie umowy na dofinansowanie. 
Równocześnie  gmina  włożyła  wniosek  do  RPO  Wołomin  działanie  2.1   na  poprawę 
dostępności  do  infrastruktury  teleinformatycznej  w Gminie  Wołomin.  To  było  na  kwotę 
prawie 5 mln. zł, z czego dofinansowanie miało być na kwotę 4 mln. zł. Wpłynęła ostatnio  
informacja,  że  jeżeli  gmina  znalazła  się  w  grupie  tych  minimalnych  60%  ,  która 
predysponuje gminę do podpisania tej umowy na dofinansowanie, to jednak ze względu 
na małą ilość środków przeznaczonych na dofinansowanie w tym działaniu 2.1 RPO WN 
Gmina Wołomin nie zakwalifikowała się do podpisania tej umowy.  Pieniędzy było dużo 
mniej niż w programie Innowacyjna Gospodarka. Jednak pracownicy napisali  pismo do 
Ministra  Gospodarki,  który odpisał,  że można składać wniosek.  Nie udało się  uzyskać 
dofinansowania  z  tego  źródła.  Była  dysproporcja  pomiędzy  osobami,  które  oceniały 
wniosek Gminy Wołomin.  Jedna z tych osób w poszczególnych dziedzinach przyznała 
maksymalną  ilość  punktów,  ale  druga  przyznała  minimalną  ilość  punktów.  Zastępca 
Burmistrza  wraz z  zespołem pozyskiwania  środków zastanawiał  się  czy należy złożyć 
odwołanie od tej oceny. Jednak  uznano, że ewentualna ilość punktów, którą można by 
było  uzyskać to  nie  kwalifikowałaby Gminy Wołomin do uzyskania dofinansowania,  bo 
pieniędzy było mało i niewiele nieskładających dostało pieniążki. 

Zbigniew Paziewski – radny
Zapytał ile metrów będzie zabrane z targowiska w związku z modernizacją drogi 634 ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Odpowiedział, że modernizacja targowiska będzie wykonywana na zgłoszenie w ramach 
granic  targowiska   na  terenie  który  został  na  ten  cel  zajęty  pierwotnie.  Będzie 
przebudowane ogrodzenie , ale w śladzie starego ogrodzenia.

Dominik Kozaczka – radny
interesowała go kwota 50 000 zł z całych kosztów modernizacji targowiska tj. kwota która 
ma być przeznaczona na nadzór inwestorski.  Zapytał w jaki sposób ta osoba nadzorująca 
będzie wyłoniona ? 

                                               Salę obrad opuścił radny Andrzej  Żelezik godz. 17:10

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Poinformował,  że  we  wniosku  o  dofinansowanie  doprecyzowano,  że  na  sprawowanie 
nadzoru  inwestorskiego  założono  koszty  całkowite  ogółem  16  073,  93  zł.  Radny 
wspomniał  o  kwocie  51  000  zł,  ale  to  jest  łącznie  z  dokumentacją  projektowo  – 
kosztorysową, która miałaby kompletna kosztować 35 000 zł.   Zgodnie z regulaminem 
udzielania zamówień publicznych do 14 000 euro jaki funkcjonuje w Urzędzie Miejskim, 
pracownicy zwrócą się min. do trzech lub pięciu osób wykonujących nadzór inwestorski. 
Zostanie  wybrana  osoba,  która  będzie  posiadała  aktualne  uprawnienia,  aktualny  wpis 
branżowy do rejestru izby budowniczych i da najlepszą cenę. 
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Dominik Kozaczka – radny
Zapytał,  czy w takich przypadkach najczęściej  zgłaszają się firmy wołomińskie czy tez 
pracownicy urzędu ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
Oświadczył, że przez okres jego pracy w Urzędzie Miejskim nie było takiej sytuacji, by 
pracownik, który jest zatrudniony na umowę o pracę w Urzędzie Miejskim, chciał pełnić 
funkcje nadzoru inwestorskiego odrębną umową.  Byłaby to kolizja jeśli chodzi o interes 
gminy.

Igor Sulich – radny
Pytanie  jego  dotyczyło  dróg  publicznych  i  gminnych  jeżeli  chodzi  o  §  4010  – 
wynagrodzenia osobowe pracowników i § 4210 – zakup materiałów i wyposażenia. Prosił 
o pisemną informację co się składa na tą kwotę i  w jaki  sposób to zostało wyliczone. 
Informacja  powinna  zawierać  ile  przewidziano  osób  do  zatrudnienia  i  jakie  zakupy 
inwestycyjne były brane pod uwagę przy stworzeniu tego budżetu ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy 
Zobowiązała się do przekazania pytania osobom, które sporządzały wniosek o zmiany w 
budżecie.  Pod  wnioskiem  podpisał  się  Zastępca  Burmistrza  Sylwester  Jagodziński. 
Zapewne osoby, które na jego polecenie sporządzały ten wniosek znają szczegóły. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali obrad za- 
17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała Nr XVII-64/2012  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Wołomin na lata 2012-2032.

                                           Na salę obrad powrócił radny Andrzej Żelezik – godz. 17:15

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Treść tego uzasadnienia została załączo-
na do egzemplarza archiwalnego uchwały. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 18 radnych na sali obrad za- 
18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Pkt 10
Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady

– zwracając  się  do  Przewodniczących  Komisji  o  parafowanie  wszystkich 
usprawiedliwień nieobecności radnych na posiedzeniach komisji.  To jest obowiązek 
wynikający ze Statutu. Przypomniał również, że radni maja obowiązek pisemnego 
usprawiedliwiania nieobecności.

– Odpowiedzi na interpelacje: Michała Milewskiego – dot.  budowy chodnika na ul.  
radzymińskiej w Wołominie, Igor Sulich dot. wycinki drzew i podniesienia terenu w 
pobliżu starej  oczyszczalni  przy ul.  Legionów, Dominik Kozaczka – dot.  centrum 
zarządzania kryzysowego, Adam Bereda dot. wiaty na ul. Al. niepodległości, Joanna 
Pełszyk  dot.  problemów  parkowania  dużych  pojazdów  na  terenie  Os. 
Niepodległości. Są one do wglądu w Biurze Rady i można się z nimi zapoznać. 

– Od  Rady  Miejskiej  w  Łochowie  wpłynęło  pismo,  którego  załącznikiem  był  apel 
społecznego Komitetu Budowy Pomnika Ignacego Paderewskiego w Łochowie o 
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wsparcie finansowe  tej inicjatywy.
– Do Biura Rady wpłynął wniosek dyrektora Muzeum Zofii i Wacława Nałkowskich o 

podjecie  działań  mających  na  celu  wpisanie  łąki  przed  muzeum  jako  pomnik 
przyrody. O to samo wnioskował Klub Radnych SKW.

– Pan Eugeniusz  Dembiński  złożył  wniosek w sprawie  mogiły  na  Leśniakowiźnie, 
betonowych słupów na skrzyżowaniu ulic Kościelnej i Reja oraz bezpańskich psów. 
Wniosek zostanie skierowany do Burmistrza i jest nadzieja, że sprawa będzie miała 
swój finał. 

– Poinformował, że wraz z Przewodniczącym Rady byli obecni na zakończeniu roku 
szkolnego w Szkole Muzycznej im. Lutosławskiego. Stwierdził, że gmina Wołomin 
ma  zdolne  dzieci,  które  się  rozwijają  muzycznie  i  pięknie  grają.  Rada  Gminy 
przymała  od  tej  szkoły  podziękowanie  za  przyznanie  jej  Medalu  Zasłużony dla 
Wołomina. 

– Krzysztof  Wytrykus  –  Wiceprzewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  okresie  od 
poprzedniej sesji największym wydarzeniem na terenie Wołomina był memoriał im. 
Małgorzaty  Dydek.  Przyjechały  trzy  drożyny  z  zagranicy.  Była  bardzo  duża 
frekwencja na widowni. Ostatni mecz drużyny dziewcząt z Wołomina z Czeszkami 
został przez nie przegrany, ale cały turniej Wołomin wygrał. Miał nadzieję, że ten 
turniej wpisze się w kalendarz sportowy w latach kolejnych.

Pkt 11

Leszek Czarzasty – radny
Przekazał,  że  odbędzie  się  drugi  mecz  radni  kontra  sołtysi.  Poprosił  zawodników  z 
pierwszego meczu o obecność na treningu w dniu 28 czerwca o godz. 19:00 na boisku 
OSiR. Mecz odbędzie się w sobotę 30 czerwca o godz. 10:00. 
Członków Komisji Finansów gminnych zaprosił na posiedzenie w dniu 3 lipca 2012 roku na 
godz.  17:00.   posiedzenie  tej  komisji  poświęcone  będzie  szkoleniu  w  zakresie 
budżetowania zadaniowego. Szkolenie zorganizowane jest przez Wydział  Planowania i 
Analiz.  Szkolenie  zostanie  przeprowadzone  przez  osobę  zajmującą  się  budżetem 
zadaniowym w Ministerstwie Finansów Panią Honoratę Okurowską – Naczelnika Wydziału 
Metodyki  i  Wdrażania  Budżetu  Zadaniowego  w  Departamencie  Reformy  Finansów 
Publicznych.   W  zakresie  szkolenia  znajdzie  się  ogólna  charakterystyka  budżetu 
zadaniowego,  przedstawienie  efektywnościowej  strony  prezentacji  budżetu,  w  tym 
narzędzia wykorzystywane przez dysponentów, zaprezentowanie standardów, celów oraz 
określenie  mierników,  powiązanie  budżetu  zadaniowego  z  budżetem  tradycyjnym, 
przykłady zastosowania budżetu zadaniowego w jednostkach samorządu terytorialnego i 
przykłady na podstawie wybranych obszarów. Wdrożenie budżetu w zakresie zadaniowym 
ma  przyczynić  się  do  poprawy  efektywności  i  skuteczności  zarządzania  wydatkami 
publicznymi oraz zapewnić przejrzystość w wydatkowaniu środków.

Dominik Kozaczka – radny
Zaprosił radnych , sołtysów i przedstawicieli Rad Osiedlowych na posiedzenie zespołu ds 
ustawy śmieciowej w dniu 29 czerwca 2012 roku o godz. 16:00.
Zapytał  ilu  osobowe będą organy spółki  pod nazwą MZO ? Poprosił  o  odpowiedź na 
piśmie.

Wojciech Plichta – radny
Przypomniał, że w dniu 10 lipca 2012 roku kończy się kadencja Dyrektora Zespołu szkół 
Nr 5 pani Zofii Piwnik. Poprosił o informację kiedy zostanie powołana komisja konkursowa 
i kto w tej komisji będzie ?
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Grzegorz Szewczyk – radny
Wnioskował o nagrodzenie drożyny siatkarek bo na to zasłużyły.

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
W reprezentacji Polski występują trzy zawodniczki z klubu wołomińskiego. W zakończeniu 
turnieju  występowały  zawodniczki,  które  w  mistrzostwach  Polski  U16  zdobyły  dla 
Wołomina trzecie miejsce. Te zawodniczki zostały wyróżnione. Wiceprzewodniczący Rady 
miał przyjemność wręczać im nagrody wraz z Burmistrzem i radnym Adamem Beredą. 

Adam Bereda – radny
Wiadomo mu, że trenerzy będą wnioskować ośrodki na utworzenie drużyny koszykarek. 
Na ten cel potrzeba 3 500 zł. miesięcznie. Dziewczęta z drożyny U16, chciałyby dalej się 
rozwijać i grać dla Wołomina. Gdy mają możliwość grać w wyższej klasie to grają, ale jeśli 
nie to ich kariera się kończy. 

Andrzej Żelezik – radny
Przypomniał,  że  w  przyszłym  roku  odbędzie  się  również  piękna  spartakiada  osób 
niepełnosprawnych. Tam na zakończenie wręcza się wyróżnienia wszystkim uczestnikom 
by  się  cieszyli,  że  brali  w  niej  udział.  W  bieżącym  roku  nie  miał  kto  wręczać  tych 
wyróżnień,  dlatego  w  przyszłym  roku  zaprosił  do  udziału  przy  wręczaniu  nagród 
wszystkich radnych.

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Wielokrotnie mówił, że radni powinni brać udział w rożnych przedsięwzięciach i imprezach, 
które  odbywają  się  na  terenie  Wołomina.  On  sam  na  wszystkich  być  nie  może  ze 
względów czasowych choć stara się bywać wszędzie. 

Arleta Dębkowska – radna
Zwróciła uwagę zastępcy Burmistrza Sylwestrowi Jagodzińskiemu na fakt, że na ścieżce 
rowerowej przy ul. Kościelnej nadal stoi woda.  Prosiła by to zostało poprawione. 

Adam Bereda – radny
Usprawiedliwił  radnych  z  nieobecności  na  uroczystościach  wręczenia  nagród  na 
spartakiadzie dla osób niepełnosprawnych, faktem iż w tym czasie odbywał się mecz radni  
kontra sołtysi i wielu radnych brało udział w tym meczu. 

Eugeniusz Dembiński – Przewodniczący Rady Osiedla Lipińska
Pomimo trwania jeszcze Mistrzostw europy w piłce nożnej EURO 2012 to na terenie OSiR 
Huragan nie jest wywieszona ani jedna flaga biało-czerwona. Choć są tam trzy maszty i 
ośrodek był odwiedzany przez gości z Warszawy i gości z zagranicy.  Starsi działacze byli 
tym faktem zdziwieni.  Prosił również o trzymanie za niego kciuków podczas Mistrzostw 
Polski  w  Białymstoku  w  których  będzie  brał  udział.  Będzie  też  próbował  przebiec 
półmaraton z Ossowa do Radzymina organizowany w dniu 15 sierpnia. 

W związku z wyczerpaniem zaplanowanego porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Krzysztof Wytrykus zamknął XVII sesję Rady Miejskiej w Wołominie w dniu   27 
czerwca 2012  roku  o  godz.  17:30.  Wszystkie  podjęte  w trakcie  trwania  sesji  uchwały 
stanowią integralną część niniejszego protokołu.

Protokołowała             Sekretarz obrad                          Przewodniczący obrad

Grażyna Płaneta          Marek Górski                      Marcin Dutkiewicz i Krzysztof Wytrykus 
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